
 میانگین رشد اقتصادی به ۴.۲ درصد رسید

ج شد اقتصاد از رکـود خار

صفحه 3

ما را دنبال کنیدیکشنبه      12 شهریور 1402     سال هشتم     شماره 1402      8 صفحه     3000 تومان

اقتصادی
        سیاسـی
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خانه  هنر   میرا

رئیس ستاد نوسازی ناوگان اعلام کرد
و   برای واردات، نیازی به خرید خودر

فرسوده نیست

با حضور معاون اول رئیس جمهور و نخست وزیر عراق آغاز شد
 عملیات اجرایی راه آهن شلمچه بصره

 به صورت رسمی

 شفاف سازی ابهامات قیمت خودروهای مونتاژی
ویی ابلاغ شد شیوه رسیدگی به شکایات خودر

اوجی اعلام کرد
  تذکر رهبر انقلاب درباره سرمایه گذاری 

در صنعت نفت
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صفحه 2

واز و نامتجانس است این مجموعه بلندپر
بهرام امیراحمدیان  رهبــران بریکس در اجلاس ســران در ژوهانســبورگ 
آفریقای جنوبی، با پیوســتن ایران، عربستان ســعودی، امارات، آرژانتین،  مصر و 
اتیوپی به این گروه موافقت کردند.این کشــورها از ژانویه ســال آینده رسما عضو 
بریکس خواهند شــد. هنوز کاملا مشخص نیســت که معیارهای رهبران بریکس 

برای عضویت اعضای جدید چه بوده و بر چه اساسی از این کشورها دعوت کرده اند.

گروه بریکس از کجا آمده و موسس آن کیست؟
جیم اونیل، اقتصاددان ارشــد شــرکت خدمات مالی و بانکداری گلدمن سکس که 
پیشــتر و بین ســال های ۲۰۱۵تا ۲۰۱۶به عنوان وزیر خزانــه داری بریتانیا در دو 
دولت دیوید کامرون و »ترزا می« فعالیت کرده در ســال ۲۰۰۱در مقاله ای با عنوان 
»ساختن اقتصاد جهانی بهتر –بریک« برتوان بالقوه کشورهای برزیل،روسیه،چین 
وهند برای فعالیت اقتصــادی درکناریکدیگربه عنوان قدرت های اقتصادی نوظهور 
تاکید کرده بود. او با قرار دادن حرف نخست نام این کشورها، نامِ »بریک« را برای این 

گروه پیشنهاد کرده بود.

یادداشت

w w w . R O O Z L I N E . i r w w w . K H A R I D A A R O N L I N E . i r

روی خط روز فراتر از کاغذ

R O O Z L I N E

پایگاه تحلیلی پایگاه خبری

آنلاین

ارز

رئیس دیوان محاسبات خواستار افزایش نظارت 
بانک مرکزی بر خرید و فروش ارز توسط بانک ها 
شد.به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین 
الملل دیوان محاســبات کشور، نشست بررسی 
گزارش های فنی و تخصصی دیوان محاســبات 
با حضور ســید احمدرضا دســتغیب رئیس کل 
دیوان محاســبات کشــور و جمعی از معاونین، 
مشاورین و حسابرســان این نهاد نظارتی برگزار 

شد.
دســتغیب در این نشست، با اشــاره به ضرورت 
ورود دقیق دیوان محاســبات بــه گزارش ها در 
حوزه فروش نفــت، اظهار داشــت: در گزارش 

های فروش نفت باید تفکیک قیمت تمام شــده 
در بخش های بالادســتی، میان دستی و پایین 

دستی به دقت تحت رصد قرار گیرد.
وی با نقد بنگاه داری بانک ها در کشــور، افزود: 
تهاترهــای بی ضابطــه در نظام بانکــی، باعث 
انباشت رسوبات ســنگین می شود؛ این موضوع 
بانک ها را صاحب منابعی کــرده که از دیدرس 

نظارتی خارج شده و تولید رانت می کند.
رئیس کل دیوان محاسبات کشور با مهم قلمداد 
کــردن مقوله »زمــان« در نظام مالــی، گفت: 
باید بازه زمانی در زمینــه دریافت ها و پرداخت 
ها کاملا معین باشــند، همچنین لازم اســت تا 

درخصوص تنفس زمانی نیز دقت عمل داشــت 
چراکه یک وقــت تنفس، ناظر بر تولید اســت و 
وقتی دیگر ناظر بر رســوب؛ و این دو با یکدیگر 

بسیار متفاوتند.
وی همچنیــن با تاکید بر لــزوم افزایش نظارت 
بانک مرکزی بر خرید و فروش ارز توســط بانک 
ها، خاطرنشــان کرد: همواره بایــد آثار مترتب 
از تصمیم گیری های اقتصادی را بررســی کرد 
چون بی توجهی به این مقوله مهم، دولت را ناچار 
می کند تا با اســتقراض از صندوق توسعه ملی یا 
انتشار اوراق مشــارکت، خود را مقروض کرده و 

نتواند برنامه هایش را به خوبی اجرا کند.

وش ارز توسط بانک ها افزایش نظارت بانک مرکزی بر خرید و فر

معاون وزیر جهادکشاورزی اعلام کرد

 الگوی کشت امسال 
شامل محصولات باغبانی 

هم می شود

صفحه 8

آگهی تجدید مناقصه عمومی دو مرحله ای
)همراه با ارزیابی کیفی( )نوبت دوم(

شرکت ملی حفاری ایران

شناسه آگهی : 1555621

)سهامی خاص(شرکت ملی نفت ایران

موضوع مناقصه : خرید قطعات و لوازم مربوط به دستگاههای حفاری به شرح ذیل:  
 مشخصات مناقصه : 

مبلغ برآورد )ریال/ارز(شرح تقاضاشماره تقاضا/ مناقصهنام مناقصه گزار

0130441P/F FARR WINCATT75.910.000.000شرکت ملی حفاری ایران

0230056CABLE FOR WIRELINE UNIT F/SOUR WELL37.000.000.000شرکت ملی حفاری ایران

0134579WINDING WIRE183.966.000.000شرکت ملی حفاری ایران

روش ارزیابی کیفی مناقصه گران :

 بر اساس کسب حداقل امتیاز مربوط به معیارهای موجود در استعلام های ارزیابی کیفی که توسط متقاضیان شرکت در مناقصه تکمیل می شود، انجام می گردد. روش ارزیابی 
)حداقل امتیاز 50(

نحوه دریافت/ تحویل اسناد مناقصه : 

دریافت اسناد
توسط شرکت

توزیع اسناد از یک روز پس از چاپ آگهی نوبت دوم آغاز شده و تا 10 روز پس از آن ادامه خواهد داشتتاریخ شروع دریافت

از طرق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( به نشانی  www.setadiran.ir –گروه مناقصات تلفن تماس   34148795-061محل دریافت

تحویل 
اسناد به
شرکت

  14  روز پس از آخرین روز دریافت اسنادآخرین مهلت

محل تحویل
سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( به نشانی  www.setadiran.ir و اصل ضمانت نامه به آدرس اهواز- بلوار پاسداران 

بالاتر از میدان فرودگاه – شرکت ملی حفاری ایران – ساختمان پایگاه عملیاتی – طبقه اول پارت B – اتاق 107- دبیرخانه کمیسیون 
مناقصات- شماره تماس 34148569 – 061-34148580

تضمین شرکت در مناقصه )فرآیند ارجاع کار(: 
3.796.000.000 ریال تقاضای خرید شماره 0130441مبلغ تضمین

         850.000.000 .1ریال تقاضای خرید شماره 0230056مبلغ تضمین

        9.199.000.000ریال تقاضای خرید شماره   0134579مبلغ تضمین

انواع تضامین قابل قبول

ضمانتنامه بانکی و یا ضمانتنامه های صادره از سوی موسسات اعتباری غیر بانکی دارای مجوز فعالیت از بانک مرکزی
اصل فیش واریز وجه نقد به حساب شماره 4001114006376636  نزد بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران تحت عنوان تمرکز وجوه سپرده 

 )IR 350100004001114006376636 :شرکت ملی حفاری ایران )شماره شبا
-و سایر تضمین های معتبر در آیین نامه تضمین معاملات دولتی به شماره  50659  ت / 123402 مورخ 94/09/22 مورد قبول و پذیرش می باشد.

90 روز ) برای یک بار در سقف مدت اعتبار اولیه قابل تمدید باشد(مدت اعتبار پیشنهاد/ تضمین

 تذکر : با توجه به بخشنامه شماره 98/138665 مورخ 98/04/03 معاونت پژوهش و فناوری وزارت نفت مبنی بربکارگیری سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( ثبت نام کلیه 
متقاضیان حضوردرمناقصات،مزایدات شرکت ملی حفاری ایران درپایگاه  www.setadiran.ir  الزامی می باشد. 

  www.nidc.ir                                          http://sapp.ir/nidc_pr :کانال های  اطلاع رسانی شرکت ملی حفاری ایران
تاریخ انتشار نوبت اول:1402/06/11 تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/06/12

 جهت برگزاري یازده )11( مورد مناقصه انجام خدمات فنی ،تخصصی ،پشتیبانی ادارات گاز شهرستانهای استان کردستان 

شركت گاز استان كردستان ) مناقصه گزار ( درنظردارد به استناد قانون برگزاري مناقصات فراخوان ارزیابي كيفي جهت برگزاري مناقصه عمومي  پروژه هاي ذیل را طبق شرایط و مشخصات 
مندرج در اسناد ازطریق سامانه تداركات الكترونيكي دولت ) ستاد( برگزار نماید.

1-نام ونشاني دستگاه مناقصه گزار :  شركت گاز استان كردستان  واقع در :  سنندج-  ميدان جهاد - ساختمان مركزي شركت گاز استان كردستان
2-موضوع مناقصه ها :

محل اجراي پروژهموضوع مناقصهردیف
)نام روستاها/منطقه(

مدت اجراي 
شماره فراخوان در سامانه ستادكار ) ماه(

انجام خدمات فنی ،تخصصی ،پشتیبانی اداره گاز منطقه 1 شهرستان سنندج1

انجام کلیه  خدمات 
امداد و اتفاقات ، 
تعمیرات ، اداري 

مالي كالا،كنتورخواني 
، مشتركین ، نظافت 

وآبدارخانه، گازبانی در 
محدوده شهرستان موضوع 

مناقصه

12 ماه

2002091688000030

2002091688000031انجام خدمات فنی ،تخصصی ،پشتیبانی اداره گاز منطقه 2 شهرستان سنندج2

2002091688000032انجام خدمات فنی ،تخصصی ،پشتیبانی اداره گاز شهرستان سقز3

2002091688000033انجام خدمات فنی ،تخصصی ،پشتیبانی اداره گاز شهرستان مریوان4

2002091688000034انجام خدمات فنی ،تخصصی ،پشتیبانی اداره گاز شهرستان كامیاران5

2002091688000035انجام خدمات فنی ،تخصصی ،پشتیبانی اداره گاز شهرستان دهگلان6

2002091688000036انجام خدمات فنی ،تخصصی ،پشتیبانی اداره گاز شهرستان قروه7

2002091688000037انجام خدمات فنی ،تخصصی ،پشتیبانی اداره گاز شهرستان بیجار8

2002091688000038انجام خدمات فنی ،تخصصی ،پشتیبانی اداره گاز شهرستان دیواندره9

2002091688000039انجام خدمات فنی ،تخصصی ،پشتیبانی اداره گاز شهرستان بانه10

2002091688000040انجام خدمات فنی ،تخصصی ،پشتیبانی اداره گاز شهرستان سروآباد11

 آگهی فراخوان ارزیابی کیفی
 )شماره 15 – 1402 (

روابط عمومي شركت گازاستان كردستان

شرکت گاز استان کردستان )سهامی خاص(
شرکت ملی گاز ایران

 نوبت اول

شناسه آگهی : 1555621

3-پيمانكاراني كه داراي شرایط لازم بوده و آمادگي اجراي مناقصه / مناقصه هاي فوق را دارند مي 
 توانند جهت دریافت اسناد استعلام ارزیابي كيفي به سامانه تداركات الكترونيك دولت ) ستاد (

 به شرح ذیل مراجعه نمایند . 
4-شرایط اولیه متقاضیان :

1-4- داشتن شخصيت حقوقي        
2-4- داشتن گواهينامه صلاحيت پایه حداقل 5  در رشته متناسب  با موضوع مناقصه از سازمان 

برنامه و بودجه کشور 
3-4-  داشتن ظرفيت كاري خالي متناسب با پایه و رشته كاري 

4-4-   داشتن گواهينامه تایيد صلاحيت ایمني از وزارت تعاون ، كار و رفاه اجتماعي
5-4-   داشتن گواهی صلاحيت کار در رشته های مر تبط از اداره تعاون ، كار و رفاه اجتماعي 
6-4- ارائه صورت هاي مالي حسابرسي شده جهت مناقصات با برآورد بيش از ده برابر نصاب 

معاملات متوسط
7-4-   داشتن دانش و تجربه در زمينه مورد نظر          

8-4- حسن سابقه      
9-4-  توان مالي و پشتيباني

مراحل  كليه   : گران  مناقصه  كیفي  ارزیابي  استعلام  اسناد  دریافت  نحوه   -5
 برگزاري فراخوان ارزیابي از طریق درگاه سامانه تداركات الكترونيكي دولت )ستاد( به آدرس

www.setadiran.ir انجام خواهد شد .لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلي 
، مراحل ثبت نام در سایت مذكور و دریافت گواهي امضاي الكترونيكي  را جهت شركت در 

مناقصه محقق سازند .
6-مهلت دریافت و پاسخ  اسناد استعلام ارزیابي كیفي مناقصه گران از طریق 

سامانه تداركات الكترونیكي دولت )ستاد( : 
1-6 - تاریخ انتشار فراخوان در سامانه ستاد روز یک شنبه تاریخ  1402/06/19 ساعت 08:00  

مي باشد.
2-6- مهلت دریافت اسناد استعلام ارزیابي كيفي روز یک شنبه تاریخ 1402/06/26 ساعت 19 

مي باشد.  
 3-6-  مهلت ارسال پاسخ استعلام ارزیابي كيفي روز چهار شنبه تاریخ  1402/07/12  ساعت 19  مي باشد. 
اطلاعات و اسناد مناقصه عمومي پس از برگزاري فرایند كيفي و ارسال دعوتنامه از طریق سامانه 
ستاد به مناقصه گران واجد شرایط كه امتياز مناسب را در ارزیابي كسب نموده اند ارسال خواهد 
شد .بدیهي است دریافت اسناد و پاسخ استعلام ارزیابي كيفي هيچگونه حقي براي متقاضيان 

جهت شركت در مناقصه ایجاد نخواهد كرد.  
7- جهت كسب اطلاعات بيشتر در خصوص موضوع كار مناقصه با تلفن 087-31943149 

امور پيمانها تماس حاصل فرمایيد.
8- داشتن كد شناسه ملي اشخاص حقوقي و ایران كد 

توضیح : این آگهي در سایتهاي
 www.nigc-kd.ir، www.shana.ir ، http://iets.mporg.ir ،  www.setadiran.ir 

قابل رؤیت مي باشد.
تاریخ انتشار نوبت ا ول:1402/06/12 تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/06/14 

آگهی تجدید مناقصه عمومی دو مرحله ای
)همراه با ارزیابی کیفی( )نوبت دوم(

شرکت ملی حفاری ایران

شناسه آگهی : 1555621

)سهامی خاص(شرکت ملی نفت ایران

موضوع مناقصه : خرید قطعات و لوازم مربوط به دستگاههای حفاری به شرح ذیل:  
 مشخصات مناقصه : 

مبلغ برآورد )ریال/ارز(شرح تقاضاشماره تقاضا/ مناقصهنام مناقصه گزار

0130441P/F FARR WINCATT75.910.000.000شرکت ملی حفاری ایران

0230056CABLE FOR WIRELINE UNIT F/SOUR WELL37.000.000.000شرکت ملی حفاری ایران

0134579WINDING WIRE183.966.000.000شرکت ملی حفاری ایران

روش ارزیابی کیفی مناقصه گران :

 بر اساس کسب حداقل امتیاز مربوط به معیارهای موجود در استعلام های ارزیابی کیفی که توسط متقاضیان شرکت در مناقصه تکمیل می شود، انجام می گردد. روش ارزیابی 
)حداقل امتیاز 50(

نحوه دریافت/ تحویل اسناد مناقصه : 

دریافت اسناد
توسط شرکت

توزیع اسناد از یک روز پس از چاپ آگهی نوبت دوم آغاز شده و تا 10 روز پس از آن ادامه خواهد داشتتاریخ شروع دریافت

از طرق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( به نشانی  www.setadiran.ir –گروه مناقصات تلفن تماس   34148795-061محل دریافت

تحویل 
اسناد به
شرکت

  14  روز پس از آخرین روز دریافت اسنادآخرین مهلت

محل تحویل
سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( به نشانی  www.setadiran.ir و اصل ضمانت نامه به آدرس اهواز- بلوار پاسداران 

بالاتر از میدان فرودگاه – شرکت ملی حفاری ایران – ساختمان پایگاه عملیاتی – طبقه اول پارت B – اتاق 107- دبیرخانه کمیسیون 
مناقصات- شماره تماس 34148569 – 061-34148580

تضمین شرکت در مناقصه )فرآیند ارجاع کار(: 
3.796.000.000 ریال تقاضای خرید شماره 0130441مبلغ تضمین

         850.000.000 .1ریال تقاضای خرید شماره 0230056مبلغ تضمین

        9.199.000.000ریال تقاضای خرید شماره   0134579مبلغ تضمین

انواع تضامین قابل قبول

ضمانتنامه بانکی و یا ضمانتنامه های صادره از سوی موسسات اعتباری غیر بانکی دارای مجوز فعالیت از بانک مرکزی
اصل فیش واریز وجه نقد به حساب شماره 4001114006376636  نزد بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران تحت عنوان تمرکز وجوه سپرده 

 )IR 350100004001114006376636 :شرکت ملی حفاری ایران )شماره شبا
-و سایر تضمین های معتبر در آیین نامه تضمین معاملات دولتی به شماره  50659  ت / 123402 مورخ 94/09/22 مورد قبول و پذیرش می باشد.

90 روز ) برای یک بار در سقف مدت اعتبار اولیه قابل تمدید باشد(مدت اعتبار پیشنهاد/ تضمین

 تذکر : با توجه به بخشنامه شماره 98/138665 مورخ 98/04/03 معاونت پژوهش و فناوری وزارت نفت مبنی بربکارگیری سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( ثبت نام کلیه 
متقاضیان حضوردرمناقصات،مزایدات شرکت ملی حفاری ایران درپایگاه  www.setadiran.ir  الزامی می باشد. 

  www.nidc.ir                                          http://sapp.ir/nidc_pr :کانال های  اطلاع رسانی شرکت ملی حفاری ایران
تاریخ انتشار نوبت اول:1402/06/11 تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/06/12

 جهت برگزاري یازده )11( مورد مناقصه انجام خدمات فنی ،تخصصی ،پشتیبانی ادارات گاز شهرستانهای استان کردستان 

شركت گاز استان كردستان ) مناقصه گزار ( درنظردارد به استناد قانون برگزاري مناقصات فراخوان ارزیابي كيفي جهت برگزاري مناقصه عمومي  پروژه هاي ذیل را طبق شرایط و مشخصات 
مندرج در اسناد ازطریق سامانه تداركات الكترونيكي دولت ) ستاد( برگزار نماید.

1-نام ونشاني دستگاه مناقصه گزار :  شركت گاز استان كردستان  واقع در :  سنندج-  ميدان جهاد - ساختمان مركزي شركت گاز استان كردستان
2-موضوع مناقصه ها :

محل اجراي پروژهموضوع مناقصهردیف
)نام روستاها/منطقه(

مدت اجراي 
شماره فراخوان در سامانه ستادكار ) ماه(

انجام خدمات فنی ،تخصصی ،پشتیبانی اداره گاز منطقه 1 شهرستان سنندج1

انجام کلیه  خدمات 
امداد و اتفاقات ، 
تعمیرات ، اداري 

مالي كالا،كنتورخواني 
، مشتركین ، نظافت 

وآبدارخانه، گازبانی در 
محدوده شهرستان موضوع 

مناقصه

12 ماه

2002091688000030

2002091688000031انجام خدمات فنی ،تخصصی ،پشتیبانی اداره گاز منطقه 2 شهرستان سنندج2

2002091688000032انجام خدمات فنی ،تخصصی ،پشتیبانی اداره گاز شهرستان سقز3

2002091688000033انجام خدمات فنی ،تخصصی ،پشتیبانی اداره گاز شهرستان مریوان4

2002091688000034انجام خدمات فنی ،تخصصی ،پشتیبانی اداره گاز شهرستان كامیاران5

2002091688000035انجام خدمات فنی ،تخصصی ،پشتیبانی اداره گاز شهرستان دهگلان6

2002091688000036انجام خدمات فنی ،تخصصی ،پشتیبانی اداره گاز شهرستان قروه7

2002091688000037انجام خدمات فنی ،تخصصی ،پشتیبانی اداره گاز شهرستان بیجار8

2002091688000038انجام خدمات فنی ،تخصصی ،پشتیبانی اداره گاز شهرستان دیواندره9

2002091688000039انجام خدمات فنی ،تخصصی ،پشتیبانی اداره گاز شهرستان بانه10

2002091688000040انجام خدمات فنی ،تخصصی ،پشتیبانی اداره گاز شهرستان سروآباد11

 آگهی فراخوان ارزیابی کیفی
 )شماره 15 – 1402 (

روابط عمومي شركت گازاستان كردستان

شرکت گاز استان کردستان )سهامی خاص(
شرکت ملی گاز ایران

 نوبت اول

شناسه آگهی : 1555621

3-پيمانكاراني كه داراي شرایط لازم بوده و آمادگي اجراي مناقصه / مناقصه هاي فوق را دارند مي 
 توانند جهت دریافت اسناد استعلام ارزیابي كيفي به سامانه تداركات الكترونيك دولت ) ستاد (

 به شرح ذیل مراجعه نمایند . 
4-شرایط اولیه متقاضیان :

1-4- داشتن شخصيت حقوقي        
2-4- داشتن گواهينامه صلاحيت پایه حداقل 5  در رشته متناسب  با موضوع مناقصه از سازمان 

برنامه و بودجه کشور 
3-4-  داشتن ظرفيت كاري خالي متناسب با پایه و رشته كاري 

4-4-   داشتن گواهينامه تایيد صلاحيت ایمني از وزارت تعاون ، كار و رفاه اجتماعي
5-4-   داشتن گواهی صلاحيت کار در رشته های مر تبط از اداره تعاون ، كار و رفاه اجتماعي 
6-4- ارائه صورت هاي مالي حسابرسي شده جهت مناقصات با برآورد بيش از ده برابر نصاب 

معاملات متوسط
7-4-   داشتن دانش و تجربه در زمينه مورد نظر          

8-4- حسن سابقه      
9-4-  توان مالي و پشتيباني

مراحل  كليه   : گران  مناقصه  كیفي  ارزیابي  استعلام  اسناد  دریافت  نحوه   -5
 برگزاري فراخوان ارزیابي از طریق درگاه سامانه تداركات الكترونيكي دولت )ستاد( به آدرس

www.setadiran.ir انجام خواهد شد .لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلي 
، مراحل ثبت نام در سایت مذكور و دریافت گواهي امضاي الكترونيكي  را جهت شركت در 

مناقصه محقق سازند .
6-مهلت دریافت و پاسخ  اسناد استعلام ارزیابي كیفي مناقصه گران از طریق 

سامانه تداركات الكترونیكي دولت )ستاد( : 
1-6 - تاریخ انتشار فراخوان در سامانه ستاد روز یک شنبه تاریخ  1402/06/19 ساعت 08:00  

مي باشد.
2-6- مهلت دریافت اسناد استعلام ارزیابي كيفي روز یک شنبه تاریخ 1402/06/26 ساعت 19 

مي باشد.  
 3-6-  مهلت ارسال پاسخ استعلام ارزیابي كيفي روز چهار شنبه تاریخ  1402/07/12  ساعت 19  مي باشد. 
اطلاعات و اسناد مناقصه عمومي پس از برگزاري فرایند كيفي و ارسال دعوتنامه از طریق سامانه 
ستاد به مناقصه گران واجد شرایط كه امتياز مناسب را در ارزیابي كسب نموده اند ارسال خواهد 
شد .بدیهي است دریافت اسناد و پاسخ استعلام ارزیابي كيفي هيچگونه حقي براي متقاضيان 

جهت شركت در مناقصه ایجاد نخواهد كرد.  
7- جهت كسب اطلاعات بيشتر در خصوص موضوع كار مناقصه با تلفن 087-31943149 

امور پيمانها تماس حاصل فرمایيد.
8- داشتن كد شناسه ملي اشخاص حقوقي و ایران كد 

توضیح : این آگهي در سایتهاي
 www.nigc-kd.ir، www.shana.ir ، http://iets.mporg.ir ،  www.setadiran.ir 

قابل رؤیت مي باشد.
تاریخ انتشار نوبت ا ول:1402/06/12 تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/06/14 



با حضور معاون اول رئیس جمهور و نخست وزیر عراق آغاز شد

عملیات اجرایی راه آهن شلمچه بصره به صورت رسمی

با تعیین وظایف ارشاد و صدا و سیما

مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی در حوزه صوت و تصویر فراگیرمنتشر شد

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 2
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rیکشنبه      1۲ شهریور 1۴0۲    شماره 1۴0۲

واز و نامتجانس است این مجموعه بلندپر
بهرام امیراحمدیان  رهبران بریکس در اجلاس سران در ژوهانسبورگ 
آفریقای جنوبی، با پیوســتن ایران، عربستان ســعودی، امارات، آرژانتین،  

مصر و اتیوپی به این گروه موافقت کردند.
این کشورها از ژانویه سال آینده رسما عضو بریکس خواهند شد. هنوز کاملا 
مشخص نیست که معیارهای رهبران بریکس برای عضویت اعضای جدید 

چه بوده و بر چه اساسی از این کشورها دعوت کرده اند.

گروه بریکس از کجا آمده و موسس آن کیست؟
جیم اونیــل، اقتصــاددان ارشــد شــرکت خدمــات مالــی و بانکداری 
گلدمن ســکس که پیشــتر و بین ســال های ۲۰۱۵تا ۲۰۱۶به عنوان وزیر 
خزانه داری بریتانیــا در دو دولت دیوید کامرون و »تــرزا می« فعالیت کرده 
در سال ۲۰۰۱در مقاله ای با عنوان »ســاختن اقتصاد جهانی بهتر –بریک« 
برتوان بالقوه کشورهای برزیل،روســیه،چین وهند برای فعالیت اقتصادی 
درکناریکدیگربه عنــوان قدرت های اقتصادی نوظهور تاکیــد کرده بود. او 
با قرار دادن حرف نخســت نام این کشــورها، نامِ »بریک« را برای این گروه 
پیشنهاد کرده بود.در آن زمان آفریقای جنوبی در این ایده قرار نداشت.آقای 
اونیل در آن مقاله تحلیلی که در محافل اقتصادی، مالی، تجاری و دانشگاهی 
بســیار مورد توجه قرار گرفت پیش بینی کرده بود که در سال های ۲۰۰۱و 
۲۰۰۲میزان رشد تولید ناخالص داخلی در اقتصادهای بازارهای نوظهور از 

همین شاخص در میان کشورهای گروه ۷بیشتر خواهد شد.

چرا بریکس مهم است؟
کشورهای عضو بریکس رکوردهای زیادی دارند:

 اولین )روســیه(، ســومین )چین(، پنجمین )برزیل( و هفتمین )هند( 
کشورهای بزرگ دنیا

 پرجمعیت ترین ها )دو کشور میلیارد نفری دنیا( یعنی چین و هند
 بجز آفریقای جنوبی، چهار کشــور دیگر در بین هفت کشــور اول از نظر 

مساحت و ۱۰ کشور اول دنیا از نظر جمعیت و تولید ناخالص داخلی هستند
 سه ارتش از پنج ارتش بزرگ دنیا از نظر پرسنلِ در حال خدمت

 کشــورهای بریکس در مجموع، حــدود ۴۰ درصد جمعیــت، نزدیک 
به یک چهارم تولید ناخالص ملی و حدود یک ســوم خاک دنیا را تشــکیل 

می دهند
 آفریقای جنوبی تنها کشور آفریقایی بریکس از نظر تولید ناخالص داخلی 

دومین اقتصاد بزرگ آفریقاست
 کشــورهای بریکس از مهم ترین تولیدکنندگان کالا، خدمات و مواد خام 

در دنیا هستند.
 دارای ذخایر عظیم و متنوع منابع طبیعــی و زیرزمینی از جمله انرژی و 

عناصر کمیاب، نیروی کار فراوان و ارزان و هزینه پایین تولید هستند.

بریکس علیه دلار آمریکا
ســران اقتصادهای نوظهور در قالب گروه بریکس)BRICS(چند ســالی 
است که با سخن گفتن از لزوم تلاش برای شکســت امپراتوری دلار آمریکا 

طرفداران زیادی پیدا کرده اند.
اما آنها بنا بر دلایلی که همیشــه وجود داشــته اســت، در عمل با دشواری 
هایی روبرو خواهند شــد. »مارکوس اشــورث« که چند ســالی به عنوان 
مســئولِ اســتراتژیِ بازارِ بانکِ ســرمایه گذاریِ چینی به نام »های تونگ 
ســکیوریتیز«در لندن مشــغول به کار بوده، تاکید می کند: »عنصر تعیین 
کننده برای کســب عنوان »ارز ذخیره« از ســوی دلار آمریکا آن است که 
این ارز دومین ارز پر استفاده برای معاملات داخلی است. دلار تقریباً پس از 

واحد پول هر کشور، پرکاربردترین ابزار مبادله در سراسر جهان است.
حتی گاهی اوقــات در این زمینــه از ارزهای داخلی نیز پیشــی می گیرد. 
تقریباً همه کالاها از جمله نفت و طلا به دلار معامله می شوند. حتی ارزهای 
دیجیتال تقریباً منحصراً با دلار آمریکا ارزش گذاری می شــوند. آنچه برای 
یک ارز ذخیره نیز حیاتی است، اســتفاده از آن به عنوان ذخیره ارزش است. 
صندوق بین المللی پول تخمین می زند که ۵۹درصد از ذخایر بانک مرکزی 

جهانی به دلار است که سهم یورو ۲۰درصد و یوان تنها ۵درصد است« .
بریکس، مجموعه ای بلندپرواز اما نامتجانس از کشــورهایی اســت )شامل 
برزیل، روســیه، هند، چین و آفریقــای جنوبی( که مایل اند تصور تســلط 
غربی ها را بر امور جهانی به چالش بکشــند.ده ها کشور دیگر برای پیوستن 
به این مجموعه در صف ایســتاده اند. دولت ایران در نظر دارد دلارآمریکا را 
برای تجارت دوجانبه ۱۰میلیارد دلاری با عراق کنار بگذارد.دو کشور قصد 
دارند ارزهای بومی خود را تقویت کنند و وابســتگی به دلار امریکا را پایان 
دهند. این حرکت اقتصاد محلی آنها را تقویت می کند و به کســب و کارها 
در دراز مدت کمک می کند. توافق ایــران و عراق در زمانی صورت می گیرد 
که اتحاد بریکس به دنبال تشــکیل یک ارز جدید برای کنار گذاشتن دلار 
آمریکا اســت.وزیر نفت و گاز هند اعلام کرده که سیستم های پرداخت بین 
المللی »برای مدت طولانی وجود داشته اند« و جابجایی دلار »خیلی آسان 
نیســت«.معاملات نفت گاهی اوقات بایوان چین، روبل روسیه یا روپیه هند 
حل و فصل شده است، اما ایده »دلارزدایی« یا دور شدن از دلار آمریکا برای 

تسویه معاملات با ارزهای دیگر هنوز دور است.

بریکس دلار آمریکا را با نفت و گاز به چالش می کشد
بانک بریکس که معمولا »بانک توســعه جدید« )NDB( نامیده می شود، 
تایید کرد که بررســی درخواســت های کشــورهایی را که به طور رسمی 
برای پیوســتن به این اتحاد درخواســت کرده اند، آغاز کرده اســت. دیلما 
روســف، رئیس بانک توســعه جدید، گفت که این بانک در حال بررســی 
درخواست های ارسال شــده از ۱۵ کشور اســت.وی تایید کرد که اولویت 
بریکس تنوع موقعیت جغرافیایی اســت. بانک توســعه جدید و عربستان 
ســعودی در ماه ژوئیه مذاکرات مالی را برگزار کردند، زیرا این بانک نیاز به 
جمع آوری بودجه جدید داشــت.بانک بریکس به بودجه نیاز دارد زیرا وام 
دادن به دلار آمریکا به دلیل تحریم های اعمال شــده علیه روســیه متوقف 
شده اســت.بنابراین، عربســتان ســعودی می تواند کلید احیای آن باشد 
و مســیر جدیدی را در بازارهای وام جهانی فراهم کند.وانــگ ونتائو، وزیر 
بازرگانی چین، در نشســت بریکس به نمایندگی از رئیــس جمهور چین 
شی جین پینگ ســخنرانی کرد. وی در ســخنرانی خود با حمله پنهانی به 
ایالات متحده، ادعا کرد که آمریکا وســواس حفــظ هژمونی جهانی خود را 
دارد. ایالات متحده با مجبور کردن آنها به اســتفاده از دلار، مانع رشد سایر 
کشورهای در حال توسعه می شــود. هر کشــوری حق دارد مسیر خود را 

ترسیم کند و آمریکا باید مهار رشد خود را متوقف کند.
رئیس جمهور آفریقای جنوبی اظهار داشــت که این کشــور »دیدگاه های 
مشابهی« در مورد گسترش با چین و روسیه دارد. رئیس جمهوری »شی«، 
بریکس را یک انجمن حیاتی مهم می داند که نقش مهمی در اصلاح حکومت 
جهانی و ترویج چند جانبه گرایی و همکاری در سراسر جهان دارد.در نتیجه 
در فرایند دلار زدایی، نفت و گاز می تواند کلید اصلی تقویت ارزهای محلی و 
کنار گذاشتن دلار آمریکا باشد. علاوه بر این، همه چیز در حال سقوط است 
زیرا هشت کشور عربی علاقه مند به پیوستن به این بلوک هستند.گسترش 
بریکس می تواند یک تغییر دهنده بازی باشــد که می تواند چشم انداز دلار 
آمریکا را در سال های آینده به چالش بکشد.اتحاد بریکس به دنبال به چالش 
کشیدن دلار آمریکا با اســتفاده از ارزهای بومی برای تسویه معاملات مرزی 
است. بریکس همچنین سایر کشــورهای در حال توسعه را متقاعد می کند 
که وابســتگی خود را به دلار آمریکا و تجارت با ارزهــای محلی پایان دهند.

این ایده موفقیت کمی داشته اســت، زیرا تعداد انگشت شماری از معاملات 
بدون دلار حل و فصل شــده است.بنابراین آیا کشــورهای بریکس دلار را به 
طور کامل رها خواهند کرد و به ارزهای محلی تکیــه خواهند کرد؟از لحاظ 
فنی، اتحاد بریکس می تواند دلار آمریکا را کنار بگذار، اما قیمت ســنگینی 
دارد. هند و برزیل به خوبی از بهایی که باید بپردازنــد و عواقبی که باید با آن 
روبرو شوند آگاه هســتند، اما چین و روســیه برای آن آماده هستند.اکنون 
پس از بیش از ۲۰ســال از زمانی که »جیم اونیل« ایده تشــکیل »برکس« 
را مطرح کرد بســیاری منتظر حذف دلار در معامــلات جهانی و همچنین 
تشکیل واحد پولی مشترک در میان کشورهای بریکس هستند؛ ایده ای که 
جیم اونیــل آن را مضحک می داند.او در گفتگویــی ویدیویی با کانال خبری 
۴لندن با مسخره خواندن ایده حذف دلار می گوید: »وقتی چنین چیزهایی 
را می شــنوم، خیلی جلوی خودم را می گیرم که قهقهــه نزنم«.او همچنین 
در گفتگوی دیگری با روزنامه فایننشــال تایمز ایده شــکل گیری یک ارز 

مشترک برای کشورهای بریکس را »به شدت غیرممکن« توصیف کرد.

یادداشت

نایب رئیس کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی 
گفت: با توجه به گستردگی و اعتبار دولت، قوه مجریه 
در وسط میدان عمل قرار داشته و سایر قوای کشور باید 

برای پیشبرد امور دولت را یاری رسانند.
هادی بیگی نژاد، با اشاره به تجلیل مقام معظم رهبری 
از دولت و ضرورت کمک به دولــت برای عبور از گردنه 
های سخت، بیان کرد: مقام معظم رهبری دولت را در 
وسط میدان می دانند و معتقدند که همه ارکان کشور 
باید به دولت کمک کنند تــا بتواند کارها را پیش ببرند 
که این نگاه کاملا درســت اســت چراکه دولت دارای 

گستردگی زیادی است.
وی در ادامه اظهار کرد: مجلس صرفا یک ســاختمانی 

در بهارســتان بوده که ممکن است چندین 
ساختمان دیگر نیز داشــته باشد و نیروهای 
مجلس و حیطه وظایف مجلس محدود است 
اما دولت در تمام نقاط کشور گسترده است. 
ســایر قوا در مقابل دولت از نظر گستردگی، 
اعتبار و حیطــه وظایف، کوچک هســتند 
فلذا این یک ضررورت اســت که ما به دولت 

به عنوان قــوه ای که در وســط میدان بــوده و دارای 
اختیارات است باید کمک کنیم تا از گردنه های سخت 

عبور کند.
نماینده ملایــر در مجلس با بیان اینکــه دولت باید از 
فکر دیگران نیز اســتفاده کند، تصریــح کرد: این یک 

آفت اســت که دولت ها احســاس کنند که 
نیازی نیســت از فکر دیگران استفاده کنند. 
اگر دولت ها از فکر دیگران اســتفاده نکنند 
و حرف و نظر آنها را نشــنوند، به ضرر کشور 
تمام خواهد شد. به همین دلیل مقام معظم 
رهبری تاکید داشتند که دولت باید جلسات 

گفتمانی با نخبگان تشکیل دهد.
وی در ادامه تاکیــد کرد: از طرف دیگــر مقام معظم 
رهبری تاکید داشــتند که آینده را نباید فدای امروز 
کرد. ایــن یک مرضی اســت که معمــولا ماها به آن 
گرفتار هستیم. در یک حوزه انتخابیه برای اینکه کار 
مهمی را انجام دهیم یک کارخانه را افتتاح می کنیم، 

دولت نیز همراهی می کند. بعد از مدتی این کارخانه 
آب منطقه را تمــام کرده و فرونشســت زمین اتفاق 
خواهد افتاد، آنقدری هم که باید سود به منطقه نمی 

رساند.
بیگی نژاد با بیان اینکه متاســفانه بعضــا چه نماینده 
و چه مســئول دولتی برای اینکه خود را نشــان دهد و 
بگوید چقدر فعال است، دســت به تصمیماتی می زند 
که آسیب های آن بعدا مشــخص می شود، گفت: مثلا 
در دولت گذشته مجتمع های پتروشیمی را در شمال، 
جنوب و غرب کشور کلید زدند که جز خیانت به کشور 
هیچ آورده ای ندارد که بعدا نتیجه آن مشخص خواهد 

شد اما دیگر کار از کار گذشته است.

 سرپرســت مرکز تحقیقات راه، مســکن و شهرسازی 
با اعلام اینکــه شــاخص های ارزیابی شــرکت های 
دانش بنیــان در همــکاری بــا معاونــت علمــی 
ریاست جمهوری تدوین می شود، از صدور مجوز ورود 
برخی شرکت های دانش بنیان در عرصه ساخت و ساز 
خبر داد. »محمدمهدی حیدری« بــا اعلام راه اندازی 
دبیرخانه صنعتی ســازی در مرکز تحقیقات گفت: با 
راه اندازی دبیرخانه صنعتی ســازی، ویرایش ششــم 
کتاب فناوری های نوین انجام شــد کــه این ویرایش 

منتشر شده و در حال استفاده است.
وی بیان داشــت: همچنیــن بــه منظــور حمایــت 

تدویــن  دانش بنیــان،  شــرکت های  از 
شــاخص های ارزیابی شــرکت های دانش 
بنیــان در حوزه ســاختمان بــه عنوان یک 
ســرفصل جدید در همــکاری بــا معاونت 
علمی ریاســت جمهوری تدوین می شود تا 
شرکت های مذکور بر اساس این شاخص ها 

ارزیابی شوند.
سرپرســت مرکز تحقیقات راه، مســکن و شهرسازی 
ادامه داد: یکی از وظایف مرکز تحقیقات راه، مســکن 
و شهرســازی، ارائه تاییدیه فنی اســت که با شــروع 
طرح نهضت ملی مســکن، شــرکت های دانش بنیان 

و ســایر شــرکت های صاحب ایده به مرکز 
مراجعــه کردند و نشســت هایی با صاحبان 
ایده هــا در زمینه خدمات صنعتی ســازی 
برگزار شــد. ارزیابی برخی از شــرکت ها و 
ایده ها انجام شــده و بقیه نیز در حال انجام 
اســت. مجوز برای ورود برخی شرکت های 
دانش بنیان برای ورود به عرصه ساخت و ساز 
صادر شده اســت.حیدری، درباره صنعت شهر و نقش 
مرکز تحقیقات راه، مســکن و شهرسازی در خصوص 
تحقق این سیاســت که رویکرد دولت سیزدهم است، 
خاطرنشــان کرد: کارگروهی درباره صنعت شهر بین 

مرکز تحقیقات و سازمان ملی زمین و مسکن تشکیل 
شده که جلســات این کارگروه به شکل منظم در حال 
برگزاری اســت. تاکنون بیــش از یکصد هــزار واحد 

مسکونی با صنعت تفاهم شده است.
به گفتــه وی، نقش مرکــز تحقیقات راه، مســکن و 
شهرسازی در تحقق صنعت شــهرها، کمک به صنعت 
در حوزه فنی و ساخت است که بخشــی از آنها شامل 
طراحــی، شهرســازی، معمــاری، انتخاب ســازه و 
اســتفاده از مصالح نوین و دارای گواهینامه فنی است 
تا صنعت کاران در ساخت و ساز بتوانند صنعت شهرها 

را پیاده سازی کنند.

مجلس

مسکن

خریدار   عملیات اجرایی راه آهن شلمچه 
بصره در مراســمی با حضور محمد مخبر، 
معــاون اول رئیس جمهور ایــران و محمد 
شیاع السودانی، نخست وزیر عراق در نقطه 

صفر مرزی آغاز شد.
 محمد مخبر پس از اســتقبال رســمی از 
ســوی نخســت وزیر عراق، در این مراسم 
ضمــن ابلاغ ســلام رئیــس جمهــور به 
عبداللطیف رشــید رئیس جمهور عراق و 
همچنین تســلیت ایام اربعین حســینی، 
اظهار کرد: افتخار ما این اســت که مراسم 
پیــاده روی اربعیــن، بزرگتریــن رویداد 
جهانی اســت که در آن بیش از ۲۰ میلیون 
نفر از سراســر جهان با عشــق و اخلاص، 
همدلی و همراهی، همــگام و هم هدف، به 
سوی حرم حضرت اباعبدالله الحسین )ع( 
راهپیمایی می کنند. این یک رویداد تمدن 
ساز است و انشــاالله مقدم ظهور امام زمان 

)عج( را فراهم کند.
وی از دولــت و ملت عراق، بــرای میزبانی 
بی نظیر، ســخاوتمندانه و گســترده این 
مراسم که بهترین خدمات را به زائران ارائه 

می کنند، تشــکر و قدردانی کــرد و افزود: 
شهیدان حاج قاسم ســلیمانی و ابومهدی 
المهندس نماد وحدت، دوســتی و برادری 
دو ملت ایران و عــراق بــوده و امنیت را به 

مردم دو کشور هدیه کردند.
معاون اول رئیس جمهور با اشــاره به پروژه 
راهبردی راه آهن شلمچه بصره، تاکید کرد: 
امروز در این مکان جمع شــده ایم تا شاهد 
آغاز به کار یکــی از مهمتریــن پروژه های 
مشــترک و تحول ســاز بین ایران و عراق 
باشــیم که تمام منطقه را تحــت تأثیر قرار 
می دهد. از اینکه امروز توفیق یافتم به همراه 
نخست وزیر عراق، اتصال راه آهن دو کشور 
را در این نقطه آغاز کنیم و زیرساخت ریلی 
را برای گســترش تجــارت و همکاریهای 
اقتصادی توســعه دهیم ابراز خرســندی 

می کنم.
وی افزود: ملت های ایــران و عراق از روابط 
بســیار مناســب تاریخی، تمدنی و دینی 
برخوردارنــد؛ اما حجم تجــارت کنونی دو 
کشــور در حال حاضر در سطح مورد انتظار 
طرفیــن نیســت. در حال حاضــر، حجم 

تجارت بین دو کشــور حدود ۱۱۱ میلیون 
یورو در سال است که در صورت رفع موانع، 
رســیدن به حجم ۳۰ میلیارد یورو در سال، 

کاملًا قابل دستیابی است.
 از ســوی دیگــر، فعال شــدن ایــن روند، 
دسترســی یکســره عراق را به کشورهای 
همســایه ایران، اعم از قفقاز و آسیای میانه، 

تضمین می کند.
مخبر اظهار کرد: تکمیل راه آهن شلمچه به 
بصره در حقیقت طرح اتصال حرمین است 
که خط مســتقیم انتقال زائــران اهل بیت 
)علیهم الســلام( از عتبــات عالیات و نجف 
اشرف تا آســتان قدس رضوی و بالعکس را 

فراهم می سازد.
معاون اول رئیس جمهور بــا اعلام آمادگی 
ایران بــرای ســرمایه گــذاری و همکاری 
مشترک در حوزه های نفت، گاز، پالایشگاه، 
پتروشــیمی و همچنین احداث نیروگاه و 
شبکه های انتقال و توزیع به منظور کاهش 
تلفات برق و همچنین حوزه های زیســت 
محیطی، کشــاورزی و حمــل و نقل برون 
شــهری، جاده ای و ریلی، اظهار داشــت: 

ایران و عــراق، نقش منحصر بــه فردی در 
راهبردهای بیــن المللی حــوزه ترانزیت 
و انرژی دارند و توســعه این همکاری ها در 
منطقه می تواند برای هر دو کشــور مزایای 

گسترده ای داشته باشد.
وی اظهار امیدواری کرد با پیگیری و تلاش 
مســئولین دو کشــور، تفاهمات فیمابین، 
هر چه ســریع تر به قراردادهــای اجرایی و 

عملیاتی تبدیل شــود و این مسیر ارتباطی 
نیز در ســریع ترین زمان ممکن به سرانجام 

برسد.
پیش از این مراسم معاون اول رئیس جمهور 
پس از اســتقبال در فرودگاه آبادان با قطار 
عازم مرز شــلمچه شد و ســپس با ورود به 
خاک عراق توسط نخســت وزیر این کشور 

مورد استقبال رسمی قرار گرفت.

 ســتاد مرکــزی اربعین حســینی )ع( در 
اطلاعیه ای اعلام کرد: امکان دریافت ســند 
مسافرتی برای اتباع خارجی مقیم ایران در 

مرز چذابه وجود ندارد.
 ســتاد مرکزی اربعین حسینی در اطلاعیه 

شــماره ۲۰ از هموطنان خواست به خیل 
عاشــقان اباعبدالله الحســین علیه السلام 

بپیوندند.
متن این اطلاعیه به شرح زیر است:

به فضــل الهــی و در ســایه هماهنگی ها و 

اقدامات همه جانبه شــرایط برای مشتاقان 
حضور در حماســه اربعین حسینی)ع( در 
کلیــه پایانه های مرزی ۶گانــه و همچنین 
حمل و نقل کشور فراهم اســت، مشتاقان 
زیارت از شــرایط فراهم شده استفاده کنند 

و خود را به اقیانوس حماســه سازان اربعین 
حسینی)ع( متصل سازند.

همچنین سفر را کوتاه و ماندگاری در کربلا 
را یک روز قرار دهید.ســتاد مرکزی اربعین 
در اطلاعیه شــماره ۲۱ خود نیز اعلام کرد 

امکان دریافت سند مســافرتی برای اتباع 
خارجی مقیــم ایران در مــرز چذابه وجود 
ندارد.تأکید می شود اتباع افغانستانی مقیم 
ایران صرفا با سند مسافرتی معتبر که از قبل 

تهیه کرده اند عازم مرز چذابه شوند.

بیگی نژاد: دولت باید از فکر دیگران استفاده کند

مجوز ورود برخی شرکت های دانش بنیان برای ورود به عرصه ساخت و ساز صادر شد

عطیه موذن  متن کامل مصوبه شــورای 
عالی انقــلاب فرهنگی با عنــوان »تعیین 
الزامات ســاماندهی حوزه صــوت و تصویر 

فراگیر« منتشر شد.
 به نقــل از روابط عمومی ســازمان تنظیم 
مقررات رســانه های صوت و تصویر فراگیر 
در فضــای مجــازی، متن کامــل مصوبه 
شــورای عالی انقلاب فرهنگی در خصوص 
»تعیین الزامات ســاماندهی حوزه صوت و 

تصویر فراگیر« امروز منتشر شد.
ماده واحــده »تعیین الزامات ســاماندهی 
حوزه صوت و تصویر فراگیر« که در جلســه 
۸۸۳ مــورخ ۱۴۰۲/۳/۳۰ شــورای عالی 
انقلاب فرهنگی به تصویب رسیده است؛ به 

شرح ذیل برای اجرا ابلاغ می گردد:
»ماده واحده- مســتند به بندهای ۳ و ۱۲ 
ماده ۳ ســند تحول شــورای عالی انقلاب 
فرهنگــی مبنی بــر »سیاســت گذاری، 
طراحی و برنامه ریزی کلان حوزه رسانه ای 
کشور« و »سیاســت گذاری و برنامه ریزی 
راهبردی برای ارتقای کمی و کیفی مصرف 
و تولید محصــولات و کالاهای رســانه ای 
و فرهنگی« و در اجرای مأموریت شــورای 
عالی انقــلاب فرهنگــی در زمینه پیگیری 
اجرای نقشه مهندســی فرهنگی و تکمیل 
اســناد و برنامه های بخشــی آن با اولویت 
ســینما، تئاتر، نمایش خانگی، موســیقی، 
ادبیــات و رمان و بــا هدف تقســیم کار و 
تفکیک مســئولیت های قانونی و حمایت 
از تقویت تولید محتوای ایرانی-اســلامی 
در حوزه فرهنگ و هنــر در فضای مجازی 

و رفع دغدغه فعالان این حــوزه؛ »الزامات 
ساماندهی حوزه صوت و تصویر فراگیر« به 

شرح بندهای ذیل، احصا و تعیین می شود:
۱- مســئولیت تنظیم گری، صدور مجوز و 
نظارت بر خبرگزاری ها و رســانه ها، کتاب، 
تبلیغــات، بازی های رایانــه ای و امثال آن 
که در چهارچوب وظایــف و مأموریت های 
وزارت فرهنگ و ارشاد اســلامی قرار دارد؛ 
در حیطه صوت و تصویر فراگیر به عهده این 

وزارتخانه است.
۲- مســتند به تفسیر شــورای نگهبان در 

خصوص اصول ۴۴ و ۱۷۵ قانون اساســی، 
مســئولیت تنظیم گــری، صــدور مجوز 
و نظــارت بر رســانه های فعــال در عرصه 
صوت و تصویر فراگیر، شــامل رســانه های 
»کاربرمحور« و »ناشرمحور« )VOD( و نیز 
شبکه نمایش خانگی به ویژه تولید سریال ها 
و برنامه های تلویزیونی و امثال آن، به عهده 

سازمان صدا و سیما است.
۳- صدور مجوز نظــارت و تنظیم مقررات 
تبلیغات و آگهی در حیطــه صوت و تصویر 
فراگیر به عهده سازمان صدا و سیما است و 

برای هماهنگی بیشتر، دو نماینده از سوی 
وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی در شورای 
ذی ربط در ســازمان صدا و ســیما حضور 

خواهند داشت.
۴- تولیــد و پخش »زنــده« برنامه ها و نیز 
صدور مجوز و نظارت بــر »پخش زنده« در 
فضای مجــازی در انحصار ســازمان صدا و 

سیما خواهد بود.
۵ - ضوابط، مقررات و دســتورالعمل های 
موضوع بنــد یک این ماده واحــده با توافق 
وزارت فرهنگ و ارشاد اســلامی و سازمان 

صدا و ســیما تعیین خواهد شد و به منظور 
هماهنگی بیشتر و استفاده از ظرفیت های 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی در موضوع 
بند دو؛ دو نماینده از طــرف وزیر فرهنگ و 
ارشاد اسلامی در شورای صدور مجوز تولید 
و دو نماینده از طرف ایشان در شورای صدور 
مجوز پخش عضو خواهند بــود. در صورت 
بروز اختلاف بین دو دســتگاه، کارگروهی 
متشکل از دو نماینده از طرف وزیر فرهنگ 
و ارشــاد اســلامی و دو نماینــده از طرف 
سازمان صدا و سیما به ریاست دبیر شورای 
عالی انقلاب فرهنگی، موضوع را بررســی و 

جمع بندی خواهند نمود.
۶- »سیاســت ها و ضوابط حاکم بر صوت 
و تصویر فراگیر و شــبکه نمایش خانگی« 
توســط دبیرخانه شــورای عالی انقلاب 
فرهنگــی و با همــکاری ســازمان صدا و 
ســیما و وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی؛ 
تدویــن و پــس از تأییــد در کمیتــه ای 
متشــکل از: رئیس ســازمان صداوسیما، 
وزیر فرهنــگ و ارشــاد اســلامی، دبیر 
شــورای عالی فضای مجازی، نمایندگان 
رؤســای قــوا در کمیســیون هماهنگی 
شــورای عالی انقلاب فرهنگی و قوا، سه 
نفر از اعضای حقیقی شورای عالی انقلاب 
فرهنگی، دو نفــر صاحب نظــر در حوزه 
رســانه به انتخاب شــورای عالی انقلاب 
فرهنگی و به ریاســت دبیر شورای عالی 
انقلاب فرهنگی ظرف مــدت ۳ ماه برای 
تصویب به شــورای عالی انقلاب فرهنگی 

ارائه می شود.«

اطلاعیه شماره ۲۰ و ۲۱ ستاد مرکزی اربعین؛اتباع افغانستانی مقیم ایران با سند مسافرتی عازم مرز چذابه شوند
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رئیس ستاد نوسازی ناوگان اعلام کرد
و   برای واردات، نیازی به خرید خودر

فرسوده نیست
رئیس ستاد نوسازی ناوگان و اســقاط خودروهای فرسوده ضمن اشاره 
به اینکه تا اواخر ســال گذشته، در ازای هر دســتگاه خودروی وارداتی 
بایستی ۸ گواهی اسقاط ارائه می شــد، تصریح کرد که در حال حاضر تا 
زمان ابلاغ آیین نامه جدید، در ازای هر دو خودروی وارداتی یک گواهی 
اسقاط بایستی توســط واردکننده ارائه شــود؛ ضمن اینکه متقاضیان 

واردات خودرو نیازی به خرید خودرو فرسوده ندارند.
مهران ســالاریه، اظهار کرد: طبق قانون، تا پایان ســال ۱۴۰۱ به ازای 
واردات هر دســتگاه خودرو، به طور متوســط هشــت گواهی اسقاط 
لازم بود؛ اما اکنــون )جدا از بحــث واردات خودروهــای کارکرده که 
هنوز مصوبه آن ابلاغ نشــده اســت(، در حال حاضر به ازای واردات هر 
دو خودرویی که واردات شــود، یک گواهی اســقاط بایســتی توسط 

واردکننده، ارائه شود.
رئیس ستاد نوسازی ناوگان و اسقاط خودروهای فرسوده، تصریح کرد: 
اشخاص حقیقی و حقوقی که قصد واردات خودرو دارند، نیازی به خرید 

خودروی فرسوده به نام خود ندارند.
طبق اعلام ســازمان گســترش و نوســازی صنایع ایران )ایدرو(، وی 
تصریح کرد: حجم قابل توجهی گواهی اســقاط از ســال های گذشته 
در سبد مراکز اسقاط انباشت شده است که پاســخگوی نیاز واردات و 

تولیدکنندگان داخلی خودرو است.
ســالاریه ادامه داد: بر اســاس برنامه ریزی انجام شــده بــرای تمام 
واردکنندگان خودرو اعم از حقیقی و حقوقــی پس از واردات خودرو و 
ترخیص از گمرک، گواهی اســقاط تخصیص داده خواهد شــد و هیچ 

نگرانی در این خصوص وجود ندارد.

وزیر اقتصاد خبر داد
وشیمی ها به فرمول بازگشت خ خوراک پتر نر

وزیر امور اقتصــادی و دارایــی اعلام کرد: بــا هدف تقویــت تولید و 
پیش بینی پذیری اقتصاد، دولت تا پایان برنامه هفتم، روش محاســبه 

نرخ خوراک گاز صنایع را به فرمول بازگرداند.
»سید احســان خاندوزی« در صفحه شــخصی خود در فضای مجازی 
با انتشار تصویر مصوبه هیئت وزیران، نوشــت: همانطور که هفته قبل 
خبررســانی شــد، با هدف تقویت تولید و پیش بینی پذیری اقتصاد، 
دولت تا پایان برنامه هفتم، روش محاســبه نرخ خــوراک گاز صنایع را 

به فرمول بازگرداند.

 قیمت های جدید به زودی اعلام می شود
و تغییر دوباره قیمت خودر

ســازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان در حال بررســی 
فهرست قیمت های جدید خودرو بر اســاس صورت های مالی، آپشن 
ها و نرخ تورم جدید اســت و فهرســت کامل به زودی به شورای رقابت 

ارسال می شود.
ســازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان در حال بررســی 
قیمت های جدید انواع خودرو برای یکدست ســازی و همسان سازی 

نرخ ها است.

در واقع با توجه به اینکه قیمت برخی از خودروها با آپشــن های کمتر و 
قدیمی تر از قیمت خودروهایی با آپشــن های بیشتر و جدیدتر، بالاتر 
تعیین شــده بود، ســازمان حمایت مجدد در حال بررسی قیمت ها بر 
اســاس صورت های مالی و هزینه های جدید، آپشن های جدید و نرخ 
تورم جدید است.از ســویی دیگر به دلیل اینکه قیمت ۴ محصول سایپا 
نیز همچنان تعیین نشــده، قیمت این محصولات نیز در این لیســت 

جدید در حال بررسی است.
البته هنوز فهرست کامل قیمت ها برای بررسی و تأیید نهایی به شورای 
رقابت ارســال نشــده و تنها بخشــی از قیمت ها به کارگروه تخصصی 

خودروی شورا ارسال شده است.

به همت وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی انجام شد
افزایش ۱۲۰ هزار تومانی اعتبار یارانه ها و تثبیت 

قیمت کالاهای اساسی تا پایان سال
اجرای طرح کالابــرگ الکترونیکی برای پنج دهک نخســت جامعه، 
به افزایش ۱۲۰ هــزار تومانی اعتبار یارانه هــا و تثبیت قیمت کالاهای 

اساسی تا پایان سال منجر شد.
یکی از کلان مأموریت های وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در دولت 
سیزدهم مبارزه با فقر مطلق و مردمی ســازی و توزیع عادلانه یارانه ها 

است.
چالش های عمده ای که در این مســیر وجود داشت به عدم به روز بودن 
آمار و اطلاعات مشــمولان واقعی یارانه و تبعات ناشی از اجرای قانون 

هدفمندکردن یارانه ها بر تامین نهاده ها و رشد هزینه ها مربوط بود.
وزارت تعاون برای رفــع این چالش ها چند اقدام کلیدی را در دســتور 
کار خود قرار داد. در قدم نخست، شناســایی پنج دهک نخست جامعه 
آغاز شد. نتیجه این کار شناسایی ۲۴ میلیون نفر دهک یک تا سه و ۵۴ 

میلیون نفر دهک چهار تا ۹ برای ساماندهی پرداخت یارانه بود.
در قدم بعدی، یارانه نقدی برای افراد عادی و سه دهک پایین درآمدی، 
نزدیک به هفت تا ۹ برابر افزایش یافت. شناســایی و معرفی حدود پنج 
میلیون و ۴۰۰ هزار نفر افراد فاقد پوشــش بیمه پایه به بیمه سلامت و 
نیز شناسایی و ثبت ۴۹۵ هزار نفر نیازمند در سامانه »حامی« و معرفی 
آنان به نهادهای حمایتی، از دیگر اقداماتی بود که برای رفع چالش های 

مردمی سازی و توزیع عادلانه یارانه ها برداشته شد.
نتایجی که اجرای طرح کالابرگ الکترونیکی برای پنج دهک نخســت 
در راستای امنیت و سلامت غذایی رخ داد، به افزایش ۱۲۰ هزار تومانی 

یارانه ها و تثبیت قیمت کالاهای اساسی تا پایان سال منجر شد.
 اکنون هر عضو خانوار دهک های یک تا ســه، مبلــغ ۴۰۰ هزار تومان 
یارانه نقدی دریافت می کند. اگر از سبد کالای استانداردی که با مبنای 
قیمت های ۱۴۰۱ تعریف شده، مبلغ ۲۰۰ هزار تومان خرید کنند ۱۲۰ 
هزار تومان به ازای هر نفر، اعتبار یارانه تشــویقی دریافت خواهند کرد. 
برای این کار کافی است به ۱۲۰ هزار فروشــگاهی که در سراسر کشور 

پذیرنده کالابرگ های الکترونیکی هستند، مراجعه کنند.
۱۱ قلم کالای اساســی اعلام شــده در طرح کالابرگ الکترونیک شیر 
کم چرب بطری، پنیر، تخم مرغ، گوشــت مرغ، روغن مایع، ماکارونی، 
برنج ایرانی، لبنیات، قند و شــکر، حبوبات و گوشــت منجمد گوساله 
است. این سبد غذایی، تامین کننده کالری مورد نیاز خانواده ها با هدف 
ســلامت تغذیه و فقرزدایی غذایی اســت که با قیمت ارزان در اختیار 

خانوارها قرار می گیرد.

بازار

خریــدار  رئیــس ســازمان تحقیقات، 
آموزش و ترویج کشــاورزی گفت: ســال 
گذشته الگوی کشت فقط برای محصولات 
زراعی تدوین شــد، ولی امســال این الگو 

شامل محصولات باغبانی نیز می شود.
 مجتبی خیام نکویی بــا بیان اینکه اهمیت 
امنیت غذایی بعد از جنگ اوکراین و روسیه 
جایگاه ویژه ای را پیدا کرد، اظهار کرد: البته 
قبل از آن نیز اهمیتش آشــکار بود ولی به 
دلیل اینکه کشورها قادر بودند نیاز خود را با 
خرید از دیگر کشورها تامین کنند به عنوان 

یک معضل تلقی نمی شد.
وی ادامه داد: در جنگ اوکراین و روســیه 
برای ۵۰۰ هزار تن گندم بین چند کشــور 
معارضات بســیاری شــد.  بنابراین امروز 
بحث امنیت غذایی تقریبــاً روی میز تمام 
کشورها به عنوان مســئله اصلی قرار گرفته 
است. سال گذشته رهبری در دیدار با هیات 
دولت فرمودند مسئله امنیت غذایی مسئله 
درجه یک کشور اســت و توجه مسئولان و 
در حقیقت مســئولان نظــام در رده های 

مختلف را به این موضوع معطوف کردند.
رئیس ســازمان تحقیقات، آموزش و ترویج 
کشــاورزی گفت: در این اتفاقاتی که افتاد 
شــاهد کاهش عرضه محصولات غذایی در 
دنیا و رشد قیمت شــگفت انگیز آنها که در 
مواردی تا دو و ســه برابر نیز رســید، بودیم 
و به همین دلیل کشــورها به فکــر افتادند 
تا بتواننــد در حوزه  محصــولات راهبردی 

تمهیداتی برای تأمین آن بیاندیشند.
وی بــا بیان اینکــه تعریف امنیــت غذایی 
در  ۲۷ یا ۲۸ ســال پیش این بــود که یک 
کشــوری بتواند غذای مورد نیاز مردمش را 
از طریق واردات و تولیــد داخل تامین کند، 
گفت:امروز در دنیا تعریف امنیت غذایی این 
نیســت و در این حوزه حداقل چهار مؤلفه 
باید اتفاق بیفتد.   مولفه اول فراهمی است؛ 
یعنی تامین و تولید. مولفه دوم دسترســی 
اســت؛ یعنی اگر مردم از لحاظ توانمندی 
اقتصــادی قابلیــت خرید مــواد غذایی را 
نداشته باشــند که بتوانند برای یک زندگی 
فعال نیاز مغذی خودشــان را تأمین کنند 
بنابراین ما بــه امنیت غذایی دســت پیدا 
نکرده ایم.  سوم بحث ســلامت است؛ یعنی 
غذایی که در کشــور تولید یا وارد می شود 
سالم باشد. چهارمین بحث پایداری است؛ 
یعنی اگر ما بخواهیم بــه یک امنیت غذایی 
پایدار دست پیدا کنیم نباید به گونه ای باشد 
که یکسال نیازمان را تأمین کنیم سال دیگر 
در اثر مشکلات اقلیم یا ســایر مشکلات ما 
دچار مشــکل تأمین شــویم. بنابراین این 
چهــار مؤلفه حداقــل مؤلفه هایی اســت 
که باید بــرای بحث امنیــت غذایی در نظر 

بگیریم.
خیام نکویی اضافه کرد:روزی که انقلاب ما 
پیروز شــد ۳۶ میلیون جمعیت داشته ایم. 
۲۵ میلیون تــن تولیدات غذایــی ما بوده 
اســت. در ظرف ۴۴ ســالی کــه از انقلاب 
می گذرد، تولید بخش کشــاورزی ۵ برابر 
شده است. در حال حاضر ۱۲۵ میلیون تن 
تولید بخش کشــاورزی است که حدود ۴۰ 
درصد این افزایش ناشــی از افزایش سطح 
زیرکشت و بیش از ۶۰ درصد آن نیز ناشی از 

رسوخ دانش و فناوری بوده است.
وی با اشــاره بــه اینکه در شــرایط موجود 
حــدود ۸۰ درصــد از نیاز مــردم را تأمین 
می کنیــم، گفت: اگر بخواهیم آمار نســبتاً 
دقیقی بدهیم برای حدود مابقی ۲۰ درصد 
سالیانه بنا به توان دولت ها و تصمیماتی که 
می گیرند بین ۱۰ تــا ۱۶ میلیارد دلار از ارز 

کشور خارج می شود.

 سرانه مصرف روغن در کشور بالای
 23 کیلو است

معــاون وزیــر جهادکشــاورزی در بخش 
دیگری از صحبت هایش با اشــاره به اینکه 
بخشی از این ارز  به واردات روغن تخصیص 
داده می شود، گفت:یکی از مشکلاتی که در 
کشــور داریم بالا بودن میزان مصرف روغن 
است. سرانه مصرف در کشــور بیش از ۲۳ 
کیلو است و این شــرایط را به گونه ای سوق 
داده که سالیانه به بیش از ۲ میلیون تن نیاز 
روغن داریم. این در حالیســت کــه تنها ۷ 
درصد از این میزان در داخل کشــور تولید 
می شــود. بنابراین بالغ بر ۹۰ درصد را باید 

وارد کنیم.
به گفتــه وی خــوراک دام و طیــور نیز در 
همین بخش قــرار می گیرد و مــوارد ذکر 
شــده تقریباً مجموعاً ۵۰ درصد از بخشی از 
واردات  را در حوزه مــواد غذایی به خودش 

اختصاص می دهد.
خیام نکویــی در ادامه گفــت: در برنج نیز 
تقریباً در ســال های متفاوت بین ۲ میلیون 
تا ۲.۵  میلیون تن در نوســان تولید داشتیم 
و میانگین تقریباً ســالی یــک میلیون تن 
واردات برنــج داریم که این قســمت عمده 
از واردات ما اســت. یک بخشــی دیگر هم 

محصولات فناورانه است.

هر یک درجه سانتیگراد افزایش دما، 
کاهش 10 تا 1۵ درصدی محصولات 

کشاورزی
وی با بیان اینکه ســوالات پیش روی ما این 
اســت که آیا هر چقدر به جلو برویم امکان 
تأمین محصولات راهبردی در داخل کشور 
فراهم اســت یا خیر؟ آیــا می توانیم به مرز 
خودکفایی برســیم یا این بیشتر یک شعار 
اســت؟ گفت:حقیقتاً اگر بخواهیم تحلیل 
کنیم چالش های زیادی در پیش رو داریم.  
کشــور خشــک و نیمه خشــک هستیم و 
میزان بارندگی در طول ســه دهه گذشته از 
۲۵۰ میلیمتر به ۲۲۰ میلیمتر کاهش پیدا 
کرده است، بنابراین ما به سمت خشکسالی 
بیشتر ســوق پیدا می کنیم. از طرفی شاهد 
تغییر اقلیم در دنیا نیز هســتیم. کشــور ما 
هم از آن مستثنی نیست. بر اساس آخرین 
مقالاتی که در دنیا  در خصوص تغییر اقلیم 
منتشر شــده، هر یک درجه ســانتیگرادی 
که دمای زمیــن افزایش پیــدا می کند، به 
طور متوســط ۱۰ تا ۱۵ درصد محصولات 

کشاورزی کاهش پیدا می کند.
معاون وزیــر جهاد کشــاورزی افــزود: از 
آن طــرف در داخــل کشــور  منابــع آبی 

کاهش پیدا کرده اســت. یک روز در بخش 
کشــاورزی ۹۶ میلیــارد متــر مکعب آب 
مصرف می کردیم، اما در حــال حاضر آمار 
متفاوت است. بر اســاس اعلام وزارت نیرو 
حدود ۸۲ میلیــارد متر مکعــب در بخش 
کشــاورزی آب مصرف می شــود و بخش 
کشاورزی نیز عنوان می کند که این میزان 
کمتر اســت. از طرفی متأســفانه استفاده 
درستی از منابع خاکی نکرده ایم و خاکمان 
را به ســمت فقر پیش برده ایــم. خاک ها 

درحقیقت غنی سازی لازم را ندارند.

 تولید محصولات کشاورزی باید
 از مسیر دانش بنیانی بگذرد

 به گفتــه وی برای برون رفت از مشــکلات 
بخــش کشــاورزی و تامیــن محصولات 
راهبردی و غذای مردم باید کشــاورزی را 
دانش بنیان کنیم.  یکــی دیگر از آثار دانش 
بنیان شدن بخش کشــاورزی حفظ منابع 
پایه یعنی آب و خاک است. اگر می خواهیم 
کشــاورزی را دانش بنیان کنیم باید میزان 
اســتفاده از آب را کاهش دهیــم. به همین 
جهت  در برنامه هفتم هم پیش بینی شــده  
که ۸۲ میلیارد متر مکعب به ۶۵ میلیارد در 
پایان برنامه کاهش پیدا کند و دقیقاً این در 

الگوی کشت دیده شده است.
وی با حضور در یک برنامه تلویزیونی، افزود: 
دانش بنیان شــدن یعنی اســتفاده از تمام 
روش ها و متدهایی که بتواند میزان استفاده 
از آب را در بخــش کشــاورزی کاهش دهد 
که این مهم گاهی اســتفاده از سیستم های 
آبیاری  نوین است و در برخی مواقع نیز رقم 
جدید کم آب بر و یا جابه جایی تاریخ کشت 

است.

بیش از 8000 گونه گیاهی داریم
 رئیس سازمان تات با اشاره به اهمیت حفظ 
ذخایر ژنتیکی در کشــور گفت: متأسفانه 
در طول این ســال ها به ذخایــر ژنتیکی  به 
درستی توجه نکرده ایم.   جزو هشت کشور 
تنوع زیســتی دنیا هســتیم. ۸۳۰۰ گونه 
گیاهی داریــم. از این تعــداد گونه گیاهی، 
بیش از  ۲۰۰۰ گونه با مصرف دارویی است 
و بیش از ۲۰۰۰ گونه آن نیز فقط متعلق به 
جمهوری اسلامی اســت. یعنی گونه بومی 

جمهوری اسلامی است.
وی عنــوان کــرد: بنابرایــن یکــی از 
دســتاوردهای دانش بنیان شــدن هم این 
است که بتوانیم این ذخایر ژنتیکی را حفظ 

کنیم و درحقیقت آن ها را حراست کنیم.
معاون وزیر جهادکشاورزی به الگوی کشت 

نیز اشــاره کرد و گفت: الگوی کشت بعد از 
۵۱ سال در کشــور تهیه و تدوین شد. سال 
گذشــته ما این مهم را انجام دادیم و مجری 
آن هم معاونــت زراعت وزارتخانه اســت.   
مسئولیت ســازمان تات در الگوی کشت، 
به روزرسانی و نظارت اســت. سال گذشته 
الگوی کشت را فقط برای محصولات زراعی 
تدوین کردیــم. از ۱۲۵ میلیــون تن تولید 
بخش کشــاورزی ۸۲ میلیون تن آن حوزه 
زراعت اســت و حدود ۲۳ یا ۲۴ میلیون تن 
آن حوزه باغبانی اســت که اتفاقــاً باغبانی 
نیازمند اجــرای الگوی کشــت مهمتری 

است.
وی در بخش دیگــری از صحبت هایش به 
خودکفایی در گندم نیز اشــاره کرد وگفت: 
از مجموع ۲ میلیون هکتار سطح زیر کشت 
گندم آبــی و ۴ میلیون هکتار ســطح زیر 
کشت دیم تاکنون بالغ بر ۱۰ میلیون و ۲۰۰ 
هزار تن گندم از زارعان خریداری شده است 
که اگر این را اضافه کنیم به میزان بذری که 
کشاورزان برای خودشــان نگه  می دارند  و 
مقداری که ممکن اســت به  صنف و صنعت 
بدهند، ما می توانیم حدود ۲.۵  تا ۳ میلیون 
تن هم به این عدد اضافه کنیم. از طرفی در 
هر ماه یــک میلیون تن گندم نیــاز داریم و 
۱.۵ میلیون تن هم در مجمــوع نیاز صنف 
و صنعت اســت؛ بنابراین کل نیاز کشورمان 
۱۳.۵ میلیون تن اســت. امســال با ۱۰.۵ 
میلیون تن تولید و میزانی که کشــاورزان 
برای خودشــان نگه داشــته اند در آستانه 

خودکفایی هستیم.
وی علت افزایش تولید گندم را قیمت قابل 
قبول خرید تضمینی، تامیــن بذر و کود به 

موقع عنوان کرد.
نکویی با بیان اینکه امســال الگوی کشــت 
را یک مــاه دیگر تقریباً شــاید هــم کمتر 
ابلاغ می کنیم، گفت:الگوی کشــت امسال  

محصولات باغبانی را هم شامل می شود.

۹8 درصد بذر محصولات زراعی از 
داخل تامین می شود

 معاون وزیــر جهادکشــاورزی در ادامه به 
وضعیت تولید بذر در کشــور اشــاره کرد و 
گفت: ۹۸ درصد بذر محصــولات زراعی از 
داخل کشــور تأمین می شــود. صد در صد 
بذر گندم موجود از داخل تامین می شــود. 
در مجموع ســازمان تحقیقــات آموزش و 
ترویج ۵۶۰ هزار تن میانگین ســالانه تولید 
بذر محصولات زراعی دارد و این معادل یک 
میلیارد دلار اســت. اگر این میزان را تولید 
نمی کردیم یعنی کشــور باید یک میلیارد 

دلار بذر وارد می کرد.
وی اضافه کــرد: در حال حاضــر بذرهای 
هیبریــد ذرت را داخــل کشــور تولیــد 
می کنیم و بخشــی از بذرهــای هیبرید را 
صادر می کنیم، همچنین بعضی از بذرهای 
ســبزی وصیفی را وارد می کنیم که بالغ بر 
۱۰۰ تا ۱۲۰ میلیون دلار ارز از کشور خارج 

می شود.
خیام نکویی با اشــاره به اینکــه عدم وجود 
آمار و اطلاعات دقیق یکــی از چالش های 
بخش کشاورزی است، گفت: سال گذشته 
نمایشگاهی را در محضر مقام معظم رهبری 
داشتیم، یکی از ســؤالات ایشان این بود که 
در طول سال ها به من گزارش می کنند برای 
آمار و اطلاعات و داده های بخش کشاورزی 
دقیق نیســت که کاملًا ایراد ایشان درست 
اســت. یکی از اقداماتی که خوشــبختانه 
تعــدادی از شــرکت های دانــش بنیــان 
متمرکز شــده اند، این است که با استفاده از 
اطلاعات ماهواره ای و فناوری   بتوانند سطح 
زیرکشــت محصولات مختلــف را به طور 

تقریبی با میزان تولید آن برآورد کنند.
وی تصریــح کرد:البتــه یک مرکــز تولید 
داده های بخش کشــاورزی را در ســازمان 
تــات ایجــاد کرده ایــم و با چند شــرکت 
دانش بنیــان بخش خصوصی هــم در این 
بخش تعامل کردیم تا بــرای اولین بار یک 
آمار موجه و قابل قبول و مستند بر داده ها و 
اطلاعات ماهواره ای در داخل کشور داشته 

باشیم.
خیام نکویی در ادامه گفت: حــدود ۴.۵ تا 
۵ میلیون بهره بردار در بخش کشــاورزی 
داریم که ایــن ۱۲۵ میلیــون تن محصول 
کشاورزی را تولید می کنند. از میزان حدود 
۸۲ میلیون تولیدات زراعــی، حدود ۲۳ یا 
۲۴ میلیــون تولیدات باغــی و ۱۸ میلیون 
هم تولید دامی و طیور و عســل و تولیدات 
شیلاتی اســت. نکته ای  که وجود دارد این 
اســت که از این تعداد بهره بردار، حدود ۷۰ 
درصد آن ها یا کم ســواد هســتند یا سواد 
بســیار ابتدایی دارند. در بخش کشاورزی 
میانگین ســن بهره بردارها  ۵۴ سال است 
و ما دچار یک چالش بزرگ در آینده بخش 

کشاورزی هستیم و کشاورز جوان نداریم.
وی عنــوان کــرد: در این راســتا ســال 
گذشــته ۴۲ هنرستان کشــاورزی را فعال 
و بیش از ۳۰۰۰ فرزند کشــاورز را وارد این 
هنرستان ها کردیم. البته آموزش و پرورش 
هم ۱۰۲ هنرستان کشــاورزی دارد و منتها  
باید دو اقــدام مهم را در بخش کشــاورزی 
انجام دهیم که یکی از آنها تربیت کشاورزان 
آینــده از فرزنــدان کشــاورز و دیگری در 
حوزه رشــته های تحصیلات تکمیلی برای 
تأمین نیازهای شــرکت های دانش بنیان 

کارشناس و اعضای هیئت علمی است.

عملکرد پسته بین ۶00 تا ۷00 
کیلو است

خیام نکویــی در پایان به تولید پســته در 
ایران اشــاره کرد و گفت: در تولید پسته در 
دنیا، رتبه دوم را داریم.  در شــرایط خیلی 
مطلوب حدود یــک میلیــارد دلار ارزش 
صادرات پسته اســت، ولی متأسفانه پسته 
که عمده ترین محور تولید آن در استان های 
کرمان و استان های جیرفت است به سمت 
شمال کشــور پیش می رود. درحقیقت دو 
هفته گذشته نقشه راه را برای پسته و دانش 
بنیان شدن پسته ترسیم کردیم و ما نیاز به 
هیچگونه گسترش باغات پسته نداریم. ولی 
متأسفانه میانگین عملکرد پسته ما در حال 

حاضر بین ۶۰۰ تا ۷۰۰ کیلو است.

 شفاف سازی ابهامات قیمت خودروهای مونتاژی

ویی ابلاغ شد شیوه رسیدگی به شکایات خودر
خریدار  ســازمان حمایت ضمن تشریح 
و شفاف ســازی ابهامات قیمت خودروهای 
مونتاژی، تاریخ ۱۱ بهمن ماه سال گذشته 
را ملاک قــرار داده و بر اســاس آن تعیین 
کرد که بــرای قراردادهای منعقد شــده از 
تاریخ مذکور به بعد، بایســتی طبق مصوبه 
شــورای رقابت عمل شــود؛ اما آن  دست 
از خودروهایــی که پیــش از ۱۱ بهمن ماه 
تکمیل وجه شده اما هنوز تحویل نشده اند، 

مشمول مصوبه افزایش قیمت نیستند.
 حســین فرهیــدزاده - رئیس ســازمان 
و  مصرف کننــدگان  از  حمایــت 
تولیدکننــدگان - در نامــه ای خطــاب به 
مدیــران کل صنعت، معــدن و تجارت ۳۱ 
اســتان و جنوب کرمان، ضمن اشــاره به 
ابهامــات مطروحه پیرامون رســیدگی به 
شــکایت های خودرویی در موضوع اجرای 
قیمت هــای ابلاغی شــورای رقابت، نحوه 
رســیدگی بــه شــکایت های خودرویی را 

تشریح و ابلاغ کرد.
در متن این ابلاغیه آمده است:

پیرو نامــه شــماره ۶۲۶۱۳۰ تاریخ ۲۶ تیر 

۱۴۰۲ موضــوع ابلاغ دســتورالعمل نحوه 
رســیدگی به شــکایات مصرف کنندگان 
خــودرو و بــا توجه به مــوارد منــدرج در 
بندهای ۴ و ۵ مکاتبه مذکــور و همچنین 
ســایر ابهامات مطروحه در نحوه رسیدگی 
به موضوع اجرای قیمت های ابلاغی شورای 
رقابت و ضمن تاکید مجدد بر رســیدگی به 
شــکوائیه های واصله در قالب دستورالعمل 
ارســالی و ممانعت از ارجاع به سایر مراکز و 
با هدف جلوگیری از سردرگمی مراجعان به 

استحضار می رساند:
 حسب پیگیری های صورت گرفته موضوع 
در شــورا مطرح و در جلسه شــماره ۵۹۴ 
تصویب و مصوبات مربوط، در ســامانه شورا 
بــه آدرس nicc.gov.ir بارگذاری شــده 
است. همچنین در راستای چگونگی اجرای 
مصوبه مذکور و تبییــن موضوع، اظهارنظر 
تکمیلی در تاریخ ۵ شــهریور ۱۴۰۲  واصل 
شده است که بر این اســاس موارد سه گانه 
ذیل کــه عینــاً بــر گرفتــه از مصوبات و 
مکاتبات شــورای رقابت است، می بایست 
در رسیدگی به شکوائیه های واصله مدنظر 

قرار گیرد.
۱ - تمامــی قراردادهای منعقــده فروش 
خــودرو از تاریخ  ۱۱ بهمــن ۱۴۰۱  به بعد 

تابع قیمت های ابلاغی شورای رقابت است.
۲ - ملاک قیمت کلیه قراردادهای منعقده 
از تاریخ ۱۱ بهمــن ۱۴۰۱ در خصوص آن 
دســته از خودروهای فاقــد قیمت مصوب 
شــورای رقابت، تاریــخ ابــلاغ قیمت این 
خودروها است. )موضوع تصمیمات مصوبه 

۵۹۴ تاریخ ۲۱ مرداد ۱۴۰۲ شورا(
۳ - درباره قراردادهای قبلی خودروسازان 
مونتاژی بــا متقاضیانی که تــا تاریخ ۱۱ 
بهمــن ۱۴۰۱ تکمیــل وجه کــرده، اما 
تاکنون خودروهای خود را تحویل نگرفته 
باشــند، با توجه به اینکه قبل از تاریخ ۱۱ 
بهمن ۱۴۰۱ خودروهای مونتاژی مشمول 
دستورالعمل شــورای رقابت نبوده اند؛ لذا 
مشمول مصوبه قیمت های اعلامی شورای 

رقابت نیستند.
همچنین با توجه بــه برخی موارد منعکس 
شــده به این ســازمان، نکات تکمیلی زیر 
که می بایست در رســیدگی به موضوعات 

مدنظر قرار گیرد اعلام می شود:
* بــرای قراردادهای منعقــده از تاریخ ۱۱ 
بهمــن ۱۴۰۱ که تکمیل وجــه و مطابق با 
اسناد و مدارک متقن ارائهِ شده، کل قیمت 
خودرو پرداخت شده است، اما به دلیل عدم 
تحویل خودرو، امکان ارائــه فاکتور خرید 
توســط مصرف کنندگان میســر نیست، 
همکاران می بایســت نســبت به دریافت و 

رسیدگی به شکوائیه ها اقدام کنند.
* ادارات کل محــل اســتقرار واحدهــای 
تولیدکننــده پیرو نامه شــماره ۶۹۶۵۷۸ 
تاریخ ۷ مرداد ۱۴۰۲ همکاری و هماهنگی 
لازم جهــت تســریع در رســیدگی بــه 

شکوائیه ها را معمول خواهند کرد.
با توجه به مراتــب فوق و تاکیــد بر اجرای 
دقیق ســایر موضوعات مندرج در ابلاغیه 
شــماره ۶۲۶۱۳۰ تاریخ ۲۶ تیــر ۱۴۰۲ 
مستدعی اســت به نحوی برنامه ریزی شود 
تا کلیه شــکوائیه های مرتبــط دریافت و 
رسیدگی شــده و از راهنمایی ایشان برای 
مراجعه بــه وزارت متبوع، این ســازمان و 

سایر دستگاه ها اکیداً خودداری شود.
بدیهی اســت چنانچه در رســیدگی های 
صورت گرفته ابهام و سوالاتی مطرح باشد، 
همکاران این ســازمان آماده پاســخگویی 

هستند. 
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مشاور معاون ابتدایی آموزش و پرورش:
۱۲ درصد از کلاس های درس چندپایه هستند

 مشــاور معاون ابتدایی آموزش و پرورش گفــت: تدریس کلاس های 
چندپایــه ویژگی و شــیوه متفاوتــی دارد و حــدود ۱۲ درصد از کل 

کلاس های مدارس کشور به این صورت اداره می شود.
علیرضا حســین زاده درباره توانمندســازی معلمان برای کلاس های 
چندپایه اظهــار کرد: وضعیت تدریس در کلاس های چندپایه بســیار 
متفاوت از ســایر مدارس اســت چراکه در یک کلاس چند دانش آموز 
در پایه های تحصیلی مختلف تحصیــل می کنند و معلم برای همه آنها 
یک زمان را در اختیــار دارد.وی افزود: مدیریت زمــان، توزیع محتوا و 
توزیع شــیوه تدریس مشــابه آن را در کلاس های چنــد پایه اهمیت 
بسیاری دارد، برای این تدریس هم شیوه نامه از قبل وجود داشته و یک 
آماده سازی محتوای تلفیقی صورت گرفته است.مشاور معاون آموزش 
ابتدایی آموزش و پرورش ادامه داد: اکنون موارد امکان تلفیق در دروس 
شناسایی شــده و یک محتوای یکپارچه تعریف کردیم که معلمی که 
چند پایه دارد، آن محتوای یکپارچه را یکجا آمــوزش دهد تا علاوه بر 

صرفه جویی در زمان، به بازدهی بهتر دانش آموزان هم کمک کند.
حســین زاده با بیان اینکه در مــدارس روســتایی عمدتا کلاس های 
چندپایه داریم، عنوان کرد: اما ایــن کار در همه دروس و محتوا قابلیت 
اجرا ندارد و شــاخه های دیگر را هم باید مد نظر قرار دهیم که روی آنها 

هم کار می شود. آموزش این دانش آموزان محل دغدغه است.
کلاس  های چند پایه، به کلاس هایی گفته می شــود که دانش آموزان 
چند پایۀ تحصیلی، به همراه یک معلم در یک کلاس درس حضور پیدا 
می کنند. در این شــرایط معلم باید محتوای کتاب های درسی را برای 
همه دانش آموزان در پایه هــای تحصیلی مختلف امــا در همان زمان 

محدود آموزش دهد.
براین اساس بیشتر معلمان، کارشناســان آموزشی و دانش آموزان این 
شــرایط را مناســب نمی دانند چراکه امکان یادگیری کامل برای آنها 
وجود ندارد، همچنین برای هر پایه تحصیلی زمانی محدودتر از ســایر 

دانش آموزان اختصاص داده می شود.

 بیشترین موضوعات شکایت دانشگاهیان 
در سامانه شکایت وزارت علوم

مدیر کل بازرســی و پاســخگویی به شــکایت وزارت علــوم موضوع 
بیشترین شکایاتی که توسط دانشجویان، اساتید و کارمندان در سامانه 

شکایات وزارت علوم ثبت می شود را عنوان کرد.
حامد کرمی با اشاره به بیشترین شکایتی که در سامانه شکایت وزارت 
علوم ثبت می شود گفت: بیشــترین شکایتی که در ســامانه شکایت 
وزارت علوم ثبت می شــود و یا از طرق مختلفی ماننــد دبیرخانه این 
وزارتخانه به بخش بازرسی و پاسخگویی به شکایات وزارت علوم ارجاع 

می شود، در حوزه دانشجویی و عمدتاً مباحث تحصیلی است.
وی ادامه داد: به عنوان مثال مباحثی مانند انتقال دانشجویان و مهمانی 
از جمله مواردی اســت که مطرح می شــود، درحوزه کارمندی بیشتر 
مباحث تبدیل وضعیت و یا مســائل اســتخدامی مطرح می شود.این 
مقام مسئول افزود: در مورد اعضای هیأت علمی هم شکایاتی که داریم 

بیشتر در حوزه مسائل ارتقا، تبدیل وضعیت و جذب اساتید است.

مدیر کل بازرسی و پاسخگویی به شــکایت وزارت علوم در پاسخ به این 
سوال که چند روز زمان می برد تا به شــکایات دانشگاهیان پاسخ داده 
شــود افزود: در ابتدای ســال یک دســتوری را از وزیر علوم خطاب به 
تمام دانشگاه ها و پژوهشــگاه ها دریافت کردیم، برهمین اساس برای 
دانشگاه ها و پژوهشگاه های زیرمجموعه وزارت علوم یک تکلیفی قرار 
دادیم که ظرف ۱۵ روز مکلف هستند که پاسخ شــاکی و ذی نفع ما را 
ارائه دهند.وی ادامه داد: ما نیز پیگیری می کنیم که در این مدت پاسخ 
داده شــود و همچنین قانع کننده باشــد اگر قانع کننده نباشد مجدد 
پیگیری می کنیم.کرمی در پاســخ به این سوال که چند درصد شکایت 
دانشگاهیان در مراجعه به سامانه شــکایت وزارت علوم حل می شود، 
افزود: درصد نمی تــوان داد ولی این را می توان گفــت که ما با قاطعیت 
و جدیت اگر حقی برای آن شاکی باشــد آن را پیگیری می کنیم که آن 

حق احقاق شود و ضایع نشود.

رئیس سازمان غذا و دارو:
ودی آغاز می شود تولید دستگاه دیالیز خانگی بز

 رئیس ســازمان غذا و دارو از طراحی دســتگاه دیالیز خانگی در کشور 
خبر داد و گفت: این دستگاه بزودی مراحل تولید را آغاز خواهد کرد.

ســید حیدر محمدی افزود: تولید دســتگاه های دیالیز خانگی در دنیا 
بسیار محدود است و این مجموعه موفق شده است که مدل اولیه آن را 

طراحی و بزودی برای تولید آن اقدام خواهد کرد.
وی با اشاره به اینکه پودرهای بی کربنات سدیم با گرید دارویی و دیالیز 
برای اولین بار در کشــور تولید می شوند، اظهارداشت: در گذشته حجم 
بســیار زیادی از این ماده وارداتی بود که هم ارزبری داشت و هم هزینه 
زیادی بابت حمل ونقل به شــرکت ها تحمیل می کرد که در حال حاضر 

در بسته بندی های مختلف تولید و عرضه می شود.

محمدی تصریح کــرد: حذف ارز ترجیحــی در مورد برخــی از اقلام 
تجهیزات و ملزومات پزشــکی همچون دیالیز، گاز هلیــوم و برخی از 
پروتزها اجرایی شــد و با توجه به اینکه در مورد دارو یکی از مشــکلات 
ایجاد شــده تامین نقدینگی برای شــرکت ها بود، در مورد تجهیزات 
پزشــکی برای اینکه نمی خواســتیم این مشکل ایجاد شــود با شیب 
ملایم تری شروع کردیم.معاون وزیر بهداشت با بیان اینکه قیمت تمام 
شده اقلام تجهیزات پزشکی با توجه به تفاوت نرخ ارز ترجیحی ۴۲۰۰ 
تومانی با ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومانی زیر هشــت درصد اســت، گفت: این 
تفاوت قیمت امکان نشــت به بازار آزاد و یا قاچــاق معکوس را افزایش 
می دهد، بنابراین در مورد اصلاح سیاســت های ارزی حوزه تجهیزات 
و ملزومات پزشــکی نیــز ملزم و مصمــم هســتیم.محمدی در پایان 
اظهارداشــت: با اقدامات انجام شــده به صادرکننده ونتیلاتور تبدیل 

شده ایم و ماشین دیالیز برای نخستین بار در کشور تولید می شود.

دیوار

حبیب احسنی پور  فــروش دارو در بستر 
الکترونیک و فضای مجازی، یکی از مباحث 
مهم و چالش ساز حوزه سلامت است. برخی 
موافق و عده ای، مخالف این نوع عرضه دارو 

هستند و هر کدام، دلایل خود را دارند.
 با وجود مصوبه ســال گذشته هیأت وزیران 
در خصوص توزیع دارو از طریق ســکوها و 
بستر الکترونیک اما هنوز ابهاماتی در توزیع، 
عرضه و فروش دارو وجــود دارد البته قانون 
تجارت الکترونیک تاکیــد دارد که فروش 
دارو از مســیر الکترونیک به مصرف کننده 
نهایــی، ممنوع اســت.جزئیات و چگونگی 
فــروش اینترنتی دارو در برنامه پرسشــگر 

شبکه آموزش سیما بررسی شد.

دغدغه های سازمان غذا و دارو
مینا آژوغ سرپرســت اداره امور داروخانه ها 
و شــرکت های ســازمان غذا و دارو، با بیان 
اینکه ایــن ســازمان هیچ کارشــکنی در 
سلامت الکترونیک نداشــته است، گفت: 
ســازمان غذا و دارو در مــورد فرآورده های 
سلامت محور، مســئولیت دارد که شامل ۵ 
گروه فرآورده ســلامت محور است و وزارت 
بهداشت هیچ گاه ممانعتی در الکترونیکی 

شدن فرآیندها نداشته است.
وی با اشاره به حفظ سلامت مردم به عنوان 
اولویت اصلی وزارت بهداشــت و ســازمان 
غذا و دارو، گفت: دارو یا کالاهای ســلامت 
محور که مورد استفاده مردم قرار می گیرد 
باید اصیل باشد. در راســتای الکترونیکی 
شــدن خدمات ســلامت، هیچ مخالفتی 
نداریــم. ســال ۹۲ اولین دســتورالعمل 
فروش اینترنتی ۴ دســته کالای ســلامت 
محور ابلاغ شــده و ســال ۹۷ نیــز مجدداً 
ابلاغ شــده امــا دارو بــا توجه به شــرایط 
خاص و البته پیشــرفت های دو سال اخیر 
پرونــده الکترونیک ســلامت، مشــمول 
فروش اینترنتی نیســت بلکه از عرضه دارو 
در پروســه پرونده الکترونیک ســلامت، 
ســامانه های وزارت بهداشــت و همچنین 

سامانه تی تک، انجام می شود.
آژوغ تاکید کرد: برخی دستگاه های اجرایی 
ماننــد وزارتخانه های اقتصــاد، ارتباطات، 
صمت و معاونت حقوقی ریاست جمهوری، 
پیگیر فــروش اینترنتــی دارو بــوده اند و 
مصوبات هیأت وزیران در زمینه توزیع دارو 
از طریق پلتفرم ها وجود دارد که ســازمان 
غذا و دارو کم کاری نکــرده بلکه آئین نامه و 
ضوابط این کار آماده شــده و الان هم منعی 
در توزیع دارو از شــرکت پخش به داروخانه 

از طریق پلتفرم ها نداریم.
وی تصریح کرد: عرضه و فــروش کالاهای 
ســلامت محور در فضای مجازی بر اساس 
قوانیــن مختلفــی از جمله قانــون جامع 
تجــارت الکترونیــک، قانــون تعزیــرات 
حکومتــی، قانــون ۱۳۳۴ مــواد خوراکی 
و آشــامیدنی و ضوابط اختصاصــی دارو و 
تجهیزات پزشــکی، باید با اجازه ســازمان 
غذا و دارو باشد. بر اســاس قانون تعزیرات، 
عرضه دارو بایــد با حضور داروســاز انجام 
شود که متأسفانه در بحث فروش اینترنتی 
دارو، بعد از داروخانه شاهد حضور داروساز 
نیســتیم و قابلیــت ردیابــی و رهگیری 
کالاهای ســلامت محور به ویژه دارو در این 

زمینه، وجود ندارد.
و  داروخانه هــا  امــور  اداره  سرپرســت 
شــرکت های پخش ســازمان غــذا و دارو 
ادامــه داد: در حال حاضــر داروهایی که با 
فروش اینترنتی به دست مردم می رسد در 
پرونده الکترونیک سلامت ثبت نمی شود و 
شرایط نســخه را ندارد. در راستای پرونده 
الکترونیک سلامت، دسترسی ها به نحوی 
اســت که محرمانگی اطلاعــات بیماران 
بسیار مهم اســت و بدون اینکه در دسترس 
همگانــی باشــد، در اختیــار کادر درمان 
اســت اما فروش اینترنتی دارو، محرمانگی 

اطلاعات را تحت شعاع قرار می دهد.
آژوغ یادآور شــد: در فروش اینترنتی دارو 
کیفیت دارو از نظر شرایط حمل و نگهداری 
و مبدا تولید دارو و همچنیــن واقعی بودن 
نســخه ها، بدون نظارت است و سازمان غذا 
و دارو در حال نگارش آئیــن نامه ای در این 
زمینه است اما تا زمانی که آئین نامه تدوین 
و ابلاغ نشــود، عرضــه دارو در پلتفرم های 
اینترنتی به هیچ عنوان مورد تأیید سازمان 

غذا و دارو نیست.
وی با بیان اینکه شــرکت هایی که در زمینه 
توزیــع دارو در بســتر اینترنــت و مجازی 
فعالیت دارند، هیچ مجوزی از ســازمان غذا 
و دارو ندارنــد، افزود: این شــرکت ها حتی 
درخواستی هم نداشته اند و حتی در مقابل 
درخواســت دادن هم مقاومــت دارند. اگر 
شــرکتی یا پلتفرمی برای ســلامت مردم 
اهمیت قائل است، برداشــت ها از عملکرد 
آنها نشــان دهنده همراهی با سازمان غذا و 
دارو برای حفظ تولیت نظام سلامت نیست. 
مستنداتی وجود دارد که پلتفرم ها در ارائه 
دارو با نظر مســئول فنی، شفافیت و رعایت 

قیمت مصوب مشکلاتی دارند.
و  داروخانه هــا  امــور  اداره  سرپرســت 

شــرکت های پخش ســازمان غــذا و دارو 
گفت: درخواست دارو حتی داروهای بدون 
نسخه هم چارچوب دارد و کنار خیابان این 
داروها به فروش نمی رســد بلکــه باید این 
دارو در داروخانه و با رعایت شرایط مناسب 
عرضه شــود. خیلی از گزارشــات از جمع 
آوری داروها به واســطه ردیابی و شفافیت 
از اطلاعات محل عرضه دارو اســت و وقتی 
اطلاعات شــفافی در پلتفرم ها وجود ندارد 

نمی توان از آنها حمایت کرد.
آژوغ تاکید کرد: پلتفرم ها ممکن اســت از 
نسخه های پزشــکان آگاهی نداشته باشند 
اما وقتــی می خواهند در حوزه ســلامت و 
دارو فعالیــت کنند باید قوانیــن و مقررات 
آن را رعایــت کننــد. برخــی پلتفرم ها به 
جای فاکتور دارو یک برگه سفید در اختیار 
بیماران قرار می دهند و اســم آن را تسهیل 
در دسترسی به دارو گذاشــته اند که القای 
مصرف دارو ایجاد می شود و قابلیت ردیابی 
و رهگیری ندارد. در سازمان غذا و دارو هیچ 
مدیری مخالف تســهیل دسترسی مردم به 
دارو و کالاهای ســلامت محور نیست بلکه 
هدف ما، تعیین چارچوب بــرای ارائه دارو 

است که نیاز به زمان دارد.
وی گفــت: مهم ترین دغدغه ســازمان غذا 
و دارو در عرضه دارو در بســتر الکترونیک، 
ارائه داروهــای اصل به مردم اســت که در 
حال حاضر در پلتفرم ها، این شرایط رعایت 
نمی شود. مصوبه هیأت وزیران بر توزیع دارو 
از طریق سکو تاکید شده نه عرضه و فروش. 
در توزیــع دارو از طریــق پلتفرم هــا هیچ 
مشکلی نداریم و هر پلتفرمی که درخواستی 
داشته باشد، با ســاز و کار مشخص شده با 
آنها همکاری خواهیم داشــت اما در حوزه 
عرضه و فروش تا زمانی که آئین نامه از سوی 
سازمان غذا و دارو ابلاغ نشــود، فعالیت ها 

مورد تأیید نیست.
آژوغ گفت: متأســفانه برخــی نمایندگان 
پلتفرم ها را در شــکایت از ســازمان غذا و 
دارو در برخی دســتگاه های اجرایی بیشتر 
می بینیم اما هیچ گاه ندیده ایم که با انجمن 
داروســازان ایران و یا انجمن داروســازان 
تهران که ســابقه قدیمــی دارد، همکاری 
کنند و با سازمان غذا و دارو در جهت ضابطه 
مند شــدن فروش اینترنتــی دارو و فراهم 
کردن شــرایط و حداقل های مورد نیاز نیز 

تعامل و درخواستی نداشته اند.
وی با بیان اینکه بر اســاس قانون، توزیع با 
عرضه دارو متفاوت است، گفت: در ماده ۲۰ 
قانون مواد خوراکی و آشامیدنی ۱۳۳۴ و در 
ضوابط اختصاصی دارو و تجهیزات پزشکی 
مصوبه ۹۹ تفسیر شــده که تأمین، توزیع و 
عرضه هر کدام تعاریــف خاص خود را دارد. 
قبل از مصوبه هیأت وزیران برای توزیع دارو 
از طریق ســکوها نیاز بود که اســتعلامی از 
ســازمان غذا و دارو در مورد نگارش مصوبه 
پیشنهادی گرفته شــود اما پذیرفته ایم که 
آئین نامه عرضــه دارو از طریق ســکوها تا 
چند ماه آتی نگاشــته می شــود. در حوزه 
سلامت کمتر به منفعت اقتصادی و بیشتر 
به سلامت مردم توجه می کنیم. در دو سال 
اخیر چندین هــزار داروخانه بــه ظرفیت 
کشــور اضافه شــده و ســازمان غذا و دارو 
مقاومتی در این زمینه نداشــته کما اینکه 
تعداد داروخانه ها از ۱۲ هــزار به ۱۵ هزار و 

۸۰۰ داروخانه رسیده ایم.
وی بــا انتقــاد از ورودهای نابجــا در حوزه 
ســلامت، گفت: دســتگاه ها و ارگان های 
مختلف در سیاســتگذاری های ســازمان 
غذا و دارو و وزارت بهداشــت دخالت کرده 
اند که عواقــب آن در آینــده ای نه چندان 
دور مشــخص می شــود و ســازمان غذا و 
دارو بایــد پاســخگوی آن باشــد. چالش 
ســازمان غذا و دارو در افزایش بی حســاب 
داروخانه هــا، لــزوم بهره منــدی مناطق 
محروم از داروخانه ها بوده است. در بسیاری 
از کشورها شــاخص جمعیت و فاصله برای 
راه اندازی داروخانه ها در راســتای ســطح 
بندی وجود دارد که این سطح بندی باید در 
معاونت های بهداشــت و درمان و غذا و دارو 

وجود داشته باشد و فردی که در مرز مهران 
زندگی می کند با فردی که در تهران زندگی 
می کنــد در حوزه ســلامت بــرای ما هیچ 
تفاوتی ندارد. مناطق محروم ممکن است از 
وجود داروخانه ها خالی شــوند و تعدادی از 
این مناطق از داروخانه خالی شــده است و 

مستندات آن کاملًا موجود است.

واکنش انجمن داروسازان ایران
ســید هادی احمدی مدیــر روابط عمومی 
انجمن داروسازان ایران با بیان اینکه فروش 
اینترنتی دارو در حال حاضر با توجه به عدم 
تأیید آن از سوی غذا و دارو غیرقانونی است، 
گفت: ســلامت مردم برای داروســازان در 
درجه اول اهمیت قرار دارد و به هیچ عنوان 
ســلامت مردم فدای پلتفرم های مختلف 
نمی شود.وی تاکید کرد: ســازمان جهانی 
بهداشت و سازمان غذا و دارو آمریکا از خرید 
دارو به شــکل اینترنتی دو تعریف دارند و از 
آن بــه عنوان خطری جدی برای ســلامت 
عمومی و بحــران جهانی برای بهداشــت 
عمومی یاد می کنند. در کشورهای مختلف 
تحقیقاتی انجام و مشخص شده که بیش از 
۵۰ درصد از داروهایی که در فضای اینترنت 
خریداری می شود تقلبی بوده و یا استاندارد 

لازم را نداشته است.
احمــدی تصریح کــرد: ســازمان جهانی 
بهداشــت معتقد اســت کــه ۴۸ درصد از 
قصور پزشــکی مربــوط به قصــور دارویی 
اســت. آیا می خواهیم با فــروش اینترنتی 
دارو ســهم قصور دارویی را بیشــتر کنیم. 
فــروش اینترنتــی دارو تا کنــون به هیچ 
عنوان شــفافیت و مجوز لازم از ســازمان 
غــذا و دارو را نداشــته اســت. محرمانگی 
اطلاعات بیمــاران ارزش بالایی دارد که در 
صورت خدشه به آن و دسترسی دستگاه ها 
و پلتفرم ها به جز وزارت بهداشت، خطرات 
جــدی را ایجــاد می کند.مدیــر روابــط 
عمومی انجمن داروســازان ایران با اشــاره 
به چرخانــدن اقتصاد دارویی توســط ۱۵ 
هــزار داروخانه، ۳۲ هزار داروســاز و تعداد 
زیادی از شــرکت های تولیدی دارو، گفت: 
وابســتگی دارو به خارج از کشور به حداقل 
رسیده است. مشخص نیست که چرا برخی 
پلتفرم ها در عرضــه دارو می خواهند ورود 
کنند. بر خلاف اســتناد برخی از پلتفرم ها 
اما بر اســاس ماده ۳ بنــد ج تبصره ۲ قانون 
اجرای سیاســت های کلی اصل ۴۴ عنوان 
می کند کــه فعالیت های حوزه ســلامت، 
آمــوزش و تحقیقات و فرهنگ مشــمول 
اصل ۴۴ نیســت چون رقابت پذیر نیست و 

نمی توان مصرف القایی دارو را تشویق کرد.
وی تاکید کرد: خرید داروی سقط جنین در 
فضای اینترنت، نمونه ای از دخالت پلتفرم ها 
در حوزه سلامت اســت. کار این پلتفرم ها 
بازی با جان و سلامت اســت که نباید اسم 
آن را استفاده از تکنولوژی در حوزه سلامت 
بگذاریم. از تکنولوژی اســتقبال می کنیم 
اما مبدا ارســال کننــده بر اســاس قانون 
تجارت الکترونیک باید مشــخص باشــد 
چرا در برخی پلتفرم ها، مبدا ارســال کالاها 
مشــخص نیســت؟ این کار خلاف قانون 
است. همچنین بر اساس این قانون، فروش 
دارو به مصرف کننده نهایی از طریق فضای 

اینترنتی و مجازی، ممنوع است.
احمدی با اشــاره به ارائه برخــی خدمات 
مجــازی در دوران کرونا، گفــت: برای یک 
ســال از مقام معظم رهبری اجازه گرفتند 
که یک بند از قانون تجارت الکترونیک اجرا 
نشــود و در مردادمــاه ۱۴۰۰ لایحه ای در 
مجلس مطرح شد که بند مربوط به ممنوع 
بودن فروش دارو به مصــرف کننده نهایی 
در فضــای اینترنتی و مجازی، ملغی شــود 
که کمیسیون بهداشــت و درمان مجلس با 
اکثریت آرا این لایحه را رد کرد چون خلاف 

قانون است.
وی تاکید کرد: قبل از شروع به کار پلتفرم ها 
در فــروش دارو، از چندیــن ســال قبــل 
ضابطه ای نوشتیم و پیشنهادی را به سازمان 
غذا و دارو ارائه کردیــم و چندین پایان نامه 

در ایــن زمینه تدوین شــده تــا چارچوبی 
برای عرضه دارو در بستر الکترونیک وجود 
داشته باشــد. چارچوب مورد نظر این است 
که مالکیت داده ها در اختیار ســازمان غذا و 
دارو باشــد و به پرونده الکترونیک سلامت 
یا سپاس، متصل باشــد. همچنین ماهیت 
موتور جستجوگر داشــته باید وجود داشته 
باشــد و به نزدیک تریــن داروخانه متصل 
باشــد و قائم به داروخانه بــوده و پول، وارد 

کیف پول داروخانه شود.
مدیر روابط عمومی انجمن داروسازان ایران 
تاکید کرد: ســلامت مردم خط قرمز ماست 
و بــه هیچ عنوان بــا تکنولوژی و تســهیل 
دسترسی بیماران به دارو مخالفتی نداریم 
اما چارچــوب و قوانین باید رعایت شــود. 
قانون تجارت الکترونیک به صراحت گفته 
که فــروش دارو به مصرف کننــده نهایی از 
مســیر مجازی یا اینترنتی ممنوع اســت و 
اگر دوســتان با این قانون مشکل دارند، آن 
را اصلاح کنند. لایحه اصلاح این قانون یک 
بار در مجلس رأی نیاورده چون فروش دارو 
به مصرف کننده نهایی در بستر الکترونیک 

ممنوع است که باید قانون، اصلاح شود.
احمــدی با بیــان اینکــه تولیــت وزارت 
بهداشــت بر ســلامت باید حفظ شــود، 
گفت: بند ۷ سیاســت های کلی سلامت که 
سال ۹۳ توســط مقام معظم رهبری ابلاغ 
شــد تاکید دارد که تولیت نظام ســلامت 
شامل سیاست گذاری های اجرایی، برنامه 
ریزی های راهبردی، ارزشــیابی و نظارت 
توسط وزارت بهداشــت، درمان و آموزش 
پزشکی. نمی توان وزارت بهداشت و سازمان 
غذا و دارو را برای تدویــن آئین نامه فروش 
اینترنتی دارو تحت فشار قرار داد چون نیاز 
به کار علمی و کارشناســی دارد و البته نیاز 

است قانون تجارت الکترونیک تغییر کند.
بــه گفته مدیــر روابــط عمومــی انجمن 
داروســازان ایران، با اقداماتی که از ســوی 
برخی دســتگاه های خارج از حوزه سلامت 
انجام شده، ۷۰۰ داروخانه از مناطق محروم 
تعطیل شــده و به ســمت مراکز شــهرها 

منتقل شده اند.

سهم اقتصاد آنلاین در حوزه سلامت
گلــرخ داوران مدیر یکی از شــرکت های 
اینترنتی تهیه نسخ دارویی با بیان اینکه در 
حال حاضر اقتصاد آنلایــن ۴ درصد از کل 
اقتصاد ایران را تشکیل می دهد، گفت: سهم 
اقتصاد آنلاین در حوزه ســلامت با توجه به 
سختگیری ها بســیار کمتر از سایر حوزه ها 
اســت. مســئولان ســازمان های مختلف 
نگرانی های جــدی در فروش اینترنتی دارو 
داشته اند که در رســانه ها بیان شده است. 
ما هم اعتقــاد داریم که اولویت، ســلامت 
مردم است.وی افزود: بســیاری از کسب و 
کارهای حوزه ســلامت به صورت پلتفرمی 
یا ســکو عمل می کنند که در یک سمت آن 
کاربر یا افراد جامعه و در ســمت دیگر، افراد 
دارای مجوز از سازمان های مربوطه هستند. 
فروش آنلاین دارو به حــل نیاز مردم کمک 
می کند. یکی از بحث هــا در فروش آنلاین 
دارو، اصیل بودن کالا اســت. عبارت داروی 
ناصرخسرو از سال های قبل وجود داشته و 
به برخی از کســب و کارهای دیگر هم گفته 
می شــود. کانال هایی که به صورت شفاف 

عمل می کنند باید تقویت شوند.
داوران با بیــان اینکه نقش مهم مســئول 
فنی در فروش آنلاین دارو دیده شده است، 
گفت: در پلتفرم هــای فروش آنلاین دارو به 
نقش مسئولان فنی توجه شده است. برای 
شفافیت نیاز به امنیت اطلاعات هم داریم. 
ایده آل اســت که داروخانه ها در پلتفرم ها 
نمایش و امتیاز آنهــا، قیمت گذاری داروها 
مشــخص شــود. دنبال ضوابطی از سوی 
سازمان غذا و دارو هســتیم که آنها را اجرا 

کنیم.
مدیر شــرکت اینترنتی تهیه نسخ دارویی 
گفت: در صورتی که درخواست قضائی برای 
دریافت اطلاعات بیماران از پلتفرم ها وجود 
داشته باشــد، این کار امکان پذیر است. در 

بازار آفلاین چقدر شــفافیت وجود دارد که 
ممکن است در فضای آنلاین وجود نداشته 
باشد؟ در مورد تســت کرونا مجموعه هایی 
تحت نظــر آزمایشــگاه های دارای مجوز، 
آزمایش کرونا را در منــزل انجام می دادند 
که به نفع مردم بود.وی افــزود: تکنولوژی 
با ســرعت بالایی در حال پیشرفت است و 
علوم پزشکی با جدیدترین تکنولوژی های 
دنیا، همراه هســتند. کمک تکنولوژی های 
روز به رشــد و بالندگی و بهبــود خدمات 
پزشــکی را نمی توان نادیده گرفت. به جای 
اینکه بگوییم چرا برخی پلتفرم ها در حوزه 
ســلامت دخالــت می کنند بایــد بگوییم 
خدمات گیرندگان را به مؤسســات و افراد 

دارای مجوز متصل می کنند.
داوران گفت: در کشورهای منطقه از جمله 
روسیه، امارات و حتی در کنیا، پلتفرم های 
دارویی وجود دارد که داروهای بدون نسخه 
را پوشــش می دهند که نباید اسم این کار 
را دخالت در حــوزه ســلامت بگذاریم. ما 
چشــم انتظار تنظیم گری از سمت وزارت 
بهداشت و ســازمان غذا و دارو داشتیم و از 
زمان مصوبه هیأت وزیران برای سکوها، ماه 
را می شــمردیم که چه زمانی تنظیم گری 

اتفاق می افتد.
مدیر شــرکت اینترنتی تهیه نسخ دارویی 
گفــت: نمــی دانــم چــه اتفاقــی افتاده 
که درخواســت ما بــرای کمک بــه ارائه 
چارچوب ها به ســازمان غذا و دارو نرسیده 
اســت اما نیت ما این بوده که همیشــه به 
ســمت تنظیم گــری برویــم و متولی آن 
ســازمان غذا و دارو اســت. اخیراً بحث بین 
توزیع و عرضــه دارو از طریق ســکوها در 

مصوبه هیأت وزیران ایجاد شده است.
وی ادامــه داد: در دوره قبــل انجمــن 
داروســازان ایران که انتخابات آن به تازگی 
برگزار شده، ارتباط مناسبی برای ارائه دارو 
به کاربران پلتفرم داشــتیم. تصور می کنم 
که نامه های ما به ســازمان غذا و دارو در راه، 
گم شده اســت. با دغدغه های سازمان غذا 
و دارو را می دانیم و با ســایر کســب و کارها 
باید تعامل بیشــتری با انجمن داروسازان 
و ســازمان غذا و دارو در جهت ضابطه مند 

کردن فروش اینترنتی دارو داشته باشیم.

واکنش مدیر وزارت اقتصاد
امیر ســیاح رئیس مرکز بهبود کسب و کار 
وزارت اقتصــاد، با اشــاره به حرکــت ارائه 
خدمات به ســمت سکویی شــدن، گفت: 
افزایش ســهم کســب و کارهای مجازی و 
اینترنتی، به نفع اقتصاد و خدمات در کشور 
اســت. اگر متولی خدمت هوشمند عمل و 
تنظیم گری کند، می تواند اثر مؤثری داشته 
باشــد و اگر بخواهد در مقابــل این جریان 
بایســتد و محدود کند، کشــور را از منافع 
ســکویی شــدن دور می کند و نام بدی از 

خودش در تاریخ به یادگار می گذارد.
وی افزود: سازمان غذا و دارو به عنوان یکی 
از متولیان حوزه ســلامت باید مشــخص 
کند که چه شــرایطی در امنیت و سلامت 
محصــولات باید رخ دهد تــا توزیع دارو در 
پلتفرم ها انجام شــود. مثــلًا بگوید زنجیره 
ســرد آن باید رعایت شــود و اینکه بگویند 
پدیده جدید فروش ســکویی را نمی فهمند 
چون آمادگی تنظیم گری را نداشــته اند، 
قابل قبول نیســت و هیأت مقررات زدایی 
این سازمان را موظف کرده که تنظیم گری 

این کار را انجام دهد.
ســیاح، عرضه دارو از طریــق پلتفرم ها را 
خلاف قوانین و مقررات موجود ندانســت و 
گفت: آئین نامه مصــوب در هیأت دولت را 
معاونت حقوقی ریاســت جمهوری تنظیم 
کرده اســت. ما تابع نظر تخصصی عزیزان 
در بخش ســلامت هســتیم. برخی از این 
عزیزان اظهار می کردند که یک داروســاز 
باید در مورد نحوه مصــرف و نگهداری دارو 
به بیماران توضیح دهد که قبول کردیم و در 

آئین نامه هم نوشته شد.
رئیــس مرکز بهبــود کســب و کار وزارت 
اقتصاد گفت: چندین ســال پیش اتحادیه 
تاکســی ســرویس شــهری زمــان ورود 
سکوهای حمل و نقل خودشــان را با زمانه 
تطبیق ندادنــد و حذف شــدند و حالا هم 
داروخانه هم باید خودشان را با زمانه تطبیق 
دهند وگرنه زمانه آنهــا را حذف می کند. از 
ســازمان غذا و دارو درخواست می کنیم که 
فعالان حــوزه دارو را به یک چشــم ببینند 
همچنانکــه داروخانه ها، فعــال اقتصادی 
هستند، سکوها نیز فعال اقتصادی هستند. 
آئین نامــه ای که برای فروش دارو نوشــته 
می شود باید متوازن باشــد نه اینکه به نفع 

یک گروه یا به ضرر گروه دیگری باشد.
وی بــا اشــاره بــه دولتــی نبــودن تمام 
فعالیت های حوزه ســلامت، گفت: بخش 
خصوصی در حوزه سلامت مشارکت دارد و 
این نقش در توزیع دارو نیز انجام می شــود. 
فعالیت ســکوها در حوزه فروش دارو به نفع 
اقتصاد کشور و ســهولت دسترسی به دارو 
است اما مکانیســم آن باید توسط سازمان 

غذا و دارو مشخص شود. 
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پس از مدال طلای مسابقات ژاپن
نوازنده ایرانی در یکی از مهم ترین سالن های 

دنیا می نوازد
امین غفاری از نوازندگان کشــورمان پس از مسابقات بین المللی ژاپن، 
کنســرتو ویولن خاچاطوریان را با همراهی ارکستر فیلارمونیک چک 

جنوبی در یکی از بزرگترین سالن های اجرای موسیقی دنیا می نوازد.
 امین غفاری از تک نوازان ساز ویولن کشــورمان پس از آن که در سال 
۲۰۲۲ موفق به دریافت ۲ جایزه و مدال طلا از مسابقات معتبر موسیقی 
در اوزاکا ژاپن شــد، مورد توجه مدیران برگزاری کنسرت در اروپا قرار 
گرفت و از طرف یکی از همین کمپانی های کنسرت گذار برای اجرا در 

سالن اسمتانا هال پراگ دعوت به همکاری شد.
وی قرار اســت در اکتبر امســال همراه با ارکســتر فیلارمونیک چک 

جنوبی )تپلیسی( کنسرتو ویلن خاچاطوریان را اجرا کند.
ارکســتر فیلارمونیک چک جنوبی از حرفه ای تریــن و قدیمی ترین 
ارکســترهای اروپا اســت که قدمتش به بیش از ۱۵۰ سال می رسد و 
سولیست های بزرگی چون فریتز کرایسلر و اوژن ایزایی با این ارکستر 
نواخته اند.این کنســرت در سالن اســمتانا پراگ در کشور جمهوری 
چک برگزار می شــود، این سالن بارها میزبان فســتیوال های مختلف 
و ارکســترهای بزرگی از جمله برلین فیلارمونیک، لندن فیلارمونیک، 
ارکستر فیلارمونیک بوستون، ارکستر دیوان و رهبران و سولیست های 
بزرگی همچون دانیل برنبویم، ایزاک پرلمن، ماکســیم ونگروف، گیل 

شاهام بوده است.
غفاری پیش تر نیز در عرصه بین المللی با ارکســتر مجلسی سوک در 
سالن ماسکراد در فســتیوال کروملو و همینطور ارکستر کالینینگراد 

روسیه به عنوان تکنواز اجراهای خود را روی صحنه برده بود.
وی همچنین در کشــورهای ژاپن و اتریش و ارمنســتان نیز به عنوان 
سولیســت قطعات مختلفی چون زیگونروایزن سارازات، کنسرتو ویلن 

خاچاطوریان، کاپریس های پاگانینی و آثاری از باخ را اجرا کرده است.
در این کنســرت که در تاریخ ۲۱ اکتبر برابر با ۱۵ آبان برگزار می شود، 
علاوه بر کنســرتو ویلن خاچاطوریان که امین غفاری سولیســت آن 

خواهد بود، سمفونی نهم دورژاک نیز اجرا می شود.

سروش صحت:
  وقتی برنامه ام را بدون هیچ توصیحی

 از تلویزیون حذف کردند،چه چیزی را باید 
پیگیری می کردم؟

روزنامه فرهیختگان با سروش صحت در باره برنامه تعطیل شده کتاب 
باز مصاحبه کرده است.

خبر نگار از او پرسیده:چرا شــما و کتاب باز در تلویزیون تحمل نشدید؟ 
به میهمانانی که به برنامه می آمدند، ارتباط داشت؟ اصلا خودتان پیگیر 

نبودید که بدانید مساله شان چیست؟
و سروش صحت جواب داده:نمی دانم. هیچ وقت هیچ کس به من چیزی 
نگفت. کتاب بــاز محبوب تریــن کاری بوده که انجــام داده ام و جنس 
دیگری برایم داشته و دارد. خیلی زیاد دوســتش داشته ام و روی من و 
عقایدم بسیار تاثیر داشته اســت و وقتی چنین برنامه ای که مورد اقبال 
فراوانی قرار می گیرد، بدون توضیح قطع می شــود، به نظرم به پیگیری 

نیاز ندارد!

بازیگر پیشکسوت سینمای ایران:
نقش فیلم کوتاه در بالابردن سطح توقع 

مخاطبان انکارناپذیر است
منظر لشگری بازیگر سینما، تئاتر و تلویزیون با بیان اینکه به همکاری 
با فیلمســازان جوان افتخار می کند، گفت: فیلمســازان جوان با تولید 
فیلم های کوتــاه در ژانرهای مختلف خون تازه ای به رگ های ســینما 
تزریق می کنند و نمی توان نقش فیلم کوتاه را در بالابردن ســطح توقع 

مخاطبان نادیده گرفت.
 

منظر لشــگری، بازیگر ســینما، تئاتر و تلویزیون، نخستین بار در فیلم 
ســینمایی »بازجویی« به کارگردانی محمدعلی سجادی در سینما به 
ایفای نقش پرداخت. او ســال ها در ســریال های تلویزیونی و دیگر آثار 

سینمایی مقابل دوربین کارگردانان مختلف حضور داشته است.
لشــگری، در ســال های اخیر حضور پررنگی در عرصه بازیگری فیلم 

کوتاه و همراهی با فیلمسازان جوان داشته است.
او با اشــاره به حضــورش در فیلم های کوتــاه گفت: مــن کار کردن با 
فیلمسازان جوان را بسیار دوست دارم. به نظرم آن ها ایده هایی جذاب و 
نگاهی نو دارند که باید مورد توجه قرار بگیرد. اینکه بتوانم برای جوانان 
کاری انجام دهم، برایم بیــش از اینکه به دنبال دســتمزدهای زیادتر 
باشم، ارزشمند اســت.این هنرمند ادامه داد: در تولید یک فیلم علاوه 
بر فیلمنامه، فیلمبردار و کارگردان بسیار اهمیت دارند. البته تجربه به 
من ثابت کرده است، فیلمنامه هرچقدر هم که خوب باشد، ممکن است 
بعد از کار خوب از آب درنیاید. به همین دلیــل فیلمبردار و کارگردان 

نقش مهمی در به تصویر کشیدن متن ایفا می کنند.
این هنرمند عنوان کرد: باید اعتراف کنم که من هیچوقت فیلم هایی که 
خودم در آن ها نقش دارم، نمی بینم و ترجیح می دهم بدانم نظر دیگران 
درباره حضورم و نقشــی که ایفا می کنم، چیســت. در واقع از آنجا که 

نگاهی انتقادی دارم، همیشه نگرانم که کار خوب از آب درنیامده باشد.
او بیان کرد: در تجربه های همکاری ام با فیلمسازان فیلم کوتاه همیشه 
ســعی می کنم تا حدی که امکان دارد در رفع نواقــص و نقطه ضعف ها 
کمک کنم و گاهی در این مسیر پیشــنهادهایی می دهم که در صورت 

تمایل می توانند از آن بهره ببرند.
این هنرمند با بیان اینکه فیلمســازان جوان در آینده ســینمای ایران 
تاثیر به سزایی دارند، گفت: آینده ســینما در دست فیلمسازان جوان 
اســت. آن ها با تولید فیلم های کوتاه در ژانرهای مختلف خون تازه ای 
به رگ های ســینما تزریق می کنند. نمی توان نقش فیلــم کوتاه را در 

بالابردن سطح توقع مخاطبان نادیده گرفت.
او ادامه داد: ســوژه های بکر و ســاخت اثر در ژانرهای مختلف جسارت 
می خواهد؛ جسارتی که کارگردانان جوان فیلم کوتاه دارای آن هستند.

لشگری افزود: با وجودی که پیگیر تماشــای آثار نبوده ام، خوشبختانه 
بازخوردها نســبت به اکثر فیلم هــای کوتاهی که در آن هــا به ایفای 
نقش پرداختم، خوب بوده اســت. به ویژه که در بیشــتر موارد از طریق 
کارگردان از حضور و درخشش فیلم در جشنواره های ملی و بین المللی 
مطلع شده ام.او ادامه داد: عدم تماشای فیلم های کوتاهی که خودم در 
آن ها حضور دارم، به معنای این نیســت که اصلا فیلم کوتاه نمی بینم. 
اتفاقا من از طرفداران پروپاقرص این فیلم ها هســتم و علاقه زیادی به 
حضور به عنوان تماشاگر در جشــنواره های فیلم به ویژه جشنواره فیلم 

کوتاه تهران دارم.

قاب

 قائم مقام وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی از ادغام دو 
مجموعه در وزارت فرهنگ و تشــکیل سازمان تنظیم 
گری و توســعه فرهنگ در فضای مجــازی به عنوان 

زیرمجموعه جدید این وزارتخانه خبر داد.
سیدمحمد هاشــمی درباره بحث تشــکیل سازمان 
فضای مجــازی در مجموعه وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اســلامی و ضرورت آن اظهار داشــت: یکی از احکام 
پیشــنهادی این بود کــه با توجــه به شــرایط روز و 
پیشــروی های حوزه فناوری فرهنگ، هنر و رسانه، از 
ادغام مرکز توســعه فرهنگ و هنر در فضای مجازی و 

نهادهــای مشــابه آن در وزارت فرهنگ و 
ارشــاد اســلامی مانند بنیاد ملی بازی های 
رایانه ای، یک ســازمان فضای مجازی شکل 

بگیرد.
وی عنوان این ســازمان را ســازمان تنظیم 
گری و توســعه فرهنگ در فضــای مجازی 

برشمرد.
هاشمی گفت: چنین هویتی جزو مصوبات است که در 
اینجا هم در حوزه فنــاوری هم از حیث مخاطبی توجه 
ویژه به مســاله مخاطبان بویژه نوجوانان بواسطه بنیاد 

ملی بازی هــای رایانه ای جزو دســتور کار 
است.معاون حقوقی، امورمجلس و استان ها 
وزارت فرهنگ و ارشاد اســلامی همچنین 
درباره عملکــرد دولت در دو ســال اخیر و 
راندمــان کاری در وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اســلامی و اجرای شــدن مصوبات گفت: با 
توجه به دو ســالی اولی که گذشت و دو سال 
تمهید و گاهی وقت ها زمینه ســازی است و کارهایی 
که باید انجام شــود، به میزان اهدافی که تعیین کرده 
بودیم تقریبا موفق بودیم و به نقاطی که می خواستیم 

سعی کردیم که برســیم.وی افزود: با توجه به این که 
دو ســال اول دولت بود و معمولا برخــی کارها نیاز به 
مقدمه چینی، زمینه ســازی و تمهیداتی دارند، تلقی و 
احساس ما این است که تقریبا مســیر موافق برنامه را 
پیش رفتیم و انشــالله در دو سال آینده جهش حرکتی 

بیشتر خواهد شد.
هاشمی تصریح کرد: بر حســب آن چیزی که به عنوان 
تکلیف، برنامه و تعهد بوده تقریبا سعی کردیم با برنامه 
پیش برویــم و فراتر از اقتضائات و توان زیرســاختی – 

مالی هم تلاش کردیم این مهم را محقق کنیم.

وزارت

زهرا منصوری  بازیگر باســابقه سینما و 
تلویزیون ضمن مرور فعالیت های اخیرش 
از تجربه مواجهه متفــاوت مردم در کوچه و 

خیابان با خود گفت.
تورج فرامرزیان بازیگر باســابقه ســینما و 
تلویزیون درباره تازه ترین فعالیت های خود 
توضیح داد: در حال حاضر در هیچ پروژه ای 
حضور ندارم. آخرین کاری که داشــتم یک 
تئاتر بود که ۲ ماه پیــش اجرای آن به پایان 
رســید. صحبت هایی برای کارهــای تازه 
داشــته ام اما هنوز در هیچ پروژه ای حضور 

ندارم.
وی درباره فاصلــه گرفتن خــود از عرصه 
بازیگری گفــت: حتماً ایــن فاصله گرفتن 
بــرای خودم ســخت اســت و بــه همین 
دلیــل خودخواســته از این حــوزه فاصله 
نگرفته ام بلکه دوســتانی کــه در این حوزه 
دست اندرکار هســتند باید این فاصله را پر 
کنند. همه چیز هم دســت خود ما نیست، 
بالاخره باید از ســوی پروژه ای با ما تماس 
بگیرند و پیشــنهادی بدهند تا برســر آن 
مذاکره کنیم و بــرای کار قراردادی ببندیم. 
اگر این اتفاق رخ ندهد، باقی آن دیگر دست 
ما به عنــوان بازیگر نیســت. کارگردانان و 
دســتیار کارگردان ها هستند که می توانند 

هر از گاهی یادی از ما بازیگران کنند.
فرامرزیان دربــاره حضــور پررنگ تر خود 
در قــاب تلویزیون هم عنوان کرد: ســریال 
»نجــلا« آخرین تجربــه حضــور من در 
تلویزیون بود که این روزها در حال بازپخش 
از یکی از شبکه هاست. از ابتدا کار در سینما 
و تلویزیون برای من تفاوت چندانی نداشت. 
یک عمر اســت که در این حرفه مشغول به 
کار هســتم و همواره مســئله اصلی ام، کار 
کردن بوده است. ســینما و تلویزیون برایم 
تفاوتی نداشــته اما در این میان تئاتر برایم 

جایگاه ویژه ای دارد.

هیچ وقت به این معادلات فکر نکرده ام
وی افزود: شــاید تلویزیون بــرای عده ای 
به واسطه بیشتر دیده شدن، جذاب تر باشد 
و در آن پرکارتر باشــند ولی برای من این ۲ 
مدیوم تفاوتی ندارد. این درســت است که 

حضــور در تلویزیــون مخاطب بیشــتری 
دارد و کار بازیگــر در ســطح وســیع تری 
دیده می شود اما شــخصاً هیچ وقت به این 
معادلات فکــر نکــرده ام. از من گذشــته 
است که بخواهم روی مســائلی مانند دیده 
شدن و مطرح شــدن فکر کنم. آن هایی که 
در این ســال ها باید من را می شــناختند، 

شناخته اند.
در کارهای ســریالی ام، ســریال »اغما« از 
آثاری بود که بیشــتر موردتوجه قرار گرفت 
و برخی با آن ســریال من را به یاد می آورند. 
در ســینما هم تجربه های بسیاری داشته ام 
اما تک سکانسی که در فیلم »عروس آتش« 
داشتم، بیشتر در حافظه مخاطبان ماندگار 

شده است
این بازیگر با اشــاره به اینکه کمتر از سوی 
پروژه های ســینمایی با دعوت به همکاری 
مواجه بوده اســت، گفت: خیلی از همکاران 
ما بوده اند که شــروع کارشــان با من بود و 
چندین همــکاری هم با هم داشــته ایم اما 
وقتی وارد عرصه کارهای سینمایی شدند، 
دیگر ما را فراموش کردند. البته شاید دلیل 
این فراموشی مشــغله ذهنی باشد که مانع 

می شود به امثال بنده هم فکر کنند! شخصاً 
هم احساس ناراحتی بابت آن ندارم چرا که 
گویی در دنیای هنر این رویکردها متداول 
اســت. بالاخره هر یک از این دوستان سابق 
یا مــن را فرامــوش کرده اند یا احســاس 
کرده اند جایگاهم برای همــکاری با آن ها 

مناسب نیست!
کــدام  اینکــه  دربــاره  فرامرزیــان 
نقش آفرینی هایــش بیشــتر در حافظــه 
مخاطبان ماندگار شده و در کوچه و خیابان 
به آن شناخته می شــود، گفت: در کارهای 
سریالی ام، ســریال »اغما« از آثاری بود که 
بیشــتر مورد توجه قرار گرفــت و برخی با 
آن ســریال من را به یاد می آورند. در سینما 
هم تجربه های بســیاری داشــته ام اما تک 
سکانســی کــه در فیلم »عــروس آتش« 
داشتم، بیشتر در حافظه مخاطبان ماندگار 

شده است.
وی دربــاره واکنش های مــردم در کوچه و 
خیابان یادآور شد: اغلب به من می گویند با 
اینکه بیشتر نقش های منفی بازی می کنی، 
ولی ما همچنان دوستت داریم. مردم بسیار 
ابراز لطــف می کنند و واقعــاً محبت دارند. 

خاطــرات بســیاری از ایــن واکنش های 
مردمی دارم. حدود ۲۰ ســال پیش بود که 
ســریالی را در حال پخش داشتم در یکی از 
سکانس های آن سریال من سند منزل را از 
همســرم می گرفتم تا خانه مان را بفروشم. 
برای آنکه این سند را بگیرم، در آن سکانس 
به همسرم ســیلی می زدم. خاطرم هست 
همان ایام در خیابان در حال قدم زدن بودم 
که خانمی از دور به سمت من آمد. دیدم زیر 
لب دارد فحش می دهــد و نفرین می کند. 
اطرافم را نگاه کردم و دیــدم کس دیگری 
نیســت. برگشــت و گفت با خودت هستم! 
گفتم مگر من چه گناهی کردم؟ گفت به چه 
حقی زنت را زدی! هر چه خواســتم توضیح 
بدهم کوتاه نیامد و فحــش و نفرین هایش 

را ادامه داد!
ایــن بازیگر باســابقه دربــاره علاقه اش به 
نقش های مثبــت یا منفی هــم گفت: یک 
بازیگر باید برای ایفای هر نقشــی آمادگی 
کامل داشته باشــد. از زمانی که در نوجوانی 
حرفه بازیگری را آغاز کــردم، چه در تئاتر و 
چه در سینما و تلویزیون همواره تابع نقشی 
بودم که کارگردان به مــن واگذار کرده بود. 

در عین حال ایــن نکته را هــم باید بگویم 
که همکارانم کــه نقش های منفــی را ایفا 

می کنند، کارشان سخت تر است.

مأموران شهرداری می خواستند 
به عنوان رفتگر مرا ببرند!

وی تأکیــد کــرد: ایــن را هم کــه برخی 
جوان ترها و یا بازیگران هم نسل من به دنبال 
نقش های مثبت هســتند، درک نمی کنم. 
یک بازیگــر نباید میــان نقش های مثبت 
و منفــی تفکیک قائل باشــد. خیلی مواقع 
نقش های منفی به من سپرده اند و برخلاف 
منش و روحیه شخصی ام توانسته ام از پس 
آن بربیایم. یکی از نقش هایی هم که خیلی 
دوست دارد مربوط به ســریال »راه شب« 
به کارگردانی داریــوش فرهنگ بود. در آن 
ســریال نقش یک رفتگر را ایفا می کردم که 
بســیار آن نقش را دوست داشــتم. خاطرم 
هست در حوالی ســعادت آباد مشغول بازی 
در ایــن نقش بــودم و گــروه فیلمبرداری 
از ما فاصله داشــتند. ماشــین شهرداری 
برای جمــع آوری رفتگــران آمــده بود و 
می خواســتند من را هم با خودشان ببرند! 
هر چه هم کــه بچه های گــروه از دور صدا 
می زدند که آقــا این بازیگر ماســت، آن ها 

گوششان بدهکار نبود! )می خندد(
فرامرزیان در پاســخ به این پرسش که بعد 
از این همه ســال بازیگری آیا نقشی هست 
که آرزوی ایفای آن را داشــته باشد؟ گفت: 
اکثر نقش ها به من پیشــنهاد شده است اما 
در کارنامه ام هنوز نقش کمدی نداشــته ام. 
بدم نمی آید در این عرصه هم خودم را محک 
بزنم. البته نــه این کمدی هایــی که امروز 
متداول شــده است، بیشــتر کمدی های 
موقعیت را دوســت دارم که معنا و مفهومی 

هم در دل داستان خود داشته باشند.
این بازیگر باسابقه درباره اینکه اگر به عقب 
بازگردد آیا مجدد مسیر بازیگری را انتخاب 
می کند نیز عنوان کــرد: اگر چنین فرصتی 
داشته باشم، این بار ابتدا موسیقی را دنبال 
می کنم و بعد ســراغ بازیگری مــی روم. به 
موسیقی علاقه مندم و فکر می کنم شنونده 

خوبی هم برای موسیقی هستم.

زیرمجموعه ای جدید در وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی تشکیل می شود

سینما از عدم نگاه تخصصی آسیب دیده است
خریدار   مدیرکل دفتر حقوقی، عملکرد، 
امور اســتان ها و مجلــس ســازمان امور 
سینمایی گفت: آســیبی که حوزه سینما 
و تصویر ما در طول ســالیان گذشته دیده 
ناشــی از عدم نــگاه تخصصــی در درون و 
بیرون به این حوزه و قضاوت های نابجا است.

محمدرضا ســوقندی با بیان این که سینما، 
یک فــن، هنر، دانــش و هنر اســت اظهار 
داشــت: با وجود کارکرد صنعتی، تجاری و 
رسانه ای ســینما، این کارکردها جایگزین 
فرآیند تولید، پخش و پیش تولید نمی شود 
بلکه در حــوزه ادبیات ســینمایی، اینها به 

معنای یک تخصص و فن است.
وی تصریح کرد: نــگاه غیرتخصصی و غیر 
فنی به حوزه سینما، ناشــی از کمبود سواد 
ســینمایی و رســانه ای در لایه ها و سطوح 
مختلف جامعه اســت و در وهله نخست، از 
مردم به عنــوان مخاطبان اصلی ســینما 

نباید انتظاری بیــش از بهره برداری فکری، 
معنوی، تفریحــی، فراغتــی، اجتماعی و 
آموزشی از سینما داشــت که این هم جای 
تقدیر دارد.ســوقندی افزود: اما از نخبگان، 
قشــر فرهیختــه، تحصیلکرده و دانشــور 
جامعه انتظار این اســت که قضاوت، داوری 
و اظهارنظرشان در حوزه ســینما همراه با 
سواد سینمایی و ســواد رسانه ای باشد. این 
را کم می بینیم. یعنــی اظهارنظرهایی که 
می شود هم غیرحرفه ای و هم غیر تخصصی 
و هم مبتنی بر عدم اطلاع و آگاهی از فیلم و 
سینما به معنای کلی است.از مردم به عنوان 
مخاطبان اصلی سینما نباید انتظاری بیش 
از بهره بــرداری فکری، معنــوی، تفریحی، 

فراغتی، اجتماعی و آموزشی داشته باشیم
مدیــرکل دفتر حقوقــی، عملکــرد، امور 
استان ها و مجلس ســازمان امور سینمایی 
تاکید کرد: نمی توان در یک اتاق دربســته 

به واقعیت سینما دســت پیدا کرد بلکه باید 
نگاه به مردم در حوزه سینما داشت.

ســوقندی گفت: این نگاه شــاید به روایتی 
دیگر مردمی ســازی اســت؛ بــه معنای با 
مردم بــودن، همراه مــردم بــودن و با آنها 
تصمیــم گرفتن.مدیرکل دفتــر حقوقی، 
عملکرد، امور اســتان ها و مجلس سازمان 
امور سینمایی اظهار داشت: بخش عظیمی 
از بنیاد نظام جمهوری اسلامی، جمهوریت 
و بخشــی هــم نظــام اعتقــادی، باورها و 
ارزش های اسلام است. علت به وجود آمدن 
جمهوری اسلامی، مردم هســتند که این 
هم در کلام امام راحل)ره( بــود، هم رهبر 
معظم انقلاب بــر آن تاکید دارنــد و هم در 
برنامه تحولی دولت اســت. اما جلوه، تجلی 
و حوزه اجرا و عملیاتی کــردن آن در کنار 
مردم بودن و با مردم بودن و حق مشارکت به 
مردم دادن است.وی گفت: مشارکت مردم 

اهدایی نیســت که به آنها اهدا کنیم. حقی 
است که نمی توانیم از آنها بگیریم. این حق 
ذاتی مردم اســت. چرا که در این مجموعه 
مردم تماشــاگر نیســتند بلکــه بازیگرند.

سوقندی اظهار داشــت: این که سینما باید 
تخصصی باشد و تمامی قوانین و مقررات در 

آن رعایت شود و در چارچوب و اصول معین 
حرکت کند بدیعی اســت و در تمام جهان 
وجود دارد. اما این خیلی مهم است که نگاه 
ما به مردم به عنوان نگاه تماشــاگری نباشد 
بلکه مردم بازیگــران عرصه های مختلف در 

کشور هستند.

آگهی فقدان سند مالکیت
شناسه آگهی: 1561217

یک قطعه آپارتمان نوع ملک طلق با کاربری مســکونی به پــاک ثبتی ۲۵۱۰ فرعی از 
۳۱۵۵ اصلی ، مفروز و مجزا شده از ۳۰۶ فرعی از اصلی مذکور، قطعه ۱۲ در طبقه ۴ و 
واقع در بخش ۴ ۰ناحیه ۰۱ حوزه ثبت ملک منطقه یک قزوین استان قزوین به مساحت 
۱۱۰.۳۳ متر مربع مالكیت ثمره / کشــاورز فرزند فتح اله شماره شناسنامه ۱۰۵۸۵ 
تاریخ تولد ۱۳۶۶/۰۴/۱۴ صادره از قزوین دارای شــماره ملی ۴۳۲۴۲۲۶۱۴۸ با جز 
ســهم ۳ از کل سهم ۶ بعنوان مالک سه دانگ مشــاع از شش دانگ عرصه و اعیان با 
شماره مســتند مالکیت ۶۵۷۷۳ تاریخ  ۱۳۹۱/۱۱/۰۶دفترخانه اسناد رسمی شماره 
۱۹ شهر قزوین استان قزوین موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی ۲۰۰۳۹۵ سری 
ب ســال ۹۸ با شــماره دفتر الکترونیکی ۱۳۹۸۲۰۳۰۹۰۰۱۰۱۲۶۳۷ ثبت گردیده 

است.
مالکیت مهدی / افشــار بکشــلو فرزند جهانگیر شماره شناســنامه ۲۲۹۱ تاریخ تولد 
 ۱۳۶۳/۰۶/۲۸صادره از قزوین دارای شــماره ملی ۴۳۲۳۱۰۳۸۶۷ با جز سهم ۳ از 
کل سهم ۶ بعنوان مالک سه دانگ مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان با شماره مستند 
مالکیت ۶۵۷۷۳ تاریخ ۱۳۹۸/۱۱/۰۶ دفترخانه اسناد رسمی شماره ۱۹ شهر قزوین 
استان قزوین موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی ۲۰۰۳۹۴ سری ب سال ۹۸ با 
شماره دفتر الکترونیکی ۱۳۹۸۲۰۳۰۹۰۰۱۰۱۲۶۳۶ ثبت گردیده است محدودیت: 
محدودیت دفتر اماک رهنی شــماره ۶۵۷۷۴ مورخ ۱۳۹۸/۱۱/۰۶ دفترخانه اسناد 
شماره ۱۹ شهر قزوین استان قزوین که بنفع بانک مسکن شعبه بابائی قزوین به مبلغ 
۹۳۸،۱۹۰،۸۲۲ ریال به مدت ۱۴۴ ماه ثبت شــده مازاد دارد. رهنی شماره ۶۵۷۷۵ 
مورخ ۱۳۹۸/۱۱/۰۶ دفترخانه اســناد رسمی شــماره ۱۹ شهر قزوین استان قزوین 
که بنفع بانک مسکن شعبه شــهید بابائی قزوین به مبلغ ۸۸۸، ۱۲۶، ۴،۴۵۴ ریال به 
مدت ۱۴۴ ماه ثبت شــده مازاد دارد رهنی شــماره ۱۱۳۸۰۲ مورخ۱۳۹۸/۱۲/۱۰  
دفترخانه اسناد رسمی شماره ۱۱ شهر قزوین استان قزوین که بنفع بانک شهر به مبلغ 
۱،۰۰۰،۰۰۰،۰۰۰ ریال به مدت ۲۵ ســال ثبت شــده محدودیت دفتر اماک :رهنی 
شــماره ۶۵۷۷۴ مورخ  ۱۳۹۸/۱۱/۰۶دفترخانه اسناد رسمی شماره ۱۹ شهر قزوین 
اســتان قزوین که بنفع بانک مسکن شعبه بابائی قزوین به مبلغ ۹۳۸،۱۹۰،۸۲۲ ریال 
به مدت ۱۴۴ ماه ثبت شــده مازاد دارد رهنی شماره ۶۵۷۷۵ مورخ ۱۳۹۸/۱۱/۰۶ 
دفترخانه اســناد رسمی شماره ۱۹ شهر قزوین اســتان قزوین که بنفع بانک مسکن 
شــعبه شــهید بابائی قزوین به مبلغ ۸۸۸، ۴،۴۵۴،۱۲۶ ریال به مدت ۱۴۴ ماه ثبت 
شده مازاد دارد رهنی شماره ۱۱۳۸۰۲ مورخ  ۱۳۹۸/۱۲/۱۰دفترخانه اسناد رسمی 
شماره ۱۱ شهر قزوین اســتان قزوین که بنفع بانک شهر به مبلغ ۱،۰۰۰،۰۰۰،۰۰۰ 
ریال به مدت ۲۵ ســال ثبت شده بازداشــت ندارد سپس مالک با ارائه دو برگ فرم 
شهادت شهود مدعی فقدان سند به علت نامعلوم مفقود گردیده و تقاضای صدور سند 
مالکیت المثنی خود را نموده که مراتب به اســتناد ماده ۱۲۰ آئین نامه اصاحی قانون 
ثبت اعام میگردد تا هرکس به نحوی از هر انحاء نسبت به ملک مذکور حقی داشت و یا 
معاماتی به نفع او شده و یا مدعی وجود سند نزد خود باشد از تاریخ انتشار این آگهی 
تا مدت ده روز ضمن مراجعه به این اداره اعتراض خود را با ارائه اصل ســند مالکیت 
و سند معامله تسلیم نماید و چنانچه ظرف مدت مقرر اعتراض به این اداره نرسد و یا 
در صورت اعتراض اصل ســند مالکیت ارائه نشود اداره ثبت المثنی سند مالکیت را 
طبق مقررات صادر و به متقاضی تســلیم خواهد کرد. این آگهی در یک نوبت به شرح 

ذیل منتشر خواهد شد. 
شعبان عسگری – مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک منطقه یک قزوین 
 از طرف زهرا آقائی

آگهی دعوت به افراز
شناسه آگهی1561287

نظر به این که آقایان جبار ، ســینا و متین شــهرت همگی ارشــدی 
اصالتا از طرف خود برابر درخواســت وارده بشــماره ۷۸۵۱ مورخه 
 ۱۴۰۲/۰۵/۱۰مبنی بر افراز ســهمی خود از پــاک ۱۳۹ فرعی از 
۲۸۴۸ اصلــی بخش ۳ ســنندج کمربندی ۱۷ شــهریور ، را به علت 
معلوم نبودن اقامتگاه ســایر شــرکاء از طریق صدور آگهی نموده لذا 
بدینوسیله به اســتناد ماده ۶ آئین نامه قانون افراز و فروش اماک 
مشاع به اشخاصی که در پاک مزبور ذینفع هستند اعام میدارد که 
افراز ســهمی خواهان از پاک مرقوم در مورخه  ۱۴۰۲/۰۶/۲۹روز 
چهارشنبه ساعت ۱۰.۳ صبح در محل وقوع ملک مزبور به عمل خواهد 
آمد کلیه افراد ذینفع میتوانند در تاریخ ذکر شده در محل حضور به 
هم رســانند عدم حضور آنان مانع از انجام عملیات افراز نخواهد بود 
این آگهی مطابق ماده ۱۷ آئین نامه اجرای مفاد اســناد رســمی لازم 
الاجــرا به کلیه افــراد ذینفع در آن پاک ابــاغ و فقط در یک نوبت 

انتشار می یابد .
م. الف ۱۸۶۱

ثبت ناحیه 1 سنندج بهنام قباد

آگهی مناقصه عمومی شماره 1402/13/ن 

اداره ارتباطات و اطلاع رسانی راه و شهرسازی استان اصفهان 

اداره کل راه وشهرسازی استان اصفهان  در نظر دارد خدمات زیر را از طریق مناقصه عمومي واگذار نماید ، بدینوسيله از شركتهاي داراي صلاحيت و شرایط مندرج 
http://setadiran.ir در اسناد مناقصه دعوت مي گردد برای دریافت اسناد  مناقصه تا روز شنبه مورخ 1402/06/18به سامانه تدارکات الکترونيکی دولت به نشانی 

مراجعه نمایند. 

مبلغ ضمانتنامه شرکت مبلغ برآورد ) ریال (موضوع پروژهشماره مناقصهردیف
صلاحیت و شرایط شرکت کنندگاندر مناقصه )ریال(

خرید خدمات حفاظت از اراضی1402/13/ن1
128،751،608،1176،438،000،000 در سطح استان اصفهان

مجوز فعالیت در امور خدمات حفاظتی 
و مراقبتی از پلیس پیشگیری ناجا )دارای اعتبار( 

و سایر شرایط مندرج در اسناد مناقصه
مهلت تحویل پاکت های پيشنهاد تا پایان وقت اداری روز سه شنبه مورخ  28/ 1402/06

گشایش پاکت ها ، ساعت 9 روز چهارشنبه مورخ  1402/06/29
نشانی:  اصفهان   ـ خيابان سعادت آباد تلفن:  6681068 3– 031

تاریخ انتشار نوبت اول:1402/06/12 تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/06/13

 نوبت اول

وزارت را ه و شهرسازی
شناسه آگهی: 1561407اد   اره کل راه و شهرسازی استان اصفهان

من زینبم

سارا عشقی نیا یکی از گوینده های برنامه »من زینبم« رادیو اربعین و مجری 
سابق برنامه »همیشــه خونه« شــبکه آموزش ســیما درباره حضورش در 
اســتودیو پخش رادیو اربعین و اجرای برنامه »من زینبم« سخن گفت. »من 
زینبم« ویژه برنامه ای اســت درباره بانوان و مخصوص بانــوان که در این ایام 

روی آنتن رادیو اربعین می رود.
سارا عشــقی نیا یکی از گوینده های برنامه »من زینبم« رادیو اربعین و مجری 
سابق برنامه »همیشه خونه« شبکه آموزش سیما درباره اجرا در رادیو اربعین به 
خبرنگار مهر گفت: امسال اولین ســالی است که در رادیو اربعین اجرا دارم، سال 
های گذشته حضور نداشتم. البته به یاد ندارم هیچ زمانی برای گرفتن برنامه ای 
به کسی رو انداخته باشم تا به من برنامه ای بدهند اما رادیو اربعین تنها شبکه ای 
بوده که در تمام دوران کاری ام، خودم به دوســتی پیشــنهاد دادم تا در آنجا به 
اجرای برنامه بپردازم و لطف خدا و امام حســین )ع( هم شامل حالم شد و لطف 
کردند اجرای برنامه »من زینبم« را به من دادنــد.وی درباره علاقه اش به کربلا 

بیان کرد: تا به امروز قسمت نشده به کربلا بروم.

 اجرای من زینبم را خودم پیشنهاد دادم
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میدان

پیشکسوت استقلال معتقد است که این تیم باید نقطه 
ضعف هایش را تا دربی برطرف کند.

 اســتقلال در تهران و در شــرایطی کــه میزبان بود 
توانست ســه امتیاز شــیرین از همتای اهوازی خود 
بگیرد، اما تنهــا با یک گل تیــم تازه وارد اســتقلال 
خوزستان را شکســت داد و حتی خوش شانس بود که 
این تیم در ثانیه های آخر چنــد موقعیت خوب خود را 

از دست داد. 
بعد از بازی هم گفته شد تک گل استقلال در موقعیت 
آفساید به ثمررسیده اســت، اما این نظریه توسط تمام 
کارشناسان داوری تأیید نشد. نکته قابل توجه در مورد 
نتایج اســتقلال و امتیازاتی که این تیــم می گیرد این 
اســت که تیم پرطرفدار تهرانی دفاعی بازی می کند و 
از تک فرصت های خود بهره برده و به نتیجه می رســد، 
اتفاقی که شاید در طولانی مدت باعث دردسر شود و یا 

مقابل تیم های بزرگ یقه تیم استقلال را بگیرد. 
درســت اســت که لیگ، حدود یک ماه تعطیل شد و 
اســتقلال در مهرماه باید به مصاف پرسپولیس برود، 
اما شیوه بازی کردن اســتقلال باعث نگرانی عده ای از 

کارشناسان شده اســت، خصوصاً اینکه این 
تیم مهاجم ششدانگی که در بازی های بزرگ 
بتواند بازی را برای تیمش در بیاورد، ندارد. به 
این نکات باید اختلاف واضح خطیر و نکونام 
را نیز اضافه کرد. درخصوص تمام مســائلی 
که مطرح شــد، با علیرضا اکبرپــور بازیکن 

سابق استقلال هم کلام شدیم.

  اســتقلال توانست اســتقلال خوزستان را 
شکســت دهد، اما تنها با یک گل این تیم تازه 
وارد لیگ را شکســت دهد و همین نکته باعث 

نگرانی شده است.
به نظر من بازی خوبی بود، با توجه به اینکه اســتقلال 
با شرایط بد مدیریتی، بدون آمادگی بدنی و بدنسازی 
و خرید بازیکن پا در مســابقات لیگ برتر گذاشــت، 
همین که امتیازات خوبی در چهار بــازی اخیر گرفته 
است، عملکرد خوبی داشــته، چون استقلال همیشه 
تیم بزرگی اســت و تمام تیم ها باید از استقلال حساب 

ببرند. 

استقلال با وجود همه مشــکلاتی که تا این 
لحظه داشته است خودش را در بالای جدول 
نگه داشــته و از این لحاظ کار بزرگی انجام 

داده است.

 خیلی هــا معتقد هســتند این تیم 
دفاعی بازی می کنــد به همین دلیل به 
نحوه عملکرد نکونام انتقاد می کنند، نظر شــما 

دراین خصوص چیست؟
هر تیمی شــرایط خودش را دارد، اما در تیم هایی مثل 
اســتقلال مهم بردن و جمع آوری امتیاز است. نکونام 
گل نخــوردن را در اولویــت تیم خود قــرارداده و این 
خیلی مهم اســت. به نظر من نکونام تاکنون خوب کار 

کرده است

 حســینی به عنوان کاپیتان استقلال تاکنون 
عملکرد خیلی خوبی داشته، علاوه بر کلین شیت 
در چند بازی با سیوهای خوب استقلال را نجات 
داده به نظر می رسد انتقادات هواداران جواب داد.

برای هر فوتبالیســتی غرورمخرب اســت. حســینی 
فصل پیش بدون رقیب در تمام بازی ها حضور داشــت 
و همیــن نکته بازی هــای او را خراب کــرد، اما همان 
انتقادات هواداران باعث شد تا او تلاشش را بیشتر کند و 
حالا حاصل تلاش خود را در بازی ها می بیند. امیدوارم 
حســینی همینطور به کار خود ادامه دهد تا استقلال 

نیاز به گلر جدیدی نداشته باشد.

 یکی از معضلات چند بازی اخیر استقلال نبود 
مهاجم ششدانگ است و به نظر می رسد خلأ این 

مهاجم در بازی های بعدی خود را نشان دهد.
قطعاً خود نکونام بهتر از هرکســی می داند که این تیم 
نیاز به مهاجــم دارد اما به خاطر اتفاقــات فصل نقل و 
انتقالات و همچنین جدایی محبی و قایدی استقلال با 
مشکل نبود مهاجم مواجه شده، اما به تدریج استقلال 
باید به فکر جذب یک مهاجم باشــد تا بتواند خودش را 

در کورس قهرمانی نگه دارد.
 فعلًا دســت نکونام در این زمینه خالی اســت و باید با 

داشته هایش کار را پیش ببرد.

استقلال

خریدار   وام ارزی که باشگاه پرسپولیس 
برای پرداخت بازیکنان و کادر فنی خارجی 
خود دریافت کرده بود هزینه شد اما خبری 
از آزاد شدن مطالبات از AFC و FIFA نشد 
تا وثیقه این باشــگاه در خطر مصادره شدن 
باشــد. قهرمانی تیم فوتبال پرسپولیس در 
بیست و دومین دوره لیگ برتر به همراه جام 
حذفی فصل گذشته سبب شد تا این تیم به 
طور خودکار به قهرمانی ســوپرجام فوتبال 

کشور نیز برسد.
با این حال قوانین فوتبال باشــگاهی کشور 
بدون هیچ پاداشــی بابت ایــن قهرمانی ها 
باعث شد تا سرخ ها نه تنها از مشکلات مالی 
خلاص شــوند بلکه بــرای پرداخت پاداش 
قهرمانی هــای اعضای تیــم نزدیک به ۶۶ 

میلیارد تومان بیشتر به آنها بپردازد.
سرخپوشــان پایتخــت بــرای پرداخت 
مطالبات مالی اعضــای تیم ناچار به گرفتن 
وام هــای ارزی و ریالی شــدند تــا بتوانند 
قراردادهای فصل گذشــته را به طور کامل 

پرداخت کنند.

پس انداز پول بورس برای وام سنگین
باشگاه پرسپولیس برای پرداخت مطالبات 
خــود وام ۱۳۸ میلیارد تومانــی گرفت که 
بازپرداختی ۱۵۱ میلیــارد و ۱۵۹ میلیون 
تومانی باید داشته باشــد. بازپرداخت این 
مبلغ با توجه به سپرده گذاری درآمد حاصل 
از فروش عرضه اولیه ســهام باشگاه صورت 
گرفت و ســرخ ها تنها باید مبلغی اندک را از 
حساب باشگاه به بانک برگردانند تا اقساطم 
وام دریافتی را تســویه کنند. تمام این پول 
به طور کامل فصل گذشته صرف بدهی های 
داخلی و همچنین قرارداد بازیکنان شــد تا 
هیچ عددی برای امسال باقی نماند. طبیعی 

اســت مجموع قرارداد بازیکنان، مربیان،   
تیم های پایه، کادرهای پزشــکی، تدارکات 
و… باشــگاهی همچــون پرســپولیس 
مبلغی فراتر از این رقم باشــد. پرسپولیس 
نیز باقیمانده این مبلــغ را از طریق حامیان 
مالی خود و هوادار متمول به دســت آورد تا 
بتواند با تمام اعضای تیم تســویه قرارداد به 

جز پاداش هایشان داشته باشد.

ارز دو و نیم میلیون دلاری تمام شد
باشگاه پرسپولیس همچون استقلال برای 
پرداخــت بدهی هــای ارزی و قراردادهای 
دلاری جاری خــود وام ۲ میلیــون و ۵۰۰ 
هزار دلاری از بانک عامــل گرفت. آنها برای 
دریافت این پول ســند ورزشــگاه شهدای 

گمنام را در اختیار بانک قرار دادند و متعهد 
شدند این پول را به صورت ارزی به بانک باز 

می گردانند.

هیچ تعهدی برای حفظ ورزشگاه
 در رهن نیست

بانک عامل برای تضمین بــاز پرداخت دو و 
نیم میلیون دلار ضمانت کتبی از باشــگاه 
پرسپولیس گرفت در صورتیکه این باشگاه 
توانست بخشی از مطالبات خود از AFC و 
فیفا را دریافت کند باید این مبلغ را به بانک 
بازگرداند. نکته قابل توجه اینجاســت هیچ 
صحبتی درباره تأخیر بلند مدت در دریافت 
این مبلغ ارزی و اینکه ورزشــگاه شــهدای 
گمنــام غیر قابــل فروش اســت گنجانده 

نشــده اســت. در حقیقت این تضمین به 
صورت کتبی مبنی بر اینکــه پول وام ارزی 
فقط از طریــق درآمدهای این باشــگاه در 
نهادهــای بین المللی فوتبــال بازگردانده 
می شود، وجود ندارد. به عبارت دیگر بانک 
عامل می تواند پس از حضول قانونی از عدم 
دریافت پول از فیفا و کنفدراســیون فوتبال 
آسیا نســبت به فروش ورزشــگاه شهدای 

گمنام اقدام کند.

یک دلار نمانده است؛ ارز هم برنگشته
رضا درویش مدیرعامل باشگاه برای دریافت 
مجوز صدور حرفه ای چاره ای جز پرداخت 
تمــام بدهی هــای ارزی خود نداشــت. او 
همچنین برای اینکه مشــکلی در رختکن 

تیم بابت ناهمگن شدن وضعیت پرداختی 
به بازیکنــان و مربیان پیــش نیاید تصمیم 
گرفت پول قرارداد خارجی هــا را همچون 

بازیکنان داخلی پرداخت کند.
پرداختی های درویش تا تیرماه سال ۱۴۰۲ 
ادامه داشــت تا تمام مبلغ ۲ میلیون و ۵۰۰ 
هزار دلار را خرج کــرده و منتظر پرداختی 
AFC برای بازگرداندن آن به بانک شود اما 

این اتفاق تا کنون نمانده است.

درآمد 4 میلیون دلاری بلوکه است
فیفا بابت حضور بازیکنان پرســپولیس در 
جام جهانی ۲۰۲۲ مبلــغ ۶۴۰ هزار دلار و 
کنفدراسیون فوتبال آسیا بابت حضور این 
تیم در لیگ قهرمانان ۲۰۲۰ و ۲۰۲۱ مبلغ 
سه میلیون و ۴۲۰ هزار دلار به پرسپولیس 
بدهکار اســت اما تحریم هــای ارزی بانکی 
ایران مانــع از انتقال این پول می شــود تا 

پرسپولیس نتواند آن را پرداخت کند.

کف گیر ته دیگ است
حالا درویش با حســاب خالــی ارزی، لیگ 
بیست و ســوم را آغاز کرده اســت تا برای 
پرداخت تنهــا ۱۰ درصد از قــرارداد ارزی 
خارجی های تیم با مشــکلات زیادی روبرو 
شــود اما باقیمانده حاضل از برداشــت ۱۵ 
میلیارد تومان بابت فروش ســهام باشــگاه 
در عرضه اولیــه را ارز خرید تا به کمک یکی 
دیگر از هواداران باشگاه بتواند پول مربیان و 

بازیکنان خارجی را پرداخت کند.
پرســپولیس که هنــوز قــرارداد قطعی با 
حامیان مــال خود امضا نکرده اســت دیگر 
پولی هم از بانک فعلًا نمی تواند قرض بگیرد 
تا شرایط مالی خوبی را برای فصل پیش رو 

آغاز نکرده باشد.

ور حسینی را خراب کرد پور:فصل پیش غر علیرضا اکبر

معصومی: 

از بحران ۲ شکست در ابتدای سال به سختی عبور کردم
خریدار   دارنده ۴ مدال طلای نوجوانان، 
جوانان و امیدهــای کشــتی آزاد جهان با 
اشاره به موفقیت خود در مسابقات جوانان 
جهان در اردن گفت: در سه ماه نخست سال 
شرایط خیلی سختی داشتم، اما توانستم از 
بحران شکســت های قهرمانی آسیا و جام 

تختی عبور کنم.
 یکی از قهرمانانی که در چند ســال گذشته 
پابــه آوردگاه جهانی گذاشــته، امیررضا 
معصومی است. وی فرزند فردین معصومی 
نایب قهرمان کشتی ســنگین وزن جهان و 
صاحب بازوبند پهلوانی ایران در سال ۱۳۸۶ 
اســت. امیررضا تاکنون در رده های ســنی 
نوجوانان، جوانــان و امیدهای جهان موفق 
به کســب عنوان قهرمانی جهان شده است 
و در انتخابی بزرگســالان ایران نیز با عبور 
از ســد قهرمانان بزرگ، در جمع ۲ نفر برتر 
کشــور قرار گرفت. او پدیده ای اســت که 
توانسته با کمتر از ۱۹ سال افتخارات زیادی 
را در عرصه نوجوانان، جوانــان و امیدهای 
جهان بدست آورد و در ســودای پوشیدن 
دوبنده تیم ملی ایران در رقابت های جهانی 

و المپیک است.
معصومی را می توان یکــی از مدعیان وزن 
۱۲۵ کیلوگرم کشــتی آزاد جهان دانست و 
برای پوشــیدن دوبنده تیم ملی یک رقیب 
جدی به نــام امیرحســین زارع دارنده برنز 
المپیک و طلای جهان دارد؛ اما او ســودای 
بزرگتــری دارد و در رقابت بــا این قهرمان 
جهان پا پــس نگذاشــته و همچنان رقابت 
تنگاتنگی دارد. او در حالی توانســت دومین 
نشــان طلای جهان خود را در رده ســنی 
جوانــان در اردن بدســت آورد که پیشــتر 
توانسته بود در امیدها، جوانان و نوجوانان به 

مدال طلا دست یابد.در وزن ۱۲۵ کیلوگرم 
امیررضا معصومی در دور نخســت با نتیجه 
۹ بر یک هاکان بیــوک جینگیل از ترکیه را 
شکســت داد. وی در دور بعد با نتیجه ۱۱ بر 
صفر دا لیو از چین را مغلوب کرد و به مرحله 
یک چهــارم نهایــی راه یافــت. وی در این 
مرحله با نتیجه ۱۰ بر صفر کریستین کارول 
از آمریکا را شکســت داد و راهی نیمه نهایی 
شــد. معصومی در این دیدار با نتیجه ۱۱ بر 
صفر ولادمیر کوچانوف از اوکراین را مغلوب 
کرد و به دیدار فینــال راه یافــت. نماینده 
کشــورمان در دیدار پایانی بــا نتیجه ۱۱ بر 
صفر ســعید احمداف از روسیه را از پیش رو 

برداشت و به مدال طلا دست یافت.
پوکر جهانی معصومی در اردن باعث شــد 
تا خبرنگار ایرنــا پای صحبت ایــن نابغه و 
قهرمانی ایران و جهان بنشــیند که مشروح 

آن را در زیر می خوانیم:

 سطح رقابت های جوانان جهان را با 
توجه به حساسیت آن چگونه دیدی؟

با توجه بــه درپیش بــودن المپیک پاریس، 
همه دنیا با تمام قدرت بــرای مبارزه به روی 
تشک خواهند رفت تا بهترین عملکرد خود را 
به ثبت برسانند. امسال به نسبت سال گذشته 
رقابت ها بسیار حســاس و فشرده برگزار شد. 
من به عنوان یک سرباز رویدادی که کادر فنی 
تصمیم بگیرند به عنوان یک کشتی گیر در آن 
رویداد حاضر خواهم شد و در غیر این صورت 

به خانه خود باز خواهم گشت.

 بعد از دو شکست در قهرمانی آسیا و 
جام تختی به گونه ای دیگر احیا شدی.

شکســت در این دو رویداد برای من بسیار 

ناراحت کننده بود چرا کــه این برهه زمانی 
از سخت ترین روزهای زندگی من به حساب 
می آمد. در قهرمانی آســیا برخی اجحاف و 
حق خــوری برای من رقم خــورد که باعث 
برهم خــوردن ذهن و افکارم شــد تا نتوانم 
بهترین عملکرد خود را ثبــت کنم. اگر در 
جام تختی همان قضیه تکرار نمی شــد من 
می توانستم به موفقیت برسم. از نظر ذهنی 
آماده نبودم تــا اینکه رییس فدراســیون 
در نشســتی که با جوانان داشت اعلام کرد 
که مســیر المپیک پاریس از جوانان جهان 
خواهد گذشــت و این جملــه علیرضا دبیر 
باعث شد به خود آمده تا انگیزه لازم را برای 

قهرمانی داشته باشم.

 برای امیدهای جهان اعزام خواهید 
شد و اینکه برنامه ات چه خواهد بود.

برای حضور در رقابت های امیدهای جهان 
هنوز اطلاع دقیقی ندارم، من به عنوان یک 
ســرباز در خدمت تیم ملی کشتی کشورم 
هستم، هر رویدادی که کادر فنی تشخیص 
بدهند حاضرم برای کشورم افتخارآفرینی 
کنم تا بتوانم پرچم ایران را در عرصه جهانی 

به اهتزاز در آورم.

 عکس شــما با حریف روسی سوژه 
اتحادیه جهانی شــد، آیا کری خاصی 

برای حریف روسی می خواندید؟
چنیــن چیزی نبــود چرا که کشــتی یک 
ورزش ددمنشانه است و در حین رقابت این 
خشونت به بالاترین حد خود خواهد رسید. 
مهم آن است که در کشتی فرد در آن لحظه 
با توجه به برخی ضربات و فشارهای روحی 
و روانی خودش را به خوبی کنترل کند چرا 

که تمرکز موجب پیروزی خواهد شد.

 در خصوص لقب گیلــه مرد، برخی 
تالشــی ها این لقب را نمی پسندند. 

علت خاصی دارد؟
مردم و علاقه مندان به ورزش کشتی با لطف 
خود القابی را به من داده انــد. گلیه مرد نیز 
یکی از این القاب اســت که برخی رسانه ها 
به من داده اند، منعی در این خصوص وجود 
ندارد و هر کسی دوســت دارد با این القاب 

من را صدا کند.

 برای بازی های آسیایی آیا کادر فنی 
برنامه ای برای شــما دیده است و آیا 
تصمیم داری در هانگژو حضور داشته 

باشید؟
بازی های آســیایی هانگــژو بــا توجه به 
حضور رقبای آســیایی رویدادی بزرگ به 
حســاب می آید. حضورم در ایــن رقابت ها 

به نظــر کادرفنی بازمی گــردد چرا که من 
در جایگاهی نیســتم که خودم بتوانم مجوز 
حضور در این رویداد را صادر کنم. امیدوارم 
هــر فــردی در بازی های آســیایی حضور 
دارد بتواند خوش رنگ تریــن مدال را برای 

کشورم به ارمغان بیاورد.

  با توجه به سنت آیا بنا داری سال بعد 
هم در رقابــت جوانان قهرمانی جهان 

شرکت کنید؟
ابتــدا باید از محســن کاوه ســرمربی تیم 
جوانان تشکر کنم که در رقابت های جهانی 
به من میدان داد تا به شــرایط ایده آل خود 
بازگردم و به گونه ای با توجه به شکست های 
امســال خود را دوباره احیا کنم. روند خوبم 
در رقابت های جهانی با تشــخیص به موقع 
او ایجاد شــد. برای سال بعد هنوز تصمیمی 
نگرفتــم ولی هرجایــی به مــن ماموریت 

بدهند در آن حضور خواهم داشت.

توصیه پیشکسوت استقلال برای دیدارباپرسپولیس
نتایج تراکتور عجیب است

کارشــناس فوتبال به مدیریت باشگاه اســتقلال توصیه کرد تا زمان 
دیدار با پرســپولیس شــرایط رضایت کادر فنی و بازیکنان این تیم را 

فراهم کند تا دردسرهای بیشتری در انتظارش نباشد.
علی جباری در خصوص پیروزی اســتقلال مقابل همنام خوزستانی 
اش گفت : اســتقلال دو نیمه متفاوت را پشت سر گذاشت، ۴۵ دقیقه 
اول به قول نکونام خواب بود و اصلا راضی کننده ظاهر نشــد و حریف 
اگر با تجربه تر بود می توانست از موقعیت هایش استفاده کند ولی در 
نیمه دوم اســتقلال بهتر شد از روی ضربه ایســتگاهی به گل رسید و 
توانســت در روزی که کیفیت لازم را نداشت ســه امتیاز را از آن خود 

کند.
این پیشکسوت در مورد اختلاف مدیریت و سرمربی تیم نیز گفت: دود 
این اختلاف به چشــم هواداران و تیم خواهد رفت دوباره حاشیه به تیم 
برمی گردد هر چند که با مدیریت غلط در اســتقلال این تیم از ابتدای 
فصل در حاشیه بوده اما اعتقاد دارم یا این اختلاف باید حل شود یا یک 

نفر از باشگاه کنار گذاشته شود.
بازیکن سابق اســتقلال ادامه داد: خطیر خوش شانس هم بوده که 
تماشاگران به ورزشــگاه نیامدند تا علیه او شــعار دهند. بر خلاف 
خطیر نکونام با دســت خالــی جنگیده و نتایج خوبــی هم گرفته و 
مورد حمایت هواداران هم هســت و طرفــداران او را تنها نخواهند 

گذاشت.
جباری در خصوص عملکرد تیم های لیــگ برتری در چهار هفته اول 
لیگ خاطر نشــان کرد: با توجه به اینکه هنوز تیمها به شرایط ایده آل 
نرسیده اند نمی توان ارزیابی دقیقی داشــت ، اما هفته اول پر گل بود 
و امیدها را برای لیگی جذاب با گل های زیاد زنــده کرد. در این چهار 
هفته جوانان با انگیزه در لیگ تلاش زیادی کردند تا خودشان را نشان 

دهند.
کارشــناس فوتبال ادامه داد: البته شکست های تراکتور با آن همه 
بازیکنان گــران قیمت عجیب بــود و انتظار بیشــتری از تراکتور 
می رفت ، ســپاهان هم عملکرد خوبی داشته و در مجموع بازیهای 
با کیفیتی را دیدیم که تا حدودی قضاوت داوران باعث تنش شــد 
و بیشــتر تیمها از ابتدای فصل نســبت به قضاوت داوران معترض 

بودند.
کارشناس فوتبال در پایان خاطر نشان کرد: اســتقلال بعد از تعطیلی 
لیگ باید به مصاف پرســپولیس برود و نیاز است که مدیران باشگاه هر 
چه زودتر نســبت به جذب بازیکن مورد نظر کادر فنی اقدام کنند ، این 
بازی برای هواداران از اهمیت خاصی برخوردار است و مدیریت می داند 
که عدم نتیجه گیری در این دیدار بــه گردن آنها خواهد بود که به وعده 
هایشان عمل نکردند بنابراین باید خواسته های سرمربی برآورده شد تا 

استقلال به آرامش برسد.

آگهی فقدان سند مالکیت
شناسه آگهی: 1561217

یک قطعه آپارتمان نوع ملک طلق با کاربری مســکونی به پــاک ثبتی ۲۵۱۰ فرعی از 
۳۱۵۵ اصلی ، مفروز و مجزا شده از ۳۰۶ فرعی از اصلی مذکور، قطعه ۱۲ در طبقه ۴ و 
واقع در بخش ۴ ۰ناحیه ۰۱ حوزه ثبت ملک منطقه یک قزوین استان قزوین به مساحت 
۱۱۰.۳۳ متر مربع مالكیت ثمره / کشــاورز فرزند فتح اله شماره شناسنامه ۱۰۵۸۵ 
تاریخ تولد ۱۳۶۶/۰۴/۱۴ صادره از قزوین دارای شــماره ملی ۴۳۲۴۲۲۶۱۴۸ با جز 
ســهم ۳ از کل سهم ۶ بعنوان مالک سه دانگ مشــاع از شش دانگ عرصه و اعیان با 
شماره مســتند مالکیت ۶۵۷۷۳ تاریخ  ۱۳۹۱/۱۱/۰۶دفترخانه اسناد رسمی شماره 
۱۹ شهر قزوین استان قزوین موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی ۲۰۰۳۹۵ سری 
ب ســال ۹۸ با شــماره دفتر الکترونیکی ۱۳۹۸۲۰۳۰۹۰۰۱۰۱۲۶۳۷ ثبت گردیده 

است.
مالکیت مهدی / افشــار بکشــلو فرزند جهانگیر شماره شناســنامه ۲۲۹۱ تاریخ تولد 
 ۱۳۶۳/۰۶/۲۸صادره از قزوین دارای شــماره ملی ۴۳۲۳۱۰۳۸۶۷ با جز سهم ۳ از 
کل سهم ۶ بعنوان مالک سه دانگ مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان با شماره مستند 
مالکیت ۶۵۷۷۳ تاریخ ۱۳۹۸/۱۱/۰۶ دفترخانه اسناد رسمی شماره ۱۹ شهر قزوین 
استان قزوین موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی ۲۰۰۳۹۴ سری ب سال ۹۸ با 
شماره دفتر الکترونیکی ۱۳۹۸۲۰۳۰۹۰۰۱۰۱۲۶۳۶ ثبت گردیده است محدودیت: 
محدودیت دفتر اماک رهنی شــماره ۶۵۷۷۴ مورخ ۱۳۹۸/۱۱/۰۶ دفترخانه اسناد 
شماره ۱۹ شهر قزوین استان قزوین که بنفع بانک مسکن شعبه بابائی قزوین به مبلغ 
۹۳۸،۱۹۰،۸۲۲ ریال به مدت ۱۴۴ ماه ثبت شــده مازاد دارد. رهنی شماره ۶۵۷۷۵ 
مورخ ۱۳۹۸/۱۱/۰۶ دفترخانه اســناد رسمی شــماره ۱۹ شهر قزوین استان قزوین 
که بنفع بانک مسکن شعبه شــهید بابائی قزوین به مبلغ ۸۸۸، ۱۲۶، ۴،۴۵۴ ریال به 
مدت ۱۴۴ ماه ثبت شــده مازاد دارد رهنی شــماره ۱۱۳۸۰۲ مورخ۱۳۹۸/۱۲/۱۰  
دفترخانه اسناد رسمی شماره ۱۱ شهر قزوین استان قزوین که بنفع بانک شهر به مبلغ 
۱،۰۰۰،۰۰۰،۰۰۰ ریال به مدت ۲۵ ســال ثبت شــده محدودیت دفتر اماک :رهنی 
شــماره ۶۵۷۷۴ مورخ  ۱۳۹۸/۱۱/۰۶دفترخانه اسناد رسمی شماره ۱۹ شهر قزوین 
اســتان قزوین که بنفع بانک مسکن شعبه بابائی قزوین به مبلغ ۹۳۸،۱۹۰،۸۲۲ ریال 
به مدت ۱۴۴ ماه ثبت شــده مازاد دارد رهنی شماره ۶۵۷۷۵ مورخ ۱۳۹۸/۱۱/۰۶ 
دفترخانه اســناد رسمی شماره ۱۹ شهر قزوین اســتان قزوین که بنفع بانک مسکن 
شــعبه شــهید بابائی قزوین به مبلغ ۸۸۸، ۴،۴۵۴،۱۲۶ ریال به مدت ۱۴۴ ماه ثبت 
شده مازاد دارد رهنی شماره ۱۱۳۸۰۲ مورخ  ۱۳۹۸/۱۲/۱۰دفترخانه اسناد رسمی 
شماره ۱۱ شهر قزوین اســتان قزوین که بنفع بانک شهر به مبلغ ۱،۰۰۰،۰۰۰،۰۰۰ 
ریال به مدت ۲۵ ســال ثبت شده بازداشــت ندارد سپس مالک با ارائه دو برگ فرم 
شهادت شهود مدعی فقدان سند به علت نامعلوم مفقود گردیده و تقاضای صدور سند 
مالکیت المثنی خود را نموده که مراتب به اســتناد ماده ۱۲۰ آئین نامه اصاحی قانون 
ثبت اعام میگردد تا هرکس به نحوی از هر انحاء نسبت به ملک مذکور حقی داشت و یا 
معاماتی به نفع او شده و یا مدعی وجود سند نزد خود باشد از تاریخ انتشار این آگهی 
تا مدت ده روز ضمن مراجعه به این اداره اعتراض خود را با ارائه اصل ســند مالکیت 
و سند معامله تسلیم نماید و چنانچه ظرف مدت مقرر اعتراض به این اداره نرسد و یا 
در صورت اعتراض اصل ســند مالکیت ارائه نشود اداره ثبت المثنی سند مالکیت را 
طبق مقررات صادر و به متقاضی تســلیم خواهد کرد. این آگهی در یک نوبت به شرح 

ذیل منتشر خواهد شد. 
شعبان عسگری – مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک منطقه یک قزوین 
 از طرف زهرا آقائی

آگهی دعوت به افراز
شناسه آگهی1561287

نظر به این که آقایان جبار ، ســینا و متین شــهرت همگی ارشــدی 
اصالتا از طرف خود برابر درخواســت وارده بشــماره ۷۸۵۱ مورخه 
 ۱۴۰۲/۰۵/۱۰مبنی بر افراز ســهمی خود از پــاک ۱۳۹ فرعی از 
۲۸۴۸ اصلــی بخش ۳ ســنندج کمربندی ۱۷ شــهریور ، را به علت 
معلوم نبودن اقامتگاه ســایر شــرکاء از طریق صدور آگهی نموده لذا 
بدینوسیله به اســتناد ماده ۶ آئین نامه قانون افراز و فروش اماک 
مشاع به اشخاصی که در پاک مزبور ذینفع هستند اعام میدارد که 
افراز ســهمی خواهان از پاک مرقوم در مورخه  ۱۴۰۲/۰۶/۲۹روز 
چهارشنبه ساعت ۱۰.۳ صبح در محل وقوع ملک مزبور به عمل خواهد 
آمد کلیه افراد ذینفع میتوانند در تاریخ ذکر شده در محل حضور به 
هم رســانند عدم حضور آنان مانع از انجام عملیات افراز نخواهد بود 
این آگهی مطابق ماده ۱۷ آئین نامه اجرای مفاد اســناد رســمی لازم 
الاجــرا به کلیه افــراد ذینفع در آن پاک ابــاغ و فقط در یک نوبت 

انتشار می یابد .
م. الف ۱۸۶۱

ثبت ناحیه 1 سنندج بهنام قباد

آگهی مناقصه عمومی شماره 1402/13/ن 

اداره ارتباطات و اطلاع رسانی راه و شهرسازی استان اصفهان 

اداره کل راه وشهرسازی استان اصفهان  در نظر دارد خدمات زیر را از طریق مناقصه عمومي واگذار نماید ، بدینوسيله از شركتهاي داراي صلاحيت و شرایط مندرج 
http://setadiran.ir در اسناد مناقصه دعوت مي گردد برای دریافت اسناد  مناقصه تا روز شنبه مورخ 1402/06/18به سامانه تدارکات الکترونيکی دولت به نشانی 

مراجعه نمایند. 

مبلغ ضمانتنامه شرکت مبلغ برآورد ) ریال (موضوع پروژهشماره مناقصهردیف
صلاحیت و شرایط شرکت کنندگاندر مناقصه )ریال(

خرید خدمات حفاظت از اراضی1402/13/ن1
128،751،608،1176،438،000،000 در سطح استان اصفهان

مجوز فعالیت در امور خدمات حفاظتی 
و مراقبتی از پلیس پیشگیری ناجا )دارای اعتبار( 

و سایر شرایط مندرج در اسناد مناقصه
مهلت تحویل پاکت های پيشنهاد تا پایان وقت اداری روز سه شنبه مورخ  28/ 1402/06

گشایش پاکت ها ، ساعت 9 روز چهارشنبه مورخ  1402/06/29
نشانی:  اصفهان   ـ خيابان سعادت آباد تلفن:  6681068 3– 031

تاریخ انتشار نوبت اول:1402/06/12 تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/06/13

 نوبت اول

وزارت را ه و شهرسازی
شناسه آگهی: 1561407اد   اره کل راه و شهرسازی استان اصفهان



اصفهان-مریــم مومنــی مشــاور 
مدیرعامل شرکت توزیع برق استان اصفهان 
از بهره بــرداری ۲۴۷ پروژه بــا اعتبار ۲۰۶ 

میلیارد تومان در هفته دولت خبر داد.
 مهندس امیر رمضانی مشــاور مدیرعامل 
شــرکت توزیع بــرق اســتان اصفهان در 
حاشیه تور رسانه ای که به مناسبت هفته 

دولت برگزار شــد، گفت : شــرکت توزیع 
برق استان اصفهان با مساحت  تقریبی۹۱ 
هزار کیلومتر مربع که تحت پوشــش یکی 
از بزرگترین شرکت های توزیع برق کشور 
، وظیفه تامین برق یک میلیون و ۶۰۰ هزار 
مشترک را دارد.  از این تعداد ،یک میلیون 
و ۲۶۰ هزار مشــترک معــادل ۷۸ درصد 

مشترکین خانگی هستند .
وی در ادامه عنوان کرد: مشترکین خانگی 
در سال ۸۶۱ میلیون کیلو وات ساعت برق 
مصرف می کننــد که معــادل ۲۱ درصد 
است . همچنین ۲۵ هزار مشترک صنعتی 
در اســتان داریم که معــادل ۲ درصد کل 
مشترکان هستند و ۴۶ درصد برق شرکت 

توزیع بــرق اســتان اصفهــان را مصرف 
می کنند. ۳۸ هزار مشترک نیز کشاورزی 
هستند که حدود ۲۰ درصد انرژی استان 

را مصرف می کنند.
رمضانی مشــاور برق مدیر عامل  شرکت 
توزیع برق اســتان اصفهان ادامــه داد: به 
جز شهرســتان اصفهان که زیر مجموعه 
شرکت توزیع برق اســتان اصفهان است، 
۲۳ شهرســتان در محدوده شرکت توزیع 
برق اســتان اصفهان قرار داردکه وظیفه 

تامین برق آنها به عهده است.
وی در ادامه اعلام کرد: در استان اصفهان  
۱۲ هزارکیلو وات ســاعت انرژی در طول 
سال فروش انرژی داریم، که مصرف ما در 
تابســتان به عنوان پیک مصرفی ۲ هزار و 

۲۰۰ مگا وات است.
امیر رمضانی  به طرح های شــرکت توزیع 
برق اســتان اصفهــان در هفتــه دولت 
اشــاره کرد و افــزود: طرح هــای زیادی  
در شهرســتان های اســتان اصفهــان 
اجرایــی خواهد شــد که بیشــترین آنها 
در شهرســتان های کاشــان با ۴۴ پروژه، 
شهرســتان نجــف آبــاد ۲۷ پــروژه، و 

شهرستان شهرضا با ۱۹ پروژه خواهد بود.
وی به پروژه برق رســانی به هــزار و ۳۶۵ 
خانوار عشایر برای اولین بار در کشور خبر 
داد و گفت: این پروژه با اعتبار ۱۴ میلیارد 
تومان در جهــت تامین انــرژی های نو و 

تجدید پذیر به عشایر اجرایی خواهد شد.
مشــاور مدیرعامــل شــرکت توزیع برق 
استان اصفهان ،توسعه شبکه های شهری 
و روستایی، بهینه سازی شبکه ها و توسعه 
و بهینه سازی روشــنایی آنها را به عنوان 
برنامه های پیش روی شــرکت اعلام کرد 
که در این راســتا شــبکه های برق ۲۱۴ 
روســتا با هزینــه ای بالغ بــر ۴۸ میلیارد 

تومان اجرایی شده است.
رمضانی تصریح کرد: در هفته دولت ســال 
آینده تمامی مشترکان صنعتی و کشاورزی 
شــرکت توزیع برق استان اصفهان مجهز به 

کنترل هوشمند خواهند شد.
وی میزان تلفات کشور را ۱۰ درصد اعلام 
کرد و افزود: شــرکت توزیع برق اســتان 
اصفهان بــا اقداماتی که انجام داده اســت 
میزان تلفاتش را به ۷/۳  درصد رسانده که 

از میانگین کشوری بسیار کمتر است.

سنندج-فاطمه ملایی  وزیر میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی گفت: توصیه ما به زائران 
اربعین حسینی این است که استان کردستان و مرز 
باشــماق مریوان را با توجه به وضعیت آب و هوایی 
و جاذبه های گردشــگری و ایجاد تعادل و کمک به 

تردد در مرزها، به عنوان مسیر خود انتخاب کنند.
سیدعزت الله ضرغامی در سفر به کردستان در جمع 
خبرنگاران اظهار کرد: مرز باشماق به عنوان یکی از 
مرزهای شش گانه برای دومین سال پیاپی افتخار 
میزبانی از تردد و میزبانی زوار اربعین حســینی را 

دارد.
وزیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
با بیان اینکــه یکی از  سیاســت های ما جایگزینی 
مسیرهای گردشــگری اســت افزود: توصیه ما به 
زائران اربعین این است که کردســتان و مرزهایی 
همانند باشــماق را برای تردد انتخــاب کنند چرا 
که هم آب وهوای مناســب تری دارد و هم فرصت 
مناسبی برای آشــنایی با ظرفیت های گردشگری 

کشور است.
ضرغامی اظهــار کرد: همــه جای ایــران مقصد 
گردشــگری بوده  و دارای ظرفیت هــای طبیعی 
و میراثی فراوان اســت اما کردســتان یک استان 
اســتثنایی به لحاظ طبیعی و توریســم اســت و 
با داشــتن مرز باشــماق می تواند ظرفیت بســیار 

مناسبی برای تردد زائران باشد.

وی در ســفر یک روزه به اســتان کردســتان، با 
حضور در مرز باشماق مریوان اظهار کرد: استان 
کردســتان به دلیل داشــتن طبیعت بکر و بسیار 
زیبا با مردمانــی مهمان نواز و مهربــان همواره 
مقصد مسافران و گردشــگران زیادی از سراسر 

ایران و جهان است.
وزیر میراث فرهنگــی افزود: شهرســتان مریوان 
نیز با جاذبه هــای بالقوه از جملــه دریاچه زریوار و 
جنگل های سرســبز اطراف آن باید در سطح ملی 

معرفی شود.
ضرغامی با اعلام رضایت از زیرســاخت های ایجاد 
شــده و نحوه خدمات دهی به زوار اربعین حسینی 
در مریوان یادآور شد: امید است با استفاده از تمامی 
ظرفیت ها و امکانات موجود بــرای خدمات دهی و 
جلب رضایت مســافران و زائران اربعین حســینی 

بیش از پیش اقدام شود.

گرگان-مهنــاز محمدزمانی  شــهردار علی 
آباد کتول ۱۷۰ هکتار از مســاحت شــهر علی آباد را 
بافت فرسوده و ناکارآمد دانست و گفت: این میزان از 
مساحت شهرســتان نیازمند احیا و رسیدگی است.
محمد کوهستانی  از رشــد ۲۶۱ درصدی بودجه این 
شهرستان خبر داد و اظهار کرد: بودجه شهرداری در 
سال گذشته مبلغ ۹۰ میلیارد تومان بود که امسال این 

رقم به ۲۱۰ میلیارد تومان رسیده است.
وی انجام مطالعــات بازآفرینی شــهری، جمع 
آوری و هدایت آب های سطحی، طرح جایگزین 
میدان ولایت و اجرای تله کابیــن را از مهم ترین 
اقدامات عمرانی این شــهرداری دانست و افزود: 
اجرای المان جدید میدان ولایــت، تکمیل خانه 
فرهنگ دارکلاته و ساخت پارک الازمن از نمونه 
طرح های شاخصی اســت که در دستور کار قرار 

دارد.
شهردار علی آباد کتول با اشــاره به اینکه مبلغ یک 
میلیارد و ۲۰۰ میلیون تومــان اعتبار برای اجرای 
پارک الازمن اختصاص داده شــده اســت، گفت: 
ســعی داریم این پروژه را در ایام دهه فجر امسال به 

بهره برداری برسانیم.
وی توســعه متوازن در تمامی محــلات را یکی از 
مهم ترین برنامه های این شهرداری دانست و اظهار 
کرد: این مهم در راستای ایجاد نشاط و امید آفرینی 

در دستور کار قرار گرفته است.

کوهســتانی یادآور شــد: اجرای طرح ۳۰ متری 
ســنگ مرز نیز از دیگر پروژه های مهم شهرداری 
اســت که مبلغ ۵ میلیارد تومان بــرای آن در نظر 

گرفته شده است.
وی ۱۷۰ هکتار از مساحت شــهر علی آباد را بافت 
فرســوده و ناکار آمد دانســت و افزود: این میزان از 
مساحت شهرســتان نیازمند هرچه سریع تر احیا و 

رسیدگی است.
کوهستانی با بیان اینکه ســال گذشته در شهر بالغ 
بر ۱۴۵ هزار متر مربع آسفالت با اعتبار بالغ بر ۳۶۰ 
میلیارد ریال اجرای شــد، خاطرنشان کرد: با توجه 
به موجود بودن ۶۰۰ تن قیــر در نظر داریم تا پایان 

سال تمامی معابر شهر را آسفالت کنیم
شــهردار علی آباد کتول در پایان گفت :  ۱۷۰ هکتار 
از مساحت شــهر علی آباد را بافت فرسوده و ناکارآمد 

دانست.

کردستان گلستان
وزیر میراث فرهنگی در سفر به کردستان:  

زائرین اربعین، باشماق مریوان را به عنوان مرز تردد انتخاب کنند
شهردار:

۱۷۰ هکتار از مساحت شهر علی آباد فرسوده و ناکارآمد است

در حاشیه تور رسانه ای شرکت توزیع برق استان :

شد افتتاح  تومان  میلیارد   ۲۰۶ اعتبار  با  اصفهان  رسانی   برق  وژه  پر  ۲۴۷
استان ها چشم انتظار فعال شدن

 » گشت مدیران «
اشاره: چندی پیش رئیس قرارگاه مطالبه گری گام ” گشت ارشاد 
مدیران ” از راه اندازی کمیته ای خبر داد که قرار اســت با بررسی 
عملکرد مدیران، گلوگاه های فســاد را شناسایی کند؛  بازرس کل 
اســتان تهران بر اســاس ارزیابی انجام شــده از عملکرد مدیران 
اســتان تهران در  ســال ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ اعلام کــرده که  بخش 
عمــده ای از نارضایتی ها، ترک فعل ها، کنــدی کار یا فرآیندهای 

اشتباهی که تا به حال حاکم بوده باید به مرور اصلاح شود.
 افشین سهراب خان با اشــاره به بازدید حوزه های مختلف عنوان 
کرد : کمیته گام و بازرســی اســتان تهران به صورت تلفیقی این 
مهم را بــر عهده دارند تا بــا هم افزایی مشــکلات موجود برطرف 

شود. 
رییس بازرســی منطقه یک کشــور گزارش های مردمی از طریق 
سامانه ارتباط ۱۳۶ و شــبکه الکترونیکی or.۱۳۶ را موثر دانست 
و گفت : گزارش هــای مردمی کمک کرده که مــوارد مختلفی به 
عنوان فساد شناسایی شــده و بلافاصله پرونده موردی تشکیل و با 
مجریان فساد برخورد شود. از مردم تقاضا داریم که موارد فساد را 
به صورت مســتند به ما اعلام کنند تا تیم های بازرسی بتوانند در 

اسرع وقت آنها را شناسایی و معرفی کنند.
تحلیــل: یکی از شــعارهای محکم و بــا قــدرت انتخاباتی دولت 
رئیســی که بارهــا از تریبون های انتخاباتی اعلام شــد “گشــت 
ارشــاد مدیران” بود ؛ گشــت ارشــادی که در صورت راه اندازی 
در کشور می توانســت عملکرد بسیاری از دســتگاه های اجرایی 
را بهبود ببخشــد و به عنوان بازویی نظارتی در کنار دســتگاه های 
اجرایی انجام وظیفه کند.بــا آنکه بیش از دو ســال از آغاز دولت 
رئیســی می گذرد و به رغم اینکه تلاش های فراوانی درکشور برای 
نظارت بیشــتر بر عملکردها انجام شــده، اما به نظر می رســد در 
اســتان ها خبری از گشت ارشاد مدیران نیســت؛  گشتی متفاوت 
که می توانــد با نگاهی به اصــلاح امور و افزایــش کیفت عملکرد 
دســتگاه های اجرایی دراستان ها به بهبود شــرایط کمک شایانی 
بکند. شــاید تشــکیل چنین تشــکل بعضا مردم نهاد و یا دولت 
نهادی آرزوی اکثر روســای جمهور بوده و هســت،  امــا چرا و به 
چه دلیل تاکنون این گشت نظارتی در اســتان ها به مرحله ظهور 
نرســیده، حتما دلایل و ریشــه های بعضا متفاوتی دارد.؛ سوالی 
که در ذهن مخاطبان مطرح می شــود اینکه آیا عواملی بازدارنده 
مانع تشــکیل این مجموعه حســاس و اثر گذار درجامعه شده و یا 
نه صرفا سهل انگاری ها اســباب تاخیر در ایجاد نهادهای نظارتی 

قوی است؟ 
از هر منظر به این موضوع نگاه کنیم، متاســفانه نتایج و برداشــت 
مثبتی وجود نخواهد داشت.  از دولت ســیزدهم که بعضا شاهد و 
منتقد کج خلقی ها و مدیریت ناکار آمد طی ادوار گذشته بوده اند، 
انتظار می رفت این مســئولیت مهم نظارتی را در قــرار دهند وبا 
همتی مثال زدنی ســعی در بهبود اوضاع امــور و افزایش عملکرد 

اجرایی دولت سیزدهم داشته باشند .
بــدون تردید در شــرایط کنونــی تقویت نظــارت در حوزه  های 
مختلف نه تنهــا به کارآمدی بیشــتر عملکرد دســتگاه ها کمک 
می کند، بلکــه رضایت عمومی و دلگرمی و امید شــهروندان را در 

استان ها به ارمغان خواهد آورد. 

 در دولت سیزدهم ؛
حدود ۳۶۲ کیلومتر شبکه توزیع 

برق البرزاجرایی شده است
البرز-مظفری مدیرعامل شرکت توزیع برق البرز گفت: در دولت 
ســیزدهم حدود ۳۶۲ کیلومتر شــبکه توزیع برق در استان اجرایی 

شده  و توسعه این شبکه همچنان در اولویت این شرکت قرار دارد.
حســن کریمی  با اشــاره به اینکه در حال حاضر شرکت برق البرز 
به  یــک میلیون و ۴۹۶ هزار مشــترک خدمات رســانی می کند، 
اظهار کرد: حدود ۶۸ هزار و ۲۳۸ مورد از این مشــترکان در دولت 

سیزدهم اضافه شده اند.
وی در بخــش دیگری از صحبت های خود با اشــاره به بازگشــت 
ســاعات کاری ادارات به حالت عادی از ۱۵ شــهریور ماه توضیح 
داد: امســال هدفگذاری کاهش هــزار مگاواتی مصــرف برق در 
ادارات تعریف شــده بود که یکــی با اصلاح ســاعت کار ادارات و 
دیگری نظارت بر ســامانه های سرمایشــی و مصرف برق ادارات 

پیگیری شد.
وی گفت: قرار بر این بود ۳۰ درصد در ســاعت اداری و ۶۰ درصد 
پس از پایان ساعت اداری مصرف برق ادارات کاهش داشته باشد.

این مســئول توضیح داد: با عبور از پیک مصرفی و نزدیک شدن به 
فصل پاییز و کاهش گرمای هوا، بنا شده ســاعات کاری ادارات از 

۱۵ شهریور ماه به حالت عادی باز گردد.
کریمی با بیان اینکه با همکاری مشــترکان تابستان امسال  طرح 
قطعی برنامــه ریزی برق برای مشــترکان خانگی اجرایی نشــد، 
گفت: از مردم درخواســت می شــود همچنان مدیریت مصرف را 
مورد توجه قرار دهند تا روزهای باقی مانده از تابســتان هم بدون 

مشکل سپری شود.
 مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق البرز ادامه داد: دراین شرایط از 
مشترکان درخواست می شود کولرهای آبی را روی دور کند قرار داده 

و کولرهای گازی را روی دمای ۲۴ درجه تنظیم کنند.
این مسئول افزود: علاوه بر این مشــترکان باید در طول روز حتی 
الامکان از نور طبیعی خورشید اســتفاده کنند و لامپ های اضافی 

را هم خاموش کنند.

بوشهر در آستانه اربعین حسینی 
سیاهپوش شد

بوشهر –هادی مینایی پور معابــر، میادین و نوار ساحلی بوشهر 
در آســتانه اربعین حســینی با نصب پرچم و بیرق های سیاه توسط 

سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری، سیاهپوش شد.
در فاصله چند روز مانده تا اربعین حســینی، سیاهپوشی شهر بوشهر 

در ۲۷ نقطه و با به کارگیری ۵۳۰ متر پرچم و بیرق انجام شده است.
اعزام چهار دســتگاه اتوبوس برای جابه جایی زائران اربعین توســط 
سازمان حمل و نقل بار و مســافر، نصب پرچم عزای حسینی در نوار 
ساحلی توسط سازمان ســیما منظر شــهری، اهدای ۲ هزار و ۴۰۰ 
بطری نگهداری آب )ماگ تــراول( و همچنین اجــرای برنامه های 
متنوع فرهنگی مذهبی با همــکاری هیئت هــای مذهبی از جمله 

اقدامات شهرداری بندر بوشهر در راستای بزرگداشت اربعین است.
همچنین تعزیه خوانی، برپایی سفره حاجات حضرت رقیه و عزاداری 
سنتی از جمله برنامه هایی است که طی روزهای اخیر توسط سازمان 
فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شــهرداری بندر بوشهر به اجرا درآمده 

است .

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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خوزستان
مدیرعامل شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب:

در زمینه تولید به شرایط پیش از تحریم ها برگشته ایم

اهواز –محمد مجدم علیرضا دانشــی اظهار کرد: شرکت مناطق نفتخیز 
جنوب در ۷ اســتان به تولید می پردازد که در ۵ استان به صورت مستقیم و 
دو استان به صورت غیر مســتقیم فعالیت دارد؛ همچنین این شرکت ۲۲۲ 
تاسیســات عظیم و بیش از ۳۰ هزار کیلومتر خطوط لوله جریانی دارد که با 

اینها به تولید و انتقال نفت تولیدی کمک می کند.
وی با بیــان اینکه مناطق نفتخیــز جنوب وظیفه تولدی نفــت برای تامین 
خوراک پالایشــگاه های کشــور را دارد، تصریح کرد: این شــرکت به همه 

پالایشگاه های کشور به جز یک پالایشــگاه، خوراک مورد نظرشان را ارسال 
می کند.

مدیرعامل شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب گفت: با روی کار آمدن دولت 
سیزدهم، در راستای دستیابی به قله های بالاتر تلاش کرده و هدف گذاری 
هایی انجام دادیم که از آن جمله می توان به پرکردن انبارها، اصلاح شــیوه 
نامه ها، پرداخت بدهی ها و هدف گذاری برای نگهداشت و افزایش تولید به 

عنوان مهم ترین اقدامات اشاره کرد که اجرایی شده یا در حال اجرا هستند.
دانشی با اشــاره به وضعیت بدهی های شــرکت عنوان کرد: پس از گذشت 
بیش از یک سال، همه صورتحســاب ها را پرداخت و بدهی را به صفر رسانده 

ایم.
وی افزود: سقف تولید به وضعیت مناسب رسیده و در حال حاضر در خصوص 
میزان تولید، به شــرایط پیش از تحریم ها برگشته ایم ؛ در واقع همه مخازن 
خارک خالی بوده و تقریبا همــه نفت به فروش می رســد و بالاترین میزان 

فروش را داریم.
مدیرعامل شــرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب در خصوص اقدامات انجام 
شده شرکت در دولت ســیزدهم اظهار کرد: بعد از ســالها موفق شدیم یک 
برنامه منسجم پنج ساله برای شــرکت تعریف و تدوین کنیم، براین اساس 

همه اقدامات، اهداف و ملزومات راه برای افزایش تولید مشخص است و این 
کار از اقدامات شاخص در دولت سیزدهم است.

دانشــی با بیان اینکه تولید ۳ میلیون و ۲۷۰ هزار بشکه طی ۵ سال از اهداف 
اصلی شرکت است تصریح کرد: قصد داریم با هدف گذاری و برنامه ریزی به 
این میزان تولید برسیم و امیدوار هســتیم که هدف محقق گردد؛ همچنین 
توســعه ۱۶ مخزن گازی برای پایداری و ارتقاء سطح خوراک پتروشیمی ها 
که به حداقل ترین میزان رســیده بود از دیگر اهداف شــرکت ملی مناطق 

نفتخیز جنوب است.
وی اضافه کرد: اکنون در خصوص تامین خوراک پتروشــیمی ها در بهترین 
وضعیت چهار سال قبل هســتیم ولی از وضعیت راضی نیستیم و تلاش می 
کنیم تا پتروشــیمی ها خوراک کافی دریافت کرده و بالاترین ظرفیت تولید 

را داشته باشند.
مدیرعامل شــرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب با بیان اینکه بخشی از عقب 
ماندگی های صنعت نفت مربوط به شــیوه نامه های نادرست است، تصریح 
کرد: این عقب افتادگی ها اصلا مربوط به حوزه نفت نیست و اکنون به دنبال 
رایزنی هستیم تا این شیوه نامه ها را اصلاح کنیم و البته برخی از آنها اصلاح 

شده و مصوباتشان دریافت شده است.

 کرمانشاه-حســنا فخارزاده  در شــش ماه ابتدایی، سال ۱۴۰۲ 
تعداد۲۶ مزرعه اســتخراج رمز ارز غیر مجاز دیجیتــال که دارای  ۳۱۸ 
دستگاه ماینر بود  بر اســاس گزارش شهروندان، تلاش همکاران شرکت 

توزیع برق، نیروهای انتظامی و قضائی کشف و شناسایی شد .
احسان مهدوی معاون فروش و خدمات مشترکین شرکت توزیع نیروی 
برق استان کرمانشــاه هدف از کشــف رمز ارز های غیر مجاز را پایدای و 
امنیت شبکه و جلوگیری از نوســانات برق مشترکین و همچنین تکریم 
ارباب رجوع بیان کرد وگفت: ازجمله عوامل افزایش مصرف برق و تلفات 
انرژی در کشور استفاده از دســتگاه های استخراج رمز ارز به صورت غیر 

مجاز می باشد.
وی در ادامه بیان کرد: برق مصرفی این مزارع  معادل ۱ میلیون ۷۳۰ هزار 
کیلوات می باشد و این ماینر ها در بخش های خانگی ، تجاری ، صنعتی ، 

عمومی ، کشاورزی  و فاقد اشتراک بوده است.

مهدوی ادامه داد: همشهریان می توانند با همکاری در شناسایی و کشف 
دســتگاه های ماینر غیرمجاز به حفظ پایداری شبکه برق و ارائه خدمات 
مطلوب کمک کنند. دســتگاه های ماینر علاوه برمصــرف بالای برق و 
استفاده از تعرفه ارزان، خسارت زیادی به شــبکه توزیع برق وارد کرده 
وبا بروز برخی خاموشی های ناخواسته سبب آسیب جدی به لوازم برقی 

شهروندان نیز می شود.
وی در آخر تصریح کرد: هرگونه استفاده غیرمجاز از برق در دستگاههای 
ماینر توسط این شرکت به دقت رصد شــده و با متخلفان طبق مقررات 
برخورد خواهد شد و اســتفاده کنندگان غیرمجاز یا افراد متخلف پس 
از شناسایی به مراجع قضایی معرفی می شــوند همچنین برای مقابله با 
این دستگاه ها گشت هایی با همراهی نیروی انتظامی انجام می پذیرد تا 
بتوانیم مقابله خوبی با این پدیده داشته باشیم که با تلاش همه دستگاه 
های قضایی، انتظامی و همکاران شرکت برق در مجموع ۱۸ ماه گذشته 

و از ابتدای ســال ۱۴۰۱ تا کنون بیش از ۸۲۰ دستگاه ماینر غیر مجاز در 
استان کرمانشاه کشف و ضبط شده است.

شد آوری  جمع  و  مجازکشف  غیر  ارز  رمز  دستگاه   318  
کرمانشاه
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 میانگین رشد اقتصادی به ۴.۲ درصد رسید

ج شد اقتصاد از رکود خار
خریدار  رشد اقتصادی کشــورمان طی ۲ سال 
گذشته به طور متوســط ۴.۲ درصد و این رقم در 
چهارسال منتهی به ۱۴۰۰ معادل ۶ دهم درصد 
بوده اســت بر این اساس رشــد اقتصادی دولت 

سیزدهم ۷ برابر چهار سال دولت قبل بوده است.
 با توجــه به اینکــه از منظر اقتصــادی و دیدگاه 
اقتصاددانان، اگر رشــد سالانه اقتصادی کشوری 
در ۲ سال متوالی بالای ۳ درصد باشد آن کشور از 
شرایط رکود اقتصادی خارج شده است می توان 
گفت اقتصاد کشــور با گذر از ســال های سخت، 

دوران رکود را پشت سر گذاشته است.
رشــد اقتصادی کشــور در ســال ۱۴۰۰ و سال 
۱۴۰۱، به ترتیب ۴.۴ درصد و ۴ درصد بوده است. 
این در حالی است که متوسط چهار ساله منتهی 
به دولت سیزدهم در دولت دوازدهم، ۰.۶ درصد 
بوده اســت. این در حالی است که متوسط این دو 
سال ۴.۲ درصد است. یعنی رشد اقتصادی دولت 

سیزدهم ۷ برابر چهار سال دولت قبل بوده است.
بر اســاس آخرین اطلاعات بانک مرکزی، میزان 
نرخ رشــد گروه نفت و گاز در چهار ســال دولت 
دوازدهم منفی ۸.۷ درصد بود که این رقم در سال 

۱۴۰۰ و ۱۴۰۱، به ۱۰ درصد رسیده است.
نرخ رشــد گروه صنایع معــادن و گاز، در دولت 
دوازدهم ۱.۹ درصد بوده اســت و در سال ۱۴۰۰ 

معادل ۱.۱ و سال ۱۴۰۱ حدود ۶.۵ درصد بود.
همچنین میــزان نرخ رشــد در بخش صنعت در 
ســال ۱۴۰۱، ۹.۵ درصد بوده است این در حالی 
است که متوســط در دولت دوازدهم ۱.۹ درصد 

بوده است.
همچنین متوسط رشــد اقتصادی از سال ۱۳۹۰ 
تا ۱۳۹۹، ۰.۸ درصد بوده اســت که این میزان در 
ســال ۱۴۰۱، ۴.۲ بوده است و همچنین متوسط 
رشد ســرمایه گذاری از ۱۳۹۰ تا ۱۳۹۹، منفی 
۵.۹ درصــد بوده اســت و در ســال ۱۴۰۱، ۶.۷ 
درصد بوده است.بر اســاس آمارهای مقدماتی، 
رشــد تولید ناخالص داخلی )به قیمت های ثابت 
سال ۱۳۹۵( در ســال ۱۴۰۱ نسبت به سال قبل 
معادل ۴.۰ درصد رقم خورد )نرخ رشــد مذکور 
در سال ۱۴۰۰ نسبت به ســال قبل از آن معادل 
۴.۴ درصد بوده اســت(. همچنین تولید ناخالص 
داخلی بدون نفت در ســال ۱۴۰۱ نسبت به سال 

قبل ۳.۵ درصد افزایش یافت )نرخ رشــد مذکور 
در سال ۱۴۰۰ نسبت به ســال قبل از آن معادل 
۳.۹ درصــد بوده است(.رشــد تولیــد ناخالص 
داخلی )به قیمت های ثابت ســال ۱۳۹۵( در سه 
ماهه چهارم سال ۱۴۰۱ نســبت به مدت مشابه 
سال قبل معادل ۵.۳ درصد رقم خورد. همچنین 
تولید ناخالص داخلی بــدون نفت در دوره مذکور 
نســبت به مدت مشــابه ســال قبل ۴.۷ درصد 

افزایش یافت.
همچنین در ســال ۱۴۰۱، ارزش افزوده تمامی 
گروه ها شــامل نفت، صنایع و معــادن، خدمات 
و کشــاورزی )به قیمت های ثابت ســال ۱۳۹۵( 
نســبت به مدت مشــابه ســال قبل به ترتیب به 
میزان ۱۰.۰، ۶.۵، ۲.۷ و ۱.۱ درصد افزایش یافت 
)در ســال ۱۴۰۰، ارزش افزوده گروه ها شــامل 
نفت، خدمات و صنعت و معــدن )به قیمت های 
ثابت ســال ۱۳۹۵( نســبت به مدت مشابه سال 
قبل از آن بــه ترتیب به میــزان ۱۰.۱، ۶.۵ و ۱.۱ 
درصد افزایش و ارزش افزوده گروه کشــاورزی به 

میزان ۲.۶ درصد کاهش یافت(.
سه ماهه چهارم سال ۱۴۰۱، ارزش افزوده تمامی 
گروه ها شــامل نفت، صنایع و معادن، خدمات و 
کشــاورزی )به قیمت های ثابت ســال ۱۳۹۵( 
نســبت به مدت مشــابه ســال قبل به ترتیب به 

میزان ۱۲.۰، ۹.۰، ۲.۹ و ۱.۵ درصد افزایش یافت.
عملکرد شاخص تولید کارگاه های بزرگ صنعتی 
)۱۰۰ نفــر کارکــن و بیش تر(: شــاخص تولید 
کارگاه های بــزرگ صنعتــی )۱۰۰ نفر کارکن 
و بیش تر( با ســهم قریب به ۷۰ درصــد از ارزش 
افزوده بخش صنعت، در ســال ۱۴۰۱ نشــانگر 
افزایش ۶/۹ درصدی نســبت به ســال قبل از آن 

می باشد. 
بررســی رونــد رشــد فصلــی شــاخص تولید 
کارگاه های بزرگ صنعتی حاکی از آن اســت که 
شــاخص مزبور در فصول اول، دوم، سوم و چهارم 
سال ۱۴۰۱ نسبت به فصول مشــابه سال قبل از 
آن به ترتیب با رشــدهای ۱/۳، ۲/۱۳، ۵/۹، ۸/۱۲ 

درصدی همراه شده است.

افزایش 2۹ درصدی حجم تسهیلات پرداختی 
به بخش های اقتصادی در سال جاری

کل تسهیلات پرداخت شــده شبکه بانکی کشور 
به بخش هــای مختلف اقتصــادی در چهار ماهه 
ســال ۱۴۰۲ معادل ۱۳,۵۷۰ هزار میلیارد ریال 
بوده اســت که این میزان نســبت به دوره مشابه 
ســال قبل ۸/۲۸ درصد افزایش نشــان می دهد. 
رشد این شاخص در سال ۱۴۰۱ نسبت به ۱۴۰۰ 

نیز معادل ۴۵.۳ درصد بود.

وزیر

وزیر نفت با اشــاره به اینکه رهبر 
انقــلاب فرمودند کــه افزایش 
ســرمایه گذاری در صنعت نفت 
بایــد منجر بــه افزایش رشــد 
تولید شــود، گفت: بــا افزایش 
سرمایه گذاری نزدیک ۴۰ درصد 
به تولید نفت ایران اضافه شــده 

است.
 رهبــر انقــلاب در دیــدار اخیر 
رئیس جمهوری و اعضای هیئت 
دولت به رشــد قابل توجه تولید 
محصولات پتروشــیمی اشــاره 

و با تأکید بــر اقدامات 
ارزنــده در زمینه نفت 
و گاز افتتــاح مرحلــه  
جنوبی  پارس  یازدهم 
را یک نمونه از رشد در 
این حوزه دانستند که 
در همیــن زمینه جواد 

اوجی، وزیر نفت در گفت وگویی 
بــا ســایت رهبــری بــه ارائه 

توضیحاتی پرداخت.
وی عنوان کــرد: طــرح فاز ۱۱ 
پــارس جنوبی، ۲۰ ســال روی 

زمین مانده بود. دولت 
به دولت و قــرارداد به 
قرارداد دست به دست 
شد و هیچ اتفاق خاصی 
آخرینــش  نیفتــاد. 
بود  توتــال  قــرارداد 
که ۴.۸ میلیــارد دلار 
برای توســعه کل فاز ۱۱ قرارداد 
بســته بودند. با افتتــاح فاز ۱۱ 
پارس جنوبی کــه چند روز پیش 
انجام شــد، با ظرفیــت بین ۷ تا 
۱۰ میلیون کار را شــروع کردیم 

و بــا افزایش تعــداد چاه ها تا ۵۰ 
میلیون متــر مکعــب خواهیم 

رسید.
وزیر نفــت همچنیــن گفت: در 
میدان مشــترک پارس جنوبی، 
آن طرف مقابل ما شــرکت های 
قــوی بین المللــی بــدون هیچ 
محدودیتی حضــور دارند و این 
طرف، ما تحت تحریم های شدید 
هستیم؛ ولی با همه  این وجود ما 
تولیدمان از میدان پارس جنوبی 

از کشور همسایه جلوتر است.

اوجی اعلام کرد؛ تذکر رهبر انقلاب درباره سرمایه گذاری در صنعت نفت

 کاهش تراکنش های تجارت الکترونیکی
ارزش ۶۵۳ هزار میلیارد تومانی معاملات 

ونیکی دولتی الکتر
مرکز توســعه تجارت الکترونیکی در تازه ترین گزارش خود اعلام کرد: 
بیش از ۴۲۱ هــزار و ۷۳۱ معامله الکترونیکی دولتی در ســال ۱۴۰۱ 
انجام شده که بر اساس گزارش »ســتاد«، ارزش معاملات الکترونیکی 

دولتی را به ۶۵۳ هزار میلیارد تومان رسانده است.
 در گــزارش وضعیت تجــارت الکترونیکی مربوط به ســال ۱۴۰۱ که 
ســازمان توســعه تجارت الکترونیکی آن را منتشــر کرده، تعداد کل 
تراکنش های تجارت الکترونیکی از ۲ میلیارد و ۹۸۳ میلیون عدد عبور 
کرده رشــدی را در این زمینه شــاهد نبودیم و بنابر آمار تراکنش های 

تجارت الکترونیکی منفی ۱۷ درصد گزارش شده است.
بنابر این گزارش، مجمــوع مبالغ تراکنش های خریــد از طریق درگاه 
پرداخت اینترنتی ۱.۲۸۳ هزار میلیارد تومان، پرداخت در محل و سایر 
روش های پرداخت ۵۵۰ هزار میلیــارد تومان و ارزش کل گردش مالی 

تجارت الکترونیکی کشور ۱.۸۳۳ هزار میلیارد تومان بوده است.
با افزایش نرخ دسترسی مردم کشــور به اینترنت و توسعه پلتفرم های 
متعدد، تجارت الکترونیکی در پنج ســال اخیر رونــد صعودی را طی 
کرده است. در ســال ۹۸ ارزش اســمی تجارت الکترونیکی ۴۲۳ هزار 
میلیارد تومان، سال ۹۹ بیش از ۱۰۰۰ هزار میلیارد تومان، سال ۱۴۰۰ 
بیش از ۱۲۳۰ هزار میلیارد تومان و در سال ۱۴۰۱ با رشد ۴۸ درصدی 

مواجه و به ۱۸۳۳ هزار میلیارد تومان رسیده است.
یکی دیگــر از آمارهای ایــن گزارش، مربــوط به رشــد مبالغ خرید 
اینترنتی در اکثر ماه های سال ۱۴۰۱ است. بیشترین میزان رشد مبالغ 
تراکنش های خرید اینترنتــی مربوط به ماه های خــرداد، مرداد، دی 
بوده و در اسفندماه با رشــد ۹۶ درصدی توانسته رکوردشکنی کند. بر 
خلاف مبالغ تراکنش های خرید اینترنتی، اما تعداد تراکنش ها در تمام 
ماه ها به جز اسفند کاهشی بوده و در ماه های شهریور، مهر و آبان تعداد 

تراکنش ها با افت بیش از ۳۰ درصد مواجه شده است.

در بخش دیگری از این گزارش، نســبت ارزش مالی معاملات تجارت 
الکترونیکی به تولید ناخالص داخلی مورد بررســی قرار گرفته است. بر 
اساس آمار، ارزش اســمی تولید ناخالص داخلی به قیمت های جاری با 
احتساب نفت )GDP۲۱( در سال ۱۴۰۱ با رشد ۵۲ درصدی نسبت به 

سال ۱۴۰۰ به حدود ۱۴.۱۲۳ هزار میلیارد تومان رسیده است.
همچنین ارزش اســمی تولید ناخالص داخلی بــه قیمت های جاری 
بدون احتساب نفت حدود ۱۱.۷۲۳ هزار میلیارد تومان اعلام شده که 
این میزان نسبت به سال قبل با رشــد حدودا ۵۱ درصدی همراه بوده 

است. )مرکز آمار ایران ۱۴۰۱(.
معاملات الکترونیکی دولتی نیز در ســال ۱۴۰۱ با رشد ۱۱۶ درصدی 
نسبت به ســال ۱۴۰۰ به حدود ۶۵۳ هزار میلیارد تومان رسیده است. 
این معاملات در سه دسته خرید، مناقصه و مزایده طبقه بندی شده اند. 

تجارت
مصرف برق صنایع ایران به اندازه جمع مصرف سه کشور اروپایی
ورتی  افزایش بهره وری انرژی صنایع؛ ضر

 برای توسعه
براساس آماری که اســتخراج شــده، مصرف برق صنایع ایران معادل 
جمع مصرف برق سه کشور سوئیس، دانمارک و ایرلند است در حالیکه 
این ســه کشــور با این میزان برق ۱۷۳۲ میلیارد دلار تولید ناخالص 
داخلی دارند اما در داخل، واحدهای صنعتی معادل ۱۳۰ میلیارد دلار 

تولید ناخالص داخلی برای کشور به همراه می آورند.
ظرفیت تامین برق ایران موضوعی اســت که تنهــا در قیاس با ظرفیت 
سایر کشــورها و مطالعات تطبیقی به درســتی برای مخاطبان تصویر 
می شود. در این راســتا به منظور بررســی میزان برق تامین شده برای 
صنعت کشــور به مقایســه میزان انرژی تامین شــده بین مشترکان 

صنعتی ایران و چند کشور اروپایی می پردازیم.
بر اساس آمارنامه ســالانه صنعت برق کشور در سال ۱۴۰۱، مشترکان 
صنعتی ایران شامل صنایع بزرگ و انرژی بر، صنایع داخل شهرک های 
صنعتی و همچنین صنایع خرد و صنفی صنعتی مجموعا ۱۱۵ میلیارد 

کیلووات ساعت در ۱۲ ماه سال برق مصرف کردند.
به منظور اثــر تامین برق صنایع کشــور در اقتصاد ابتدا باید ســری به 
صحبت های وزیر صمت بزنیم. عبــاس علی آبادی، وزیر صمت چندی 
پیش در آیین گرامیداشــت روز ملــی صنعت و معــدن گفت: بخش 
صنعت، معدن و تجارت با دراختیار داشــتن سهم ۳۰ درصدی از تولید 
ناخالص داخلی کشور، بیشــترین عوامل مولد اقتصاد را در خود جای 

داده است.
بر اساس بروزترین اطلاعات بانک جهانی از سال ۲۰۲۲، تولید ناخالص 
ایران نزدیک به ۳۹۰ میلیارد دلار عنوان شده است. کنار هم قرار دادن 
این اطلاعات یعنی، مصرف ۱۱۵ میلیارد کیلووات ساعت برق در سال 
۱۴۰۱ به تولید ناخالص داخلی ۱۳۰ میلیــارد دلاری برای ایران ختم 
شــده اســت. موضوعی که قطعا مورد توجه وزیر صمت هم قرار دارد 
و باتوجه به ســال های فعالیت در صنعت برق و حــوزه انرژی، افزایش 
بهره وری صنایع ایران بــرای خلق ارزش افزوده بالاتر در دســتور کار 
مجموعه صمت قــرار خواهد گرفت؛ همانطور کــه تلاش برای تکمیل 
زنجیره ارزش صنایــع مختلف و جلوگیری از خام فروشــی نیز از دیگر 

موارد جدی دستور کار وزارت صمت با مدیریت جدید است.
حال به منظور بررسی شــرایط تامین برق صنایع در ایران و ایجاد درک 
دقیق تر از کار مهمی که در کشــور درحال اجراست، به مقایسه مصرف 
برق صنعتی کشور با سه کشــور اروپایی ســوئیس، ایرلند و دانمارک 

می پردازیم.
بر اســاس اطلاعــات worldpopulationreview مصرف برق کلیه 
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نشانی: تهران، خیابان جمالزاده جنوبی
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 تلفن و  نمابر: ۶۶۴۵۹۷۶۲
سازمان شهرستان ها:  ۶۶۴۶۱۷۷۰

))آگهی  مناقصه عمومی ((

امور قراردادهای شهرداری چهاردانگه

شهرداری در نظر دارد مناقصه عمومی خرید و نصب سر چراغی، اصلاح رنگ پایه های روشنایی و نصب 
المان های نوری بر روی پایه های موجود در رفيوژ ميانی محور آیت الله سعيدی را از طریق سامانه تداركات 
الكترونيكي دولت با شماره مناقصه 2002094500000031 برگزار نماید . کليه مراحل بارگزاری مناقصه 
از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پيشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تداركات 
الكترونيكي دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در 
صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونيکی را جهت 

شرکت در مناقصه محقق سازند. 
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه : 1402/06/12

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت: ساعت 13 روز دوشنبه تاریخ ١٤٠٢/٠٦/٢٧ 
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت 13:00 روز دوشنبه تاریخ 1٤02/07/10

زمان بازگشایی پیشنهاد: ساعت 14:30 روز دو شنبه تاریخ ١٤٠2/07/10
مبلغ قرارداد : 30/000/000/000 ریال

مبلغ سپرده شرکت در مناقصه : 1،500،000000 ریال
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و 
ارائه پاکت ) الف (: آدرس: بزرگراه آیت اله سعيدی -روبروی سه راهی بوتان خيابان شهيد حاجی احمد - 

پلاک 10 ساختمان شهرداری و تلفن : ٥٥٢٧٩٢٩٥ - 021 
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه :

مرکز تماس : ٤١٩٣٤-٠٢١
دفتر ثبت نام : ٨٥١٩٣٧٦٨ و 88969737

تاریخ انتشار نوبت اول:1402/06/12 تاریخ انتشار نوبت دوم:1402/06/19

 نوبت اول

آگهی  تجدید  مناقصه عمومی کد آگهی 29- 1402    

امور قراردادها و روابط  عمومی سازمان سیما ،منظر و فضای سبز شهری شهرداری کرج

سازمان سیما،منظر و فضای سبز شهری شهرداری کرج در نظر دارد خرید وتحویل آبزارآلات کشاورزی رابصورت  تجدید مناقصه  عمومی به اشخاص حقيقی و حقوقی  
اقدام  نماید.

مبلغ اولیه   به ریال موضوع  تجدید مناقصه ردیف

19/294/000/000خرید وتحویل ابزار آلات کشاورزی 1

1- متقاضی موظف است جهت اخذ مدارک شرکت درمناقصه  عمومی به سامانه تدارکات 
www.setadiran.ir/ https/:الکترونيکی دولت ) ستاد ایران ( به  آدرس سایت 

مراجعه نماید .
2- شرایط متقاضی : 

1-2 –   اشخاص حقوقی : اساسنامه مرتبط  شرکت یا  پروانه کسب ) جواز (  – آگهي 
تاسيس-آخرین تغييرات روزنامه رسمي- سایر مدارك ثبتي-  كد اقتصادي –ارزش 
افزوده درصورت شمول ) قبل از انعقاد قرارداد  ارائه نمایند درغير اینصورت سپرده 

شرکت درمناقصه به  نفع سازمان ضبط خواهد شد( راداشته باشند. 
3-2-  اشخاص حقيقی : پروانه کسب ) جواز ( ،  مدارک شناسی ) کپی کارت ملی 
و شناسنامه(- ارزش افزوده درصورت شمول) قبل از انعقاد قرارداد  ارائه نمایند درغير 
اینصورت سپرده شرکت درمناقصه به  نفع سازمان ضبط خواهد شد( را داشته باشند..
تبصره : شرکتهایی که درسازمان سيما ومنظر بيش از سه قرارداد جاری فارغ از مبلغ 

ریالی داشته باشند اجازه شرکت درمناقصه فوق راندارند.
3-سپرده  شرکت در تجدید  مناقصه به مبلغ964/700/000 ریال به یکی 

از روشهای ذیل ارائه گردد:
- ضمانتنامه بانکی معادل مبلغ فوق ، که به مدت سه ماه اعتبار داشته و قابل 
تمدید باشد. ) شناسه ملی 14000287942 ، کد اقتصادی 411367759917  ، 

کد پستی  3134851965  (
- واریز فيش نقدی به مبلغ فوق به حساب شماره 100100100121 بانک شهر 

4-  مبلغ 2/000/000 ریال بابت هزینه خرید اسناد  مناقصه  ازطریق درگاه سامانه 
به حساب شماره 700824126398بانک شهر 

5-برندگان نفر اول و دوم مناقصه  هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نباشند سپرده آنان 
به ترتيب ضبط خواهد شد .

6-سازمان سيما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری کرج در رد یا قبول پيشنهادات 
مختار است.

7-  هزینـه چاپ آگهـی  به عهده برنـده مناقصه  ميباشد .
8- سایر اطلاعات و جزئيات در اسناد مناقصه مندرج شده است .

9-   10% از کل مبلغ  پيشنهادی وجه نقد یا ضمانت نامه بانکی بعنوان سپرده حسن 
انجام تعهدات ازبرنده اخذ خواهد شد.

10-  مبلغ قرارداد 80% نقدی 20%  تهاتری ميباشد. 
11-  تاریخ انتشار درسامانه از مورخ1402/6/12  مدت دو/2 روز .

12-   مهلت زمانی دریافت اسناد درسایت  تاپایان وقت اداری مورخ1402/6/22 
13- مهلت زمانی بارگذاری مستندات تا پایان وقت اداری مورخ1402/7/6

14- زمان بازگشایی درسایت ساعت 8 صبح مورخ 1402/7/8
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